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Haloze, Slovenske gorice � Čas, ko zavladajo klopotci

Ni vinograda brez klopotca
Ker grozdje lepo zori, so na območju 
Haloz in Slovenskih goric že postavili 
klopotce, da bodo odganjali nadležne 
škorce. Po napovedih vinogradnikov se 
nam obeta izjemna vinska letina.
Postavitev klopotcev – v Halozah 
šestperesnih, v Slovenskih goricah pa 
štiriperesnih – je eno od tradicionalnih 
opravil vinogradnikov, ki kar tekmujejo 
med seboj, kdo bo imel večjega in 
lepšega. 
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Projektant je naračunal, da 

bo dober kilometer pločni-

ka z meteorno kanalizacijo, 

nastavki za postavitev javne 

razsvetljave, zaščito za teleko-

munikacijske vode ter dvema 

avtobusnima postajališčem 

stal pol milijona evrov, vendar 

stroški za ureditev avtobusnih 

postaj niso definirani nikjer v 

popisu. Po realizaciji naložbe 

se bo v Grajeni izboljšala pro-

metna varnost.

Po projektantski oceni je 

predvidena vrednost investi-

cije nekaj manj kot 500.000 

evrov. Gre za relativno visok 

znesek. Zato smo pod drobno-

gled vzeli nekaj primerljivih 

situacij od drugod. Iz občine 

Makole smo pridobili podatke, 

iz katerih izhaja, da so leta 2011 

za pol kilometra pločnika z me-

teorno kanalizacijo in 22 svetil-

kami javne razsvetljave plačali 

120.000 evrov. Leta 2012 so za 

slabih 138.000 evrov zgradili 

slabih 500 metrov pločnika, 18 

svetilk javne razsvetljave in me-

teorno kanalizacijo. Pločniki 

so bili grajeni v enaki širini, kot 

bo tisti na Grajeni, to je 1,6 me-

tra. Res je, da so pločnike v Ma-

kolah gradili pred štirimi ozi-

roma tremi leti in da so danes 

cene verjetno nekoliko drugač-

ne. Nerazumljivo pa je, da je na 

Ptuju kilometer pločnika en-

krat dražji od kilometra ploč-

nika v Makolah. Če seštejemo 

dolžine obeh pločnikov v Ma-

kolah, dobimo dolžino 1.049 

metrov. V Grajeni bo pločnika 

1.120 metrov. V Makolah so 

skupno ob obeh pločnikih 

položili 713 metrov meteorne 

kanalizacije ter 40 svetilk javne 

razsvetljave. V Grajeni bodo ob 

pločnikih oziroma pod njimi 

uredili 1.120 metrov meteorne 

kanalizacije, za javno razsvetlja-

vo bodo zgradili samo nastavke 

(brez svetilk). Na obeh straneh 

ceste je predvideno še avtobu-

sno postajališče. V Makolah so 

za gradnjo dobrega kilometra 

pločnika z vsem naštetim po-

rabili dobrih 258.000 evrov, na 

Ptuju jih bodo predvidoma en-

krat več – okrog 500.000. Tako 

je naračunal projektant.

Kilometer ceste na 
gričevnatem terenu 
okrog 100 tisočakov

Zbrali smo tudi podatke o 

gradnjah oziroma moderniza-

cijah nekaterih cestnih odse-

kov. V večini primerov stane 

kilometer nove asfaltne ceste 

okrog 100.000 evrov – v neka-

terih primerih več, v nekaterih 

nekoliko manj, odvisno od zah-

tevnosti del, trenutnih cen na 

trgu, časa izvedbe in ponudb 

izvajalcev. Drži, da kilometra 

pločnika in kilometra asfaltne 

ceste ne moremo neposredno 

primerjati, lahko pa navedemo 

nekaj primerov modernizacije 

cest in vrednosti investicij. V 

občini Cirkulane prav ta čas 

poteka modernizacija 800-me-

trskega cestnega odseka, vre-

dnost del je 68.000 evrov. Leta 

2013 so v na območju Bre-

brovnika v občini Ormož na 

novo asfaltirali 2,4 kilometra 

ceste, vrednost investicije je 

bila 290.000 evrov. V krajevni 

skupnosti Miklavž pri Ormožu 
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Za postavitev novih protihru-

pnih ograj v dolžini 14 kilome-

trov in za sanacijo kilometra 

in pol obstoječih ograj znaša 

pogodbena vrednost del 10,5 

milijona evrov (brez DDV). 

Dela so v fazi izvedbe. Za zame-

njavo stavbnega pohištva (za 

pasivno zaščito stavb) je bila 

dejanska pogodbena vrednost 

del 1,1 milijon evrov, brez DDV. 

Na celotni dolžini proge je bila 

predvidena zamenjava oken na 

153 stavbah.

Ukrepi za varstvo hrupa ob 

železniški progi so bili določeni 

v državnem prostorskem na-

črtu na osnovi izdelane študije 

varstva pred hrupom. Študijo je 

izdelala organizacija EPI Spek-

trum. Postavitev protihrupnih 

ograj se izvaja v naseljih Gaj pri 

Pragerskem, Pongrce, Cirkovce, 

Strnišče, Zgornja Hajdina, Ptuj, 

Moškanjci, Osluševci, Mihovci, 

Ivanjkovci, Ljutomer, Bratonci, 

Murska Sobota, Markišavci in 

Ptuj, kje si in kam greš
Oktobra bo minilo leto dni, odkar 

je mesto ob spodnji Dravi dobilo 

novega župana. »Pregledno. Učin-

kovito. Uspešno.« S takšnim sloga-

nom so Senčarjevi nastopili v času 

predvolilne kampanje. Organizi-

rali so okrogle mize, novinarske 

konference, reševali Ptuj, barvali garaže, nameravali 

lepšati dvorišča v starem mestnem jedru … Zagnani 

za Ptuj so bili toliko časa, dokler niso dosegli svoje-

ga cilja – osvojiti vladarski tron. Nekaj mesecev smo 

novemu županu in ekipi pustili, da v miru zauzdata 

občinskega konja in zategneta vajeti. Prvi, drugi ali 

tretji dan po prevzemu funkcije je od vladarja nemo-

goče pričakovati kakšne konkretne poteze in ukrepe. 

Danes, po desetih mesecih, bi se pa tisto, kar je bilo v 

predvolilnem sloganu obljubljeno pod učinkovito, že 

moralo nekje poznati. Pa tudi obljuba o preglednosti 

je vprašljiva.

Debelega pol leta podžupan periodično sestanku-

je in ob posedanju ob kavicah rešuje ptujsko gospo-

darstvo. Ta glavni v prvem nadstropju Mestne hiše 

medtem plačuje račune, ki mu jih izstavljajo njegovi 

podporniki iz predvolilnega časa. Drži, da nova ob-

činska politična garnitura zaradi predhodno začetih 

in odprtih projektov svojih idej ne more bliskovito re-

alizirati. A pipico, iz katere teče občinski denar, so od-

prli na maksimum. Obnova stare meščanske hiše na 

Prešernovi ulici se je trikratno podražila. Gradnja ki-

lometra pločnika na Grajeni bo stala 500.000 evrov. 

Nova korita na Prešernovi ulici mestu ne dajejo po-

sebne dodane vrednosti. Tako so majhna, da se jih 

komaj opazi. Cena za njih je bila zasoljena. Nadalje 

župan ustanavlja strokovne skupine, ki pa tudi naj 

ne bi bile zastonj. Zakaj že? Saj davkoplačevalci pod-

piramo celotni birokratski in politični aparat lokalne 

skupnosti. O delu in usmeritvah občine odločajo me-

stni in četrtni svetniki ter občinska uprava, posveto-

valna telesa so občinski odbori in komisije. Po manj 

kot enem letu od velikega poka sprašujemo: »Ptuj, kje 

si in kam greš?«

Mojca Zemljarič

Uvodnik
Ptuj � Realna ali prenapihnjena (o)cena: za kilometer pločnika pol milijona evrov

Bodo Grajenčani dobili zlati 
Ptujski mestni svetniki so na julijski redni seji potrdili projektno dokumentacijo za gradnjo pločnika ob regionaln
dni z javnim razpisom išče izvajalca del.

Podravje � Vrtoglavi zneski za protihrupne ograje ob železnici, krajani razočarani

Igračkajo se z ogromno denarja, ljudi so 
Dela pri posodobitvi železniške proge med Pragerskim in Hodošem se bližajo h koncu. V sklopu 460-milijonskega projekta, ki ga vodi Direkcija RS za infra-

Foto: Črtomir Goznik

Ob progi Pragersko–Hodoš so za dobrih 10 milijonov evrov (brez 
davka) na novo postavili okrog 14 kilometrov protihrupnih ograj. 
Tekoči kilometer betonske protihrupne zaščite je državo stal 
okrog 700.000 evrov, brez DDV; z obračunanim davkom je znesek 
še višji.

za zaščito s hrupom obremenje-

nih stanovanjskih stavb. Šlo je za 

zamenjavo oken, a so jo izvedli 

samo v bivalnih prostorih, ki so 

neposredno izpostavljeni hrupu, 

ne pa tudi v tistih prostorih, ki so 

na primer obrnjeni stran od žele-

zniške proge, so pojasnili na Di-

rekciji. Dodali so, da o izbiri upra-

vičencev, pri katerih so zamenjali 

okna ali postavili protihrupne 

ograje, ni odločal DRSI, ampak je 

izbira temeljila na študiji družbe 

EPI Spektrum.

Berlinski zid na Ptuju 
v ulici Ob železnici

Krajani ptujske četrtne sku-

pnosti Breg Turnišče, v ulici Ob 

železnici, so z novo protihrupno 

zaščito nezadovoljni. V strnjenem 

naselju, ki so ga v sklopu obnove 

železniške proge Pragersko–Ho-

doš zaščitili z visoko betonsko 

protihrupno ograjo, živi okrog 

900 ljudi. Najbližje hiše so od pro-

ge oddaljene od 12 do 30 metrov.

Krajani nejevoljno pripominja-

jo, da so jim med lokalno cesto in 

železniško progo postavili ber-

linski zid. Betonska protihrupna 

ograja je postavljena v dolžini 

slabega kilometra. Visoka je dva 

metra in pol, je visoko izolirne in 

absorbcijske izvedbe. Takšnega 

videza ograje krajani niso priča-

kovali. Menijo, da ograja negativ-

no vpliva na njihovo bivanjsko 

okolje ter ne opravlja funkcije 

zmanjšanja hrupa, temveč prej 

obratno. Na DRSI pojasnjujejo, 

da če bi bila ograja nižja, bi bile 

emisije hrupa v okolju precej 

višje oziroma bi v najbolj izposta-

vljenih primerih bile presežene 

kritične vrednosti.

»Višina protihrupne ograje je 

načrtovana na način, da pri naj-

bližjih stanovanjskih stavbah ne 

Šalovci. Na celotni progi Prager-

sko–Hodoš je predvidenih 29 

sklopov ograj v skupni dolžini 

okrog 14 kilometrov.

Predvideni in izvedeni so bili 

tudi pasivni protihrupni ukrepi 

V DIIP-u za ureditev pločnika na Grajeni je omenjena tudi ureditev dveh avtobus
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v

pločnik?
ni cesti v Grajeni. Mestna občina (MO) Ptuj za ta projekt te 

potisnili dobesedno ob zid
strukturo (DRSI), potekata tudi gradnja protihrupnih ograj in zamenjava oken v stavbah ob železniški progi.

se hrup odbija, betonska ga de-

loma absorbira.«

Zmanjšanje hrupa 
šele po elektrifikaciji

Protihrupna zaščita bo učin-

kovita šele takrat, ko bodo po 

progi namesto starih in glasnih 

Ni še znano, koliko objektov 
bodo priklopili na kanalizacijo

Vodstvo MO Ptuj smo povprašali, kdaj se bodo go-
spodinjstva v Grajeni lahko priključila na novozgraje-
no kanalizacijsko omrežje. Glede na to, da je zgrajen 
samo primarni vod, bodo lahko zaenkrat na javno 
kanalizacijo priključili samo tiste objekte, ki so dovolj 
blizu temu kanalizacijskemu vodu. Za vse preostale, 
ki so od glavne ceste bolj oddaljeni, bo treba zgra-
diti še sekundarno kanalizacijsko mrežo. »Gospo-
din jstva se bodo lahko priključila po pridobljenem 
uporabnem dovoljenju in plačanem prvem obroku 
komunalnega prispevka. MO Ptuj bo vsem poslala 
obvestilo z informativnim izračunom komunalnega 
prispevka, na podlagi katerega se stanovalci lahko 
odločijo glede obročnega odplačila komunalnega 
prispevka,« so povedali na ptujski občini. Na vpraša-
nje, koliko objektov bo v tej fazi možno priključiti na 
zgrajeni sistem, odgovora zaenkrat nimajo; podatek 
bo znan po pridobitvi geodetskega posnetka izvede-
nih del, so še pojasnili.

In kdaj se lahko pričakuje izgradnja sekundarja? 
»Sekundarna kanalizacija, ki se navezuje na primar-
no, je v projektiranju. Za njeno gradnjo bo treba za-
gotoviti sredstva v proračunu MOP v naslednjih dveh 
letih.«

so leta 2013 na novo asfaltirali 

tri cestne odseke, vrednost del 

je bila naslednja: 40.000 evrov 

(400 metrov), 80.000 evrov 

(800 metrov), 35.000 evrov 

(400 metrov). V Bukovcih v 

občini Markovci so leta 2013 

na novo asfaltirali 260 metrov 

ceste in namestili javno razsve-

tljavo. Naložba je veljala 40.000 

evrov.

dizelskih lokomotiv vozile loko-

motive na električni pogon. »Po 

ukinitvi dizelske vleke in elek-

trifikaciji proge se bo emisija 

posameznega tovornega vlaka 

zmanjšala za od štiri do osem 

decibelov. Dodatno zmanjšanje 

emisije bomo dosegli s pred-

videno posodobitvijo voznega 

parka v prihodnjem obdobju,« 

pravijo na DRSI. Na odseku Pra-

gersko–Ormož bo proga elek-

trificirana še letos, na odseku 

Ormož–Hodoš marca prihodnje 

leto. Na vprašanje, kdaj (datum-

sko) se bo za stanujoče ob pro-

gi dejansko zmanjšal hrup, na 

DRSI natančnega odgovora ne 

navajajo. Pojasnjujejo zgolj, da z 

uvedbo električne vleke in z mo-

dernizacijo voznega parka.

Najkasneje v 15 mesecih po 

zaključku projekta obnove žele-

zniške proge Pragersko–Hodoš 

bo treba izvesti meritve hrupa. 

V nadaljevanju bodo merjenja 

izvajali vsakih pet let.
Mojca Vtič, Monika Leva-

nič, Mojca Zemljarič

Foto: Črtomir Goznik

Visok zid je marsikje bistveno spremenil podobo okolja in krajine (v negativno smer). Fotografija je 
iz ulice Ob železnici na Ptuju.

Preglednost slabša, hrup še intenzivnejši
Smiljana Dovečar, Mihovci pri Veliki Nedelji
»Sploh nismo zadovoljni s temi protihrupnimi ograjami. 

Hrup je še močnejši. Prej sem se še lahko pogovarjala po 
telefonu, ko je peljal vlak mimo, zdaj se ne morem. Televizi-
je ob hrupu vlaka sploh ne slišim. V glavnem, zelo me moti, 
dosti slabše je. Pogovarjala sem se tudi z znanko iz sosednje 
vasi, ki je rekla, da se pred postavitvijo protihrupnih ograj vlak 
do njih sploh ni slišal, zdaj pa se. Ne vem, čemu to služi. Mi-
slim, da je samo sebi namen. Tudi varnost na prehodu se je s 
postavitvijo protihrupnih ograj zelo poslabšala, saj se ne vidi 
nič. Če se pokvarijo zapornice, so tu lahko hudi problemi. In 
boljše bi bilo, da te ograje sploh ne bi bilo.«

Marija Vesenjak, Mihovci pri Veliki Nedelji
»Nikakor nismo zadovoljni s protihrupnimi ograjami. Zdi se 

mi, da se vlak še bolj sliši. Kot drugo pa so nam uničili našo 
lepo naravo in razgled. Smo kot v nekem loncu oziroma za-
poru. Prepričana sem, da bi bilo bolje, če protihrupne ograje 
ne bi bilo. Mene in tudi vse tukaj okoli zanima, zakaj nas o 
tem nihče ni nič vprašal, ali bi se odločili za postavitev proti-
hrupnih ograj ali ne. Mi smo vedeli, da so tu vlaki. Celo z ve-
seljem smo pogledali kateri koli vlak. Na to smo se navadili. 
Sedaj je hrup dosti večji. In kot že rečeno, razgleda ni. Mislim 
tudi, da je prehod sedaj dosti bolj nevaren. Prehod sploh ni 
pregleden! Sprašujem se, kako je narejena kolesarska pot na 
prehodu. Menim, da se tu igračkajo z ogromno denarja, nas 
pa so dobesedno potisnili ob zid.«P
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»Pri srednje poznih sortah 

pričakujemo trgatev že v prvi 

dekadi septembra. To pomeni, 

da je mogoče pri teh sortah že 

zaključiti škropljenje. Po naši 

oceni tudi ni smiselno škropi-

ti z botricidi proti sivi plesni, 

saj če bo obveljala napoved, 

bo trgatev že čez en mesec,« je 

povedal Rebernišek. Na vpra-

šanje, ali vinski trti tudi letos 

grozita najpogostejši bolezni, 

oidij ali peronospora, je odgo-

voril: »Tudi pri poznih sortah 

je voščen oprh že tako izrazit, 

da ni pogojev za razvoj oidija 

in peronospore.« Ob tem je 

opozoril, da je pri izbiri škro-

piva še posebej treba paziti 

na karenco, saj imajo nekateri 

pripravki karenco tudi do 45 

dni. »Kar nekaj vinogradnikov 

se je obrnilo na nas, ali lah-

ko uporabijo baker. Za baker 

vemo, da ga pri sovinjonu in 

aromatičnih sortah odsvetu-

jemo, saj vpliva na aromo, pri 

ostalih sortah pa je uporaba 

priporočljiva.,« je pojasnil 

Rebernišek in še dodal, da je 

potrebna velika pazljivost tudi 

pri odstranjevanju listja v pre-

delu grozdja, saj lahko pride 

do sončnih ožigov in mehan-

skih poškodb jagod. »Priporo-

čamo odstranjevanje potem, 

ko padejo temperature pod 30 

°C. Če bo trgatev sorazmerno 

zgodaj, potem ni niti zažele-

no ekstremno odpiranje, saj s 

tem izgubimo aromo, svežino, 

ki sta zelo pomembni za naša 

vina,« je dejal.

Letos preglavice 
povzročajo ose

Kot omenjeno, se letos pri-

čakuje trgatev že čez mesec 

dni. Tako Rebernišek opozar-

ja, naj se vinogradniki pravo-

časno pripravijo nanjo: »Ne 

želimo si višjih alkoholov. 

Opazili smo lahko, da so bila 

vina z nižjo vsebnostjo alko-

hola bolje sprejeta. Seveda to 

ne velja za buteljčna vina in 

letos bo sezona primerna za 

buteljčenje.«

Medtem ko so lansko leto 

vinogradnikom glavobol pov-

zročale bolezni, jim ga letos 

ose. Kot je dejal Rebernišek, je 

letos osje leto. »Temperature 

so bile razvoju os zelo naklo-

njene, tako da jih v vinogradih 

res opažamo veliko. Vinogra-

dnikom uporabo priporoča-

mo lovilnih posod. Problem je 

zlasti pri aromatičnih sortah, 

kjer se lahko, če pride do ve-

čjih poškodb, pojavi cikavost 

jagod,« je še opozoril Andrej 

Rebernišek.
Mojca Vtič

Foto: Črtomir Goznik

Podravje � Trgači bodo začeli delati že v začetku septembra

Obeta se odlična bera grozdja
»Po količini in kakovosti bo letošnji letnik eden izmed boljših. Grozdje je res videti odlično,« 
je dejal Andrej Rebernišek, specialist za vinogradništvo in sadjarstvo. Po lanski katastrofalni 
letini bo tako letošnja (če ne bo toče) pravi obliž na vinogradniške rane.

bodo presežene kritične vredno-

sti kazalcev hrupa ter da se v čim 

večji meri obremenitev s hrupom 

zmanjša pod mejne vrednosti,« so 

v odgovoru na vprašanja, ki jih je 

v imenu krajanov na investitorja 

naslovila ČS Breg Turnišče, odgo-

vorili na sektorju za železnice pri 

DRSI. Predstavniki ČS Breg so di-

rekciji nadalje zastavili vprašanje, 

zakaj v zgornji del visoke protihru-

pne ograje niso vgradili prosojne-

ga pasu, kot so to denimo naredili 

v Cirkovcah. »Prosojna ograja ima 

nižjo stopnjo zvočne izoliranosti. 

Učinkovitost polne absorpcijske 

ograje je občutno večja. Z izvedbo 

prosojnega zgornjega dela proti-

hrupne ograje bi se povečal odboj 

hrupa, ki ga povzroča promet po 

lokalni cesti. Hrup od cestnega 

prometa bi se odbijal od ograje 

proti naselju. Zato je prosojna ogra-

ja v takšnih primerih slabša rešitev 

od betonske. Od prosojne ograje 

Kilometer pločnika 
ali tri nove hiše

Vodstvo MO Ptuj smo zapro-

sili za komentar, ali pol milijo-

na evrov le ni nekoliko (pre)

visoka cena za dober kilome-

ter pločnika. Za 500 tisočakov 

bi denimo bilo možno kupiti 

tri enostanovanjske hiše – no-

vogradnje na ključ; na trgu 

se prodajajo za ceno okrog 

150.000 evrov. V kabinetu žu-

pana so nam pojasnili, da je 

znesek 500.000 evrov vrednost 

projektantskega izračuna in ne 

vrednost izvedbe pločnika. 

»Znesek bo znan, ko bo izve-

deno javno naročilo in izbran 

izvajalec.« Razpis za izbiro izva-

jalca je MO Ptuj objavila minuli 

torek, rok za oddajo ponudb se 

izteče 24. avgusta. Dela na tere-

nu bodo predvidoma pričeli v 

septembru.
Mojca Zemljarič
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Že na marčevski seji so 

svetnike občine Kidričevo 

seznanili z namero lastnikov 

zemljišča, da bodo vrtove med 

dvorcem Sternthal in bloki ob 

Čučkovi ulici zaradi načrto-

vane stanovanjske izgradnje 

v kratkem odstranili. Tedaj je 

direktor občinske uprave Da-

mjan Napast zatrdil, da naj bi 

omenjeni vrtovi po mnenju la-

stnika zemljišča škodili videzu 

kraja, zaradi česar naj bi imel 

težave pri pridobivanju investi-

torjev za načrtovano stanovanj-

sko gradnjo na tem območju. 

Zato je pravni zastopnik lastni-

ka občino obvestil, da bodo vr-

tove dali odstraniti in namesto 

njih uredili travnik, kar naj bi 

bilo za investitorje privlač-

nejše. Na občini so zatrdili, 

da lastniki zemljišča na tem 

območju načrtujejo gradnjo 

štirih stanovanjskih blokov po 

vzoru dosedanjih stanovanj-

skih blokov s štirimi stanova-

nji, saj je naselje arhitektonsko 

zaščiteno, ker je bilo zgrajeno 

pred skoraj 70 leti po načrtih 

uglednega povojnega arhitekta 

Danila Fürsta, znanega pred-

stavnika Plečnikove šole.

Ker je med krajani Kidriče-

vega, ki so bili na tem območju 

najemniki vrtov, izbruhnilo ne-

zadovoljstvo, so se na občini Ki-

Kidričevo � Huda kri zaradi polja buč sredi naselja

»Vsaj obvestiti bi nas moral, da bo škro
Med Kidričani spet vre, tokrat zaradi polja buč, ki je čez noč zraslo sredi spalnega naselja, čeprav so jim obljubili lepo urejen travnik in gradnjo novih blokov. 
ob stanovanjskih blokih.

Ptuj � Kaj je ostalo na pogorišču nekdaj uspešnega ptujskega podjetja Tehcenter

20 milijonov dolgov in pičlih šest milijonov evrov premoženja
Tehcenter, eno izmed večjih ptujskih podjetij s 25-letno tradicijo, je junija lani ugasnilo, zaposlitev je izgubilo več kot sto sodelavcev, večinoma iz Ptuja in okolice. Lastnika Te-
hcentra sta bila oče in sin Jožef in Mitja Bregar. Oba sta bila v podjetju poslovodni osebi – prvi prokurist in drugi direktor.

stečajni postopek. Za stečajne-

ga upravitelja je bil imenovan 

Dragan Manjulov. Po zadnjem 

posodobljenem seznamu so 

upniki prijavili za 20,4 milijo-

na evrov terjatev. Od tega jih 

stečajni upravitelj za skoraj 20 

milijonov evrov priznava, za 

približno pol milijona evrov 

jih prereka. Vrednost premo-

ženja, ki je v stečajni masi, je 

šest milijonov evrov. Od tega 

je vrednost zemljišč, zgradb 

in opreme 5,3 milijona evrov, 

vrednost zalog pa dobrih 

320.000 evrov. Nepremični-

ne, ki so v stečajni masi, so na 

Ptuju v Puhovi ulici, na Mlinski 

in Volkmerjevi cesti, v Pernici 

in Janežovskem Vrhu. Največ 

je vredna nepremičnina v 

Puhovi ulici, kjer je bil sedež 

podjetja s proizvodno halo ter 

prodajnimi prostori. Poslov-

ni objekt v Puhovi je stečajni 

upravitelj za obdobje pol leta 

oddal v najem Pošti Slovenije. 

Potekali so tudi dogovori o na-

jemu proizvodnih prostorov 

in tako je 7. septembra lani ste-

čajni upravitelj z najemnikom, 

podjetjem SVG Anlagebau, 

sklenil najemno pogodbo. Na-

jemnik je v Tehcentrovi hali 

nameraval zagnati proizvo-

dnjo in zaposliti 50 delavcev. 

Kljub sklenjeni najemni po-

godbi do realizacije posla ni 

prišlo. Najemnik se stečajne-

mu upravitelju namreč sploh 

več ni oglašal na telefon in ni 

odgovarjal na elektronsko po-

što. Tudi najemnine ni plačal. 

Glede na navedene okoliščine 

je upravitelj Dragan Manjulov 

1. decembra najemno pogod-

bo razdrl. V času stečajnega 

postopka je prišlo še do enega 

neljubega dogodka: z lokacije 

na Mlinski ulici sta bila ukrade-

na dva viličarja, ki sta bila del 

stečajne mase. Do danes ju še 

niso našli.

Do zadnjega poročanja sodi-

šču o poteku postopka stečaja 

je upravitelj Manjulov s proda-

jo premoženja, ki je v stečajni 

masi, in najemninami ustvaril 

za slabih 550.000 evrov prihod-

ka. Stroški stečajnega postopka 

so znašali 287.000 evrov. Pro-

dajo premoženja upravitelj 

nadaljuje. Postopki prodaje so 

različni: od dražb na sodišču 

do zavezujočega in nezavezujo-

čega zbiranja ponudb in poga-

janj. V sredini julija je na javni 

dražbi prodajal nepremičnino 

v Puhovi ulici. Dražba je bila 

neuspešna, varščine ni vplačal 

niti en interesent. Naslednja 

dražba bo 31. avgusta. Nepre-

mičnina se prodaja kot celota, 

izklicna cena je skoraj 3,7 mili-

jona evrov, znesek varščine je 

deset odstotkov izklicne cene 

(368.000 evrov). Na nepremič-

nini ima več upnikov vpisano 

ločitveno pravico, kar pomeni, 

da so prednostno upravičeni 

do denarja od prodaje. Vpraša-

nje je, ali bo avgustovska draž-

ba uspešna. Potencialni kupci 

objekta najverjetneje čakajo, 

da bo cena nepremičnine še 

padla.

Mojca Zemljarič

Foto: Črtomir Goznik

Ocenjena tržna vrednost objekta in zemljišč v Puhovi ulici znaša štiri, likvidacijska pa 3,3 milijona 
evrov. Trenutno se nepremičnina na dražbi prodaja za izklicno ceno 3,7 milijona evrov.

Tehcenter je v letih svojega 

delovanja veljal za dobro stoje-

če podjetje. Beležili so rast in 

razvijali dejavnost. Maja lani, 

ko so tam zaposleni že javno 

opozorili na zaskrbljujoče do-

gajanje – da se iz proizvodne 

hale odvažajo material in stro-

ji, da so delavci na prisilnem 

dopustu ter da jim delodajalec 

dolguje plače in regres –, je 

bilo podjetje tik pred stečajem. 

Bilo je nelikvidno, poslovni ra-

čuni so bili blokirani. Približno 

mesec dni za tem je bil uveden 

Foto: M. Ozmec 

Miran in Lojzka Lesjak iz Čučkove 3 sta žalostno zrla na šavje ob bloku, kjer sta 
imela  skoraj 15 let lepo urejen vrt: »Poglejte, kaj raste tu danes! Vmes je sicer nekaj 
buč, a vse naokrog je polno visokega plevela, tudi ambrozije. Na tem delu nas je imelo 
vrtove okoli 50 stanovalcev, danes pa je tu neugledno polje, tako rekoč sredi spalnega 
naselja. Moteče je, da so nam vrtove vzeli kar čez noč. Ko sem videl, da se je namesto 
gradbincev pojavil kmet s traktorjem, sem šel na občino in jih vprašal kaj se dogaja, ali 
se ne bodo gradili novi bloki. Pa mi niso znali nič povedati,« je bil zgovoren mož Miran, 
žena Lojzka pa je nadaljevala: »Ne moremo razumeti, da je lahko denar vreden več kot 
ljudje in naše zdravje. Že ko je najemnik zemljišče oral, se je zaradi razsušene zemlje 
kadilo po naših stanovanjih, pa nikomur nič. Kadilo se je tudi pozneje in smrdelo, ko je 
sredi naselja buče škropil s strupenimi pesticidi. Vsi smo bili ogorčeni, nekateri so klicali 
tudi na občino, pa se do sedaj še ni nič zgodilo.«

Miran in Lojzka Lesjak 
žalostno zreta na 
ostanek vrta, ki sta ga 
skrbno negovala 15 let.

86-letna Ivanka Vitez: »Tu za našim blokom sem imela vrt v
urejen, da smo lahko ob skromnih prejemkih na njem pridelali ne
Letos spomladi pa so nam vrtove vzeli brez prave obrazložitve zak
smrad, ko je kmet škropil buče. Zame ni tako hudo, težko pa mi je z
je že nekdo privoščil njivo sredi naselja, naj jo tudi obdeluje. Poglej
dobre volje bi bil vsaj pogled na njivo lepši, sedaj pa nam je vsem 
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pil s strupenimi pesticidi«
A namesto geodetov so zaorali traktorji, občane pa posebej moti škropljenje s strupenimi pesticidi tik 

Ormož � »Keterjev« bioplinski imperij še naprej na delu?

Bioplinski posli kot pajkova mreža
Nedavno smo poročali o poteku stečajnega postopka v primeru ormoške bioplinarne in okoljski problematiki, na ka-
tero so v anonimnem pismu opozorili krajani.

Med pripravo članka in ob 

pregledu poročil stečajnega 

upravitelja smo takrat zasledili 

podatek, da je občina Ormož 

v stečajni postopek prijavila 

več terjatev; največja je v zne-

sku dobrih 65.000 evrov. Kot 

izhaja iz obrazložitve, gre za 

neplačan komunalni prispevek 

za gradnjo bioplinarne. Stečaj-

na upraviteljica Lucija Klamp-

fer terjatev prereka, saj je bil 

komunalni prispevek obraču-

nan podjetju Orgateh IN in ne 

podjetju Bioplin Šijanec, ki je v 

stečajnem postopku. Z vpraša-

nji, kateremu poslovnemu su-

bjektu (zavezancu za plačilo) 

je bil v času pred izgradnjo bi-

oplinarne dejansko obračunan 

komunalni prispevek in v ka-

kšnem znesku, smo se obrnili 

na vodstvo občine Ormož.

»Podjetju Bioplin Šijanec je 

bilo zaračunano 255.740 evrov, 

podjetju Orgateh pa 65.670 

evrov. Družba Bioplin Šijanec 

je plačala 127.870 evrov, podje-

tje Orgateh pa je plačalo 1.270 

evrov. Podjetje Bioplin Šijanec 

smo oprostili polovice plačila 

komunalnega prispevka. Sklep 

o tem je sprejel občinski svet na 

podlagi pravilnika za spodbuja-

nje razvoja malega gospodar-

stva. Danes do podjetja Orgateh 

IN izkazujemo terjatev 64.400 

in do podjetja Bioplin Šijanec 

1.159 evrov, ki pa je iz drugega 

namena in ne iz komunalnega 

prispevka. Terjatev do podjetja 

Orgateh IN je bila prijavljena v 

stečajno meso podjetja Bioplin 

Šijanec, saj je bilo gradbeno 

čini niso hoteli povedati njego-
vega imena, neuradno pa naj bi 

šlo za Žumra iz Župečje vasi. 

Občina ne more 
ukrepati, pristojna 
je inšpekcija

Direktor občinske uprave 
Damjan Napast je po vsem tem 
ponovno poudaril, da občina ni 
lastnik parcele, na kateri so bili 
vrtovi, zato nima nobenih pri-
stojnosti: »Ko nas je v začetku 
leta lastnik tega zemljišča obve-
stil, da bo odstranil vrtove, smo 
ga na občini prosili za začasen 
odlog odstranitve, da smo lahko 
o tej nameri obvestili občane, in 
to smo tudi storili. Drugih pri-
stojnosti pa žal nimamo.« Koliko 
najemnikov je ostalo brez vrtov, 
na občini nimajo podatkov, je 
pa Napast povedal, da je celo-
tna površina merila okoli 1,4 ha. 
Glede imena lastnika zemljišča 
in najemnika, ki je vrtove pre-
oral v njivo buč, pa je povedal: 
»Iz zemljiške knjige izhaja, da 
je lastnik teh zemljišč še vedno 
Janez Bonča, dejanski najemnik 
pa nam ni znan, zato se o ne-
zadovoljstvu občanov z njim 
nismo mogli pogovarjati.« Na 
vprašanje, ali je občina naredila 
premalo, da bi krajane ubranila 
pred nenadnim odvzemov vr-
tov, pa je odgovoril: »Zemljišče 
je v privatni lasti, zato nima ob-
čina nobenih pristojnosti. Obča-
nom smo pomagali le tako, da 
smo jih obvestili, kaj namerava 
lastnik storiti.« V prihodnje pa 
bodo, kot je še dodal Napast, že-
lje občanov, da se jih obvesti dan 
pred napovedanim škroplje-
njem, prenesli naprej: »Upamo, 
da jih bo pridelovalec upošteval. 
Za vse nepravilnosti pa se lahko 
občani obrnejo na fitosanitarno 
in kmetijsko inšpekcijo.«

M. Ozmec

Koroškem. Lastnik je Boštjan 

Repnik iz Ljubljane, direktor 

pa Peter Petrušić iz Maribora. 

Direktorica Orgateha IN ter 

lastnik iEnergije, Urška Pevec 

in Boštjan Repnik, sta najbrž 

povezana tudi zasebno, saj ima-

ta oba bivališče prijavljeno na 

istem naslovu – na Mesarski 

cesti v Ljubljani.

Je iEnergija 
oškodovala 
Šijančevo stečajno 
maso?

Družba iEnergija je lani 

ustvarila 402.000 evrov pri-

hodkov in minimalni pozitivni 

letni rezultat v znesku dobrega 

tisočaka. Orgateh IN v letih 

2013 in 2014 ni imel nobene-

ga prometa. iEnergija ima na 

ormoški bioplinarni od leta 

2013 in 2014 vpisano stavb-

no pravico. »Iz razpoložljivih 

podatkov izhaja, da je bilo z 

ustanovitvijo stavbne pravice 

zmanjšano premoženje stečaj-

nega dolžnika Bioplin Šijanec, 

saj je prodaja premoženja ote-

žena. Z namenom zavarovanja 

premoženja sta bili na pristoj-

no sodišče vloženi tožbi,« pa v 

poročilih o poteku stečajnega 

postopka navaja stečajna upra-

viteljica Lucija Klampfer.

Mojca Zemljarič

Foto: Ormoz orm

verjetno je, da bioplinski posel 

morebiti še vedno vodijo isti 

ljudje, kot so ga pred leti, ven-

dar pod imeni drugih podjetij. 

Se pa poraja vprašanje, kako je 

bilo lahko gradbeno dovoljenje 

za bioplinarno izdano tudi na 

ime družbe Orgateh IN, saj je 

bila slednja v sodni register vpi-

sana šele leta 2013, bioplinarno 

pa so gradili nekaj let pred tem. 

Družba iEnergija je lastnica Or-

gateha IN postala aprila 2014. 

Zdajšnja direktorica Orgateha 

IN je Urška Pevec iz Ljubljane, 

pred njo pa sta bila kot proku-

rista v register vpisana Aleksan-

der Kogal iz Hoč in Matjaž Vi-

drih z Raven na Koroškem. Prvi 

je bil na funkciji prokurista leto 

dni, drugi samo en mesec.

Poglejmo še podatke o iEner-

giji. Družba posluje od aprila 

2014, sedež ima na Ravnah na 

Rezultati inšpekcijskega 
pregleda

Pred dnevi smo s kmetijskega ministrstva prejeli 
pojasnilo v zvezi z rezultati analiz digestata pri bio-
plinarni Ormož. »V našem inšpekcijskem postopku z 
dne 30. julij 2015 smo ugotovili, da bioplinarna raz-
polaga z veljavnimi analiznimi izvidi z dne 17. februar 
2015, na podlagi katerih kompost ustreza prvemu 
razredu okoljske kakovosti.«

dovoljenje, na podlagi katere-

ga je bil obračunan komunalni 

prispevek, izdano na podjetji 

Bioplin Šijanec in Orgateh IN 

skupaj,« so za naš časopis pove-

dali na občini Ormož.

Mreženje, mreženje, 
mreženje …

Vloga podjetja Orgateh IN 

ob podatkih, ki jih razkrivamo 

v nadaljevanju, ni niti najmanj 

zanemarljiva. Družba ima se-

dež na naslovu Opekarniška 

cesta 19a v Ormožu, na lokaci-

ji bioplinarne. Ustanovitelj in 

direktor podjetja je bil Robert 

Šijanec. Kot izhaja iz podatkov, 

ki so nam jih posredovali z ob-

čine Ormož, je bil Orgateh IN 

(poleg Šijanca) nosilec gradbe-

nega dovoljenja za izgradnjo bi-

oplinarne. Družba naj bi glede 

na ta podatek bila v bioplinski 

posel vpeta že od samega za-

četka. Zanimivo je, da je Orga-

teh IN zdaj hčerinsko podjetje 

iEnergije, trenutne najemnice 

ormoške bioplinarne. Zelo 

Foto: M. Ozmec 

Marko Jurilj iz Čučkove 5: »Le fotografirajte malo to sramoto! Ni pošteno do nas sta-
novalcev; prvič zato, ker so nam te vrtove vzeli kar tako, ne da bi nas kdo vsaj vprašal 
za naše mnenje. Več kot 20 let sva ga z ženo vsako pomlad prekopala, da sva lahko 
pridelala nekaj zelenjave. Drugič pa zato, ker nas tudi sedaj nihče o ničemer ne obve-
šča. Vsaki dan gledamo to njivo buč in plevela, kot da smo neki butalci, očitno nismo 
vredni, da bi nam kdo povedal kaj več. Čeprav razumem, kaj pomeni lastnina, smo v 
vseh pogledih oškodovani, pa se nikomur nič ne zgodi. Nihče se z nikomer ne pogovarja, 
vsi pa kar naprej šimfajo. Vsaj to bi lahko dosegli, da bi nas najemnik dan pred večjimi 
zemeljskimi deli ali škropljenjem o tem obvestil, da bi se pripravili, zaprli okna in spravili 
otroke na varno!«

Marko Jurilj: »Vsaj to 
bi lahko dosegli, da bi 
nas najemnik dan pred 
večjimi zemeljskimi 
deli ali škropljenjem o 
tem obvestil.«

Foto: M. Ozmec 

več kot 60 let. Vedno je bil lepo 
ekaj zelenjave za lažje preživetje. 
kaj. Najbolj me je motil neznosen 
za otroke, saj to ni zdravo. In če si 
jte ves ta plevel, z motiko in malo 
le v sramoto.«

86-letna Ivanka Vitez: 
»Tu je bil moj vrt več kot 

60 let, zdaj pa raste ta 
zapleveljena sramota.«.

dričevo dogovarjali z vodstvom 

Taluma, da naj bi stanovalcem, 

ki bi to želeli, uredili vrtove 

pri železniški postaji v Kidri-

čevem, kjer je lastnik zemljišč 

Talum. O tem so vrtičkarje tudi 

obvestili, da so lahko še pravi 

čas pričeli spomladanska dela 

na novih vrtovih.

Namesto geodetov 
in blokov – traktorji 
in buče

V spomladanskih dneh so 

na območju med dvorcem 

Sterntal in Čučkovo ulico, kjer 

so bili vrtovi več kot 60 let, 

predstavniki izvajalcev del po 

nalogu lastnika zemljišča pri-

čeli odstranjevati grmičevje in 

večja drevesa. A glej ga zlomka, 

nihče ni prišel količit, nihče 

ni pričel pripravljati terena 

za napovedano novogradnjo. 

Namesto geodetov je prišel le 

»najemnik« zemljišča in celo-

tno zemljišče preoral, nato pa 

zasadil buče. Stanovalci so bili 

ogorčeni, saj je bilo očitno, da 

jih nekdo potegnil za nos. Pa to 

še ni vse: ogorčeni krajani so 

nam sporočili, da je najemnik, 

ne da bi kogarkoli obvestil, nji-

vo sredi stanovanjskega naselja 

škropil s strupenimi pesticidi. 

Ker so nekateri bloki od njive 

Obljubili urejen 
travnik, imajo pa 
zapleveljeno njivo

Stanovalci iz Čučkove so nas 

ta teden ponovno poklicali in 

nas opozorili, da je pogled na 

zapleveljeno njivo, na kateri 

raste tudi po 2 m visok plevel, 

tudi pelinolistna ambrozija, 

zelo neugleden in veliko slabši, 

kot je bil vse do lani pogled na 

lepo urejene vrtove. 

Kdo je človek, ki je zasadil 

buče sredi naselja, stanovalci 

uradno ne vedo, saj jim na ob-

oddaljeni le slabih 10 m, naj bi 

se strupeno škropivo kadilo po 

blokih, in kjer so imeli odprta 

okna, tudi po stanovanjih. Ka-

korkoli že, moteče je bilo, saj 

si je nekdo očitno privoščil 

kmetovanje sredi blokovskega 

naselja.



Vsi tisti, ki se boste na morje 

odpravili z motornim kolesom 

(skupina IA), boste za cestnino 

odšteli nekoliko manj: za vo-

žnjo od Maclja do Reke 9,4 evra 

(71 kun), do Krka preko mostu 

11,5 evra (87 kun), do Paga 

preko paškega mostu 13,06 

evra (99 kun), do Zadra 13,2 

evra (100 kun), do Biogradu na 

Moru 14 evrov (106 kun), do 

Šibenika 15,4 evra (117 kun), 

do Splita 17,8 evra (135 kun), 

do Makarske 19 evrov (144 

kun) in do Dubrovnika 21,5 

evra (163 kun).

Več pa bodo za cestnine 

odštela dvosledna vozila nad 

višino 1,90 m in katerih najve-

čja dovoljena masa ne presega 

3.500 kg ter dvosledna vozila 

pod 1,90 m višine s priklopnim 

vozilom (skupina II). Pot od 

Maclja do Reke vas bo stala 26,3 

evra (199 kun), do Krka preko 

mostu 30,2 evra (229 kun), do 

Paga preko Paškega mostu 33,9 

evra (257 kun), do Zadra 34,3 

evra (260 kun), do Biograda na 

Moru 36,5 evra (277 kun), do 

Šibenika 40,3 evra (305 kun), 

do Makarske 48,9 evra (371 

kun) in do Dubrovnika 54,9 

evra (416 kun). Celoten cenik 

cestnin je objavljen na spletni 

strani www.hac.hr.

Kaj pa cene 
trajektov?

Tako kot vsako leto med 25. 

5. in 27. 9. velja poletni vozni 

red, ko se zaradi povečanja 

števila trajektov spremeni tudi 

njihova cena. Slednje so tako v 

povprečju za 20 % višje v pri-

merjavi z zimskimi. V nadalje-

vanju predstavljamo cene traj-

ektnih vozovnic (cene v evrih 

so zaokrožene) na otoke Cres, 

Pag, Brač, Rab in Hvar.

Trajekt iz Istre (Brestova) na 

otok Cres (Porozina): za odra-

slo osebo 2,4 evra (18 kun), 

za otroka 3–12 let 1,2 evra 

(9 kun), za motorno vozilo 5 

evrov (38 kun), za osebni avto-

mobil z dolžino do največ pet 

metrov in višino do dva metra 

15,2 evra (115 kun), za osebni 

avtomobil z dolžino nad pet 

metrov in višino nad dva metra 

ter za počitniško prikolico dol-
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Slovenija, Hrvaška � Cestnine in cene trajektnih vozovnic do priljubljenih hrvaških mest

Koliko vas bo stala pot na hrvaško morje
Turistična sezona je na vrhuncu. Čeprav so številni že bili na dopustu, pa se za mnoge počitnice v avgustu šele pričenjajo. Tako kot vsako leto bodo številni 
Zato smo preverili, koliko boste odšteli za cestnino na hrvaških cestah do najpopularnejših turističnih mest in otokov in koliko za trajektne vozovnice.

10 % dražja cestnina na 
avtocesti v Istri

Cestnina se je na avtocesti v Istri podražila za 10 %. 
Po novem boste tako od 1. julija do 30. septembra za 
vožnjo od mejnega prehoda Dragonja do Novigrada 
plačali okrog 1,2 evra (9 hrvaških kun), do Poreča 2,4 
evra (18 kun), do Vrsarja 3,7 evra (28 kun), do Rovinja 
4,2 evra (32 kun) in do Pule 6,07 evra (46 kun). Za pot 
od Reke do Pule, ki vključuje tudi predor Učka, boste 
odšteli 7,7 evra (58 kun), če pa se boste na avtocesto 
iz smeri Buzeta vključili na priključku Lupoglav, pa bo-
ste do Pule plačali 3,3 evra (25 kun).
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Zadolženo šibeniško pod-

jetje je od začetka letošnjega 

leta v rokah ruskega podje-

tnika Igorja Šamisa, ki pa po 

pisanju hrvaških medijev ni 

poskrbel za sanacijo. Najve-

čji upnik, Jadranska banka, 

si zato prizadeva za prodajo 

družbe.

Po informacijah spletne 

strani banka.hr se poleg Im-

pola za vlaganje v TLM zanima 

še neimenovan češki sklad, ki 

naj bi v pismu o nameri ban-

ki zagotavljal odplačilo vseh 

dolgov in nadaljevanje proi-

zvodnje na ravni iz let 2013 in 

2014.

Sedanji lastnik Šamis je ob 

prevzemu napovedoval letno 

proizvodnjo okoli 80.000 ton 

in dodatna tehnološka vlaga-

nja v tovarno, a se je pozneje 

po pisanju hrvaških medijev 

izkazalo, da iz tega ne bo nič, 

saj da nima za to potrebnega 

kapitala, brez investicij pa to-

varna nima možnosti za pre-

živetje.

STA

Foto: Mojca Vtič

Impol, ki je lani ustvaril 12,4 milijona evrov čistega dobička, naj bi se po pisanju hrvaških medijev 
zanimal za nakup šibeniškega podjetja.

Slovenska Bistrica � Se bo Impol širil na Hrvaško?

Impol naj bi se zanimal za nakup 
šibeniškega podjetja, 
vodstvo tega ne komentira
Slovenjebistriški predelovalec aluminija in šesti največji izvoznik v Sloveniji Impol naj bi se, 
po pisanju hrvaških medijev, že nekaj časa zanimal za nakup šibeniškega podjetja TLM, ki je 
s 600 zaposlenimi na robu stečaja. V Impolu za STA teh informacij ne želijo niti potrditi niti za-
nikati, kakor tudi ne komentirati zapisov, da jih prevzem zanima šele po morebitnem stečaju.

Slovenija, Hrvaška � Prvi rezultati za poletno turis

Slovenci stavijo na avgust, 
Hrvati že julija razglašajo rekor
Poletna turistična sezona je na vrhuncu. Z dobrim obiskom se lahko pohvalijo tako hoteli na Obali 
lišča. V občini Piran so hoteli julija zabeležili za okoli šest odstotkov več nočitev kot julija lani, 
upadu števila ruskih gostov beležijo skupno boljši obisk kot lani. Vendar so rezultati julijskega 
hudo skromni v primerjavi s podatki, ki jih je konec minulega tedna objavilo hrvaško ministrstvo 

Hoteli v piranski občini so 

bili julija v povprečju 92-od-

stotno zasedeni, gostje pa so 

ustvarili za več kot 175.000 no-

čitev. Med gosti prevladujejo 

tujci, saj jih je bilo okoli 75 % 

in so v primerjavi z lani ustva-

rili za desetino več nočitev, je 

za STA povedala Lea Šuligoj iz 

Turističnega združenja Porto-

rož. Med tujimi gosti je največ 

Avstrijcev in Italijanov, sledijo 

Nemci in Rusi. V združenju pri-

čakujejo, da se bo število Italija-

nov avgusta še povečalo.

Tudi na območju koprske 

občine so turistični delavci 

glede poletne sezone optimi-

stični. Turistične zmogljivosti 

so trenutno med tednom za-

sedene okoli 80-odstotno, za 

vikend nekoliko več. Kot so še 

sporočili iz mestne občine Ko-

per, si želijo, da bi se letos pri-

bližali lanskim številkam, ko je 

bila koprska občina »absolutna 

zmagovalka med občinami po 

indeksu rasti nočitev«. Te so se 

lani na letni ravni v primerjavi 

z letom 2013 povečale za 10,3 

odstotka, ob tem pa so lani pr-

vič zabeležili več tujih kot do-

mačih gostov.

Za točne podatke o letošnji 

sezoni bo, kot navajajo v Ko-

pru, treba počakati na konec 

poletne sezone, sicer pa med 

gosti tradicionalno prevladuje-

jo Slovenci, Italijani, Nemci in 

Avstrijci.

Hrvaška obala: 
julija več kot tri 
milijone turistov

Po podatkih hrvaškega mi-

nistrstva za turizem pa so na 

hrvaški obali (in v Zagrebu) 

julija zabeležili 3.411.000 turi-

stov (11 % več kot lani v ena-

kem obdobju), ki so ustvarili 

22.828.000 nočitev (9% več 

kot lani v enakem obdobju). 

Velika večina turistov je bila 

tujcev (3.159.000), ki so zaslu-

žni tudi za večino (20.803.000) 

nočitev, kar pomeni 9-odsto-

tno rast. Tudi domačih turistov 

je bilo več kot lani, in sicer za 8 

žine do pet metrov 28,3 evra 

(214 kun).

Trajekt iz Prizna na otok 

Pag (Žigljen): za odraslo osebo 

2,24 evra (17 kun), za otroka 

3–12 let 1,12 evra (8,5 kun), 

za motorno vozilo 3,96 evra 

(30 kun), za osebni avtomobil 

z dolžino do največ pet me-

trov in višino do dva metra 

12,7 evra (96 kun), za osebni 

avtomobil z dolžino nad pet 

metrov in višino nad dva metra 

ter za počitniško prikolico dol-

odstotkov.

Rast obiska in nočitev so v 

juliju zabeležile čisto vse prio-

balne županije oz. pokrajine in 

Medtem ko se je cestnina 

na avtocesti v Istri podražila, 

pa se cestnina na avtocesti 

po Dalmaciji ni spremenila. V 

nadaljevanju predstavljamo, 

koliko boste odšteli za vožnjo 

z avtomobilom (skupina I) od 

mejnega prehoda Macelj do 

popularnejših hrvaških turi-

stičnih destinacij (cene v evrih 

so zaokrožene). Pot od Maclja 

do Pule (vključuje tudi predor 

Učko) vas bo stala 38,2 evra. Za 

vožnjo od Maclja do Reke bo-

ste odšteli 15,6 evra (118 kun), 

do Krka preko krškega mostu 

19 evrov (144 kun), do otoka 

Pag preko paškega mostu 21,5 

evra (163 kun), do Zadra 21,8 

evra (165 kun), do Biograda na 

Moru 23,2 evra (176 kun), do 

Šibenika 25,7 (195 kun), do 

Splita 29,3 evra (222 kun), do 

Makarske 31,4 evra (238 kun) 

in do Dubrovnika okrog 35,6 

evra (270 kun).
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letovali v sosednji Hrvaški. 

S turistične agencije Relax 

so sporočili, da so v lanskem 

letu prejeli 305 reklamacij, 

kar je sicer manj kot leto pred 

tem. Prav vse so uspešno rešili: 

„Veseli nas, da pri nas število 

reklamacij pada, nasprotno pa 

število gostov raste. V letu 2014 

smo organizirali počitnice in 

potovanja za več kot 160.000 

slovenskih gostov. Trenutno 

nimamo za pretekla leta nere-

šene nobene reklamacije.“

Kot ugotavljajo, se reklama-

cije največkrat nanašajo pred-

vsem na hotelske namestitve in 

storitve. Pri tem so še zagotovi-

li, da vsako reklamacijo nadvse 

pozorno rešujejo – vedno v ko-

rist gostov.

Število pritožb se 
v času poletne 
sezone poviša

„Kot vsaka agencija tudi mi 

prejemamo pritožbe strank, 

vzroki za nezadovoljstvo pa so 

pri tem različni. Samo število 

pritožb se v času poletne se-

zone nekoliko poviša, sicer pa 

glede na število rezervacij oce-

njujemo nizek procent, ta je v 

povprečju 0,5,“ so sporočili s 

turistične agencije Sonček ter 

še dodali, da število pritožb iz 

leta v leto upada.

„Predvidevamo, da stranke 

že pred odhodom na destina-

cijo dobro seznanimo z vsemi 

možnostmi, kako ravnati v 

primeru morebitnih pomanj-

kljivosti, in so le-te odpravlje-

ne že na kraju samem, zato se 

naknadno ne odločijo za pisno 

pritožbo. Na podlagi izkušenj 

smatramo, da so strankina pri-

čakovanja v primerjavi s ceno 

aranžmaja vedno bolj realna 

in zato ni nezadovoljstva,“ so 

upad reklamacij utemeljili na 

agenciji.

Na Turistični agenciji Kom-

pas povratne informacije go-

stov beležijo s pomočjo anke-

tnih listov, ki jih gostje oddajo 

ob zaključku počitnic oz. po-

tovanj. Konkretnih številk, ko-

liko reklamacij so torej prejeli 

lansko leto, nam niso razkrili. 

So pa dejali, da se večina re-

klamacij nanaša na kakovost 

nastanitve in zamude letalskih 

prevoznikov.
Monika Levanič

Foto: arhiv

Fotografija je simbolična

Slovenija � O pritožbah strank zaradi neustreznih aranžmajev

Največ pritožb nad namesti-
tvami in letalskimi prevozniki
Pritožbe strank zaradi neustreznih turističnih aranžmajev prejemajo skoraj vse turistične agencije. Zanimalo nas 
je, na kaj se reklamacije najpogosteje nanašajo.

stično sezono

de
kot tudi slovenska naravna zdravi-
slovenska zdravilišča pa kljub 
obiska gostov na slovenski obali 
za turizem.

žine do pet metrov 21,24 evra 

(161 kun).

Trajekt iz Splita na otok Brač 

(Supetar): za odraslo osebo 

4,35 evra (33 kun), za otroka 

3–12 let 2,18 evra (16,5 kun), 

za motorno vozilo 9,3 evra (70 

kun), za osebni avtomobil z 

dolžino do največ pet metrov 

in višino do dva metra 21,1 

evra (160 kun), za osebni av-

tomobil z dolžino nad pet me-

trov in višino nad dva metra ter 

za počitniško prikolico dolžine 

do pet metrov 36,4 evra (276 

kun).

Trajekt s Krka (Valbiska) na 

otok Rab (Lopar): za odraslo 

osebo 4,9 evra (37 kun), za 

otroka 2,5 evra (19 kun), za 

motorno vozilo 9,5 evra (72 

kun), za osebni avtomobil z 

dolžino do največ pet metrov 

in višino do dva metra 29,7 

evra (225 kun), za osebni av-

tomobil z dolžino nad pet me-

trov in višino nad dva metra 

38,3 evra (290 kun) ter za poči-

tniško prikolico dolžine do pet 

metrov 47,5 evra (360 kun).

Trajekt iz Splita na otok 

Hvar (Stari Grad): za odraslo 

osebo 6,2 evra (47 kun), za 

otroka 3–12 let 3,1 evra (23,5 

kun), za motorno vozilo 15,3 

(116 kun), za osebni avtomo-

bil z dolžino do največ pet 

metrov in višino do dva metra 

42 evrov (318 kun), za osebni 

avtomobil z dolžino nad pet 

metrov in višino nad dva me-

tra ter za počitniško prikolico 

dolžine do pet metrov 77,6 

evra (588 kun).

Vozni red in cenik trajektov 

na hrvaške otoke najdete na 

spletni strani: www.jadrolini-
ja.hr. Stran omogoča tudi sple-

tni nakup trajektnih vozovnic.

Monika Levanič

Foto: arhiv

Zagreb. V Istri, kjer je julija do-

pustovalo kar 848.000 gostov, 

se je turistični obisk letos julija 

povečal za 12 % (nočitve za 8 

%) glede na lani. V splitsko-dal-

matinski županiji je julija leto-

valo 701.000 turistov (+ 12 %), 

na Kvarnerju 593.000 (+ 14%), 

v zadarski županiji 458.000 (+ 

7 %), v dubrovniško-neretvan-

ski županiji 313.000 gostov (+ 8 

%), v šibeniško-kninski županiji 

246.000 (+ 6 %) in v ličko-senj-

ski županiji 141.000 (+ 11 %).

Med gosti, ki so julija letovali 

na hrvaški obali, je bilo največ 

nemških gostov, sledijo jim Slo-

venci, Čehi, Poljaki, Avstrijci, 

Slovaki, Italijani, Nizozemci, 

Madžari in Britanci.

Ur (vir: STA, 
Ministarstvo turizma)

Najdražjih deset kilometrov avtoceste
Ne vem, koliko reden uporabnik hrvaških avtocest ste, ampak tisti, ki obvladajo, poznajo tudi nekatere finte naših sosedov. Takšne, ki bolijo 

vašo denarnico! Močno bolijo! 
Če se peljete z mejnega prehoda Gruškovje do Zagreba, imajo na hrvaških avtocestah šest cestninskih postaj: Trakoščan, Đurmanec, Kra-

pina, Začretje, Mokrice in Zaprešić (tam že rečemo, da smo v Zagrebu). Cestnina od mejnega prehoda (torej cestninska postaja Trakoščan) do 
Zagreba (Zaprešića) je 48 kun. Seveda skoraj nihče, ki se pricijazi prek Gruškovja (še zlasti, če je prej na slovenski strani čakal nekaj ur, da je 
sploh prišel na mejo) in uzre prvi meter hrvaške avtoceste (hura!), ne razmišlja, da ne bi zavil nanjo. Vozi, Miško! Gas in 130 km/h! Do Zagreba, 
kjer plačaš 48 kun cestnine. 

Pa so mi tisti, ki obvladajo, dejali, da je bolje prve kilometre na Hrvaškem opraviti po stari cesti do Đurmanca (druga cestninska postaja). 
Ker potem boste pri Zagrebu plačali 27 kun. Tale prvi, uvodni košček hrvaške avtoceste namreč krepko udari po žepu: za kakih 10 km med 
mejnim prehodom in Đurmancem boste plačali 21 kun! In v obratni smeri enako: ko se peljete iz Zagreba, avtocesto zapustite v Đurmancu in 
plačajte 27 kun, ker vas bo nekaj kilometrov naprej, pri cestninski postaji Trakoščan, stalo 48 kun. 

Logika? Je ni. Oziroma je čisto kapitalistična: oskubite (neumne) tujce s Slovenci na čelu, domačini pa že vedo, da od Đurmanca do trako-
ščanskega odcepa ne bodo pripravljeni plačati 21 kun. 

Ali je tako tudi drugod po hrvaških avtocestah, nismo preverjali. Je pa spretno zamišljeno in spretno izpeljano. 
Jože ŠmigocK
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Foto: ML
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mi – vsaj doslej –, ki sta redno 

prihajali na svetniške mize, sta 

bili poročili o izvedbi Kurento-

vanja (vselej z veliko zamudo) 

in Dobrote slovenskih kmetij 

(zelo ažurno).

Sicer pa so podatki o ob-

činskem sofinanciranju večjih 

ptujskih festivalov in priredi-

tev takšni:

- za Kurentovanje je MO 

Ptuj od vključno 2005 do 

vključno 2015 leta namenila 

400.547 evrov

- za Dobrote slovenskih 
kmetij od vključno 2005 do 

vključno 2015 leta 132.950 

evrov

- za Festival narodno-za-
bavne glasbe (NZG) Slove-

nije Ptuj od vključno 2007 

do vključno 2015 leta 20.595 

evrov (povprečno 2280 evrov 

za en festival)

- za festival Arsana od 

vključno 2008 do vključno 

2015 leta 191.466 evrov

- za festival Art Stays od 

vključno 2009 do vključno 

2015 leta 126.575 evrov

-za festival Dnevi poezije 
in vina od vključno 2010 do 

Podravje � Kako in koliko občine sofinancirajo festivale in prireditve

Za najstarejši slovenski festival Narodno-
glasbe toliko kot za eno korito za rože …
Festivali so (lahko) ena najpomembnejših in najprestižnejših turističnih blagovnih znamk mest, kjer se izvajajo. In medtem ko je Maribor znan po festivalu 
Varaždin po Špancirfestu, je Ptuj še vedno najbolj znan po Kurentovanju. Prav vsi festivali pa so vsaj v začetni fazi, večina pa kar vsa leta, precej odvisni 
občine) iz proračuna.
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vključno 2015 leta 150.000 

evrov

- za Terasafest od vključ-

no 2010 do vključno 2015 

1.482,25 evra

- za festival otroške ustvar-

jalnosti Aye festival leta 2011: 

7.500 evrov

- za festival Salon sauvi-

Marsikje so tako festivali ali 

druge večje tovrstne prireditve 

zaradi ukinjenega finančnega 

toka iz občinske blagajne hitro 

zamrli. Med takšnimi sta tudi 

dva festivala ptujskega gleda-

lišča (festival Monodrame in 

SKUP).

Nas pa je tokrat zanimalo, 

koliko denarja namenjajo za 

izvedbe večjih festivalov in 

prireditev v mestni občini Ptuj 

ter občinah Slovenska Bistrica 

in Ormož. Podatki, ki jih pred-

stavljamo v nadaljevanju, so res 

zanimivi.

Ptuj – največ za 
Kurentovanje, 
Arsano in Dneve 
poezije in vina

Ptujsko festivalsko dogaja-

nje se je v zadnjih desetih letih 

močno razmahnilo. Nekateri 

festivali so nastali na novo, ne-

kateri so zamrli, nekateri pa ži-

vijo že desetletja. Bolj ali manj 

pa so vsi podprti tudi z javnim 

denarjem, s sredstvi proračuna 

MO Ptuj.

Pogoj za pridobitev prora-

čunskih sredstev je prijava na 

enega od javnih pozivov za 

posamezne projekte, ki so vsa-

ko leto objavljeni v Uradnem 

vestniku MO Ptuj. Namenska 

poraba denarja se dokazuje z 

zahtevki, h katerim so prilože-

ni računi, na podlagi katerih so 

nato organizatorju nakazana 

sredstva. 

O izpeljavi festivala in na-

menski porabi morajo organi-

zatorji po izpeljavi festivalov 

MO Ptuj poslati poročilo. Za-

nimivo je, da se z večino teh 

poročil mestni svetniki niso 

ukvarjali, kot tudi ne s samim 

festivalskim dogajanjem; izje-

Francija � 25. svetovno srečanje balonarjev

Ptujski balonarski zanesenjaki se še dvigujejo
V Chambleyju v bližini Metza v Franciji je zadnji teden v juliju in prve dni avgusta potekalo že 25. svetovno srečanje balonarjev, največje tovrstno 
srečanje na svetu, na katerem je sodelovalo kar 433 balonov. Med njimi je bil tudi ptujski – Ptuj Valentina – z ekipo, v kateri so bili Branko Ambrožič 
s partnerko Katico in hčerko Valentino ter Simon Puhar.

Potem ko je lani ugasnil Ba-

lonarski klub Ptuj, tudi zato ker 

za njegovo delovanje ni bilo 

podpore v mestni oblasti, četu-

di je bil balonarski praznik vsa-

ko leto sestavni del občinskega 

praznovanja, ko so se nad Ptu-

jem dvignili domači in tuji ba-

loni, ter kljub tradiciji in kako-

vosti ptujske balonarske šole, 

ki je v desetih letih uspešno 

izšolala več pilotov balonov, se 

je Branko Ambrožič z balonom 

preselil v BK Bakovci. V Franci-

ji se je ptujski ekipi pod blagov-

no znamko Bakovci pridružilo 

še pet slovenskih ekip.

Občutki ob hkratnem dvigu 

433 balonov so bili enkratni, 

nepopisni, to je treba doživeti, 

so po vrnitvi povedali Ptujča-

ni. Medtem ko so Ambrožiče-

vi že dolgoletni „balonarji“, 

je Simon Puhar še zelo mlad. 

Med balonarje je prišel čisto 

po naključju. Po premieri gle-

dališke predstave Najstarejša 

obrt pred tremi leti je direk-

tor MGP Peter Srpčič glavnim 

protagonistkam obljubil polet 

z balonom. Vse po vrsti so se 

ustrašile poleta, Simon pa je 

bil odločen, da lepote Ptuja in 

okolice spozna tudi iz balona, 

nasploh pa je želel spoznati ob-

čutke poleta in dvig pod sinje 

nebo. Bilo je super, to moraš 

doživeti, je takrat povedal – in 

ostal med balonarji. V začetku 

junija se je skupaj z Ambroži-

čem udeležil državnega prven-

stva. Rezultati sicer niso bili iz-

stopajoči, toliko pomembnejše 

je, da se je v danih razmerah 

državno prvenstvo sploh odvi-

lo. Po sprejemu evropske regu-

lative v letu 2013 so se razmere 

tako zaostrile, da praktično ni 

več povpraševanja niti za po-

lete, kaj šele za izobraževanje 

za pilote balonov, ker se je vse 

skupaj močno skomercializira-

lo. Vztrajajo samo še največji 

zanesenjaki, tudi še vedno ptuj-

ski balon Ptuj Valentina. Še ne 

tako davno so Ptujčani skupaj s 

Termami napovedovali svetov-

no srečanje zračnih ladij. Kma-

lu pa se je pričel zaton še enega 

od možnih spektrov ptujske tu-

ristične ponudbe.
MG

Foto: zasebni arhiv

S svetovnega srečanja balonarjev v Chambleyju

Kurentovanje (od 2005) 400.547
Dobrote slovenskih kmetij (od 2005) 132.590
Festival NZG (od 2007) 20.595
Festival Arsana (od 2008) 191.466
Festival Art Stays (od 2009) 126.975
Festival Dnevi poezije in vina (od 2010) 150.000

Festival otroške ustvarjalnosti Aye (2011) 7.500

Terasafest (od 2010) 1.482
Salon Sauvignon (2015) 1.000

Sofinanciranje 
v evrih

€

€

€

€

€

€
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-zabavne 

Lent, Laško po festivalu Piva in cvetja, sosednji 
od tega, koliko bo za izvedbo primaknila občina (ali 

Varaždin za Špancirfest 
Po podatkih, ki smo jih uspeli pridobiti, je lanski 

Špancirfest –gre za sloviti varaždinski desetdnev-
ni festival – mesto Varaždin sofinanciralo v višini 
37.000 evrov. Ostala sredstva so organizatorji prido-
bili s sponzorstvi, nekaj s prodajo vstopnic, nekaj pa 
sta primaknila tudi ministrstvo za kulturo in Hrvaška 
turistična zveza.

Dornava � Mladi lükari praznujejo 30 let

Družijo jih ples, pesem in dobra volja
Na osnovni šoli v Dornavi že 30 let uspešno deluje otroška folklorna skupina Mladi lükari, ki jo vse od ustanovitve v 
letu 1984 vodi prizadevna učiteljica Darinka Žnidarič; družijo jih ples, pesem in dobra volja.

Darinka Žnidarič po bese-

dah njenih učencev in mladih 

folkloristov premore toliko 

energije, smeha, talenta in 

vztrajnosti, da je skoraj never-

jetno. Vedno je nasmejana in 

dobre volje, zanje pa je pripra-

vljena žrtvovati tudi svoj dra-

goceni prosti čas samo zato, 

da bi ljudske plese ohranjali v 

spominu tudi poznejši rodovi. 

S pomočjo otrok, ki so delo-

vali v skupini v vseh teh letih 

in delujejo še danes, je vedno 

pripravljena in zmožna doseči 

zastavljeno, saj jih družijo isti 

cilji: ples, pesem in dobra volja.

Na slovesnosti, ki so jo sredi 

prejšnjega meseca pripravili v 

počastitev 30-letnega jubileja, 

je njim in folklornemu izroči-

lu v čast nastopila tudi starejša 

otroška folklorna skupina Mla-

di lükari; predstavili so se Jana 

Žvegla, Nejc Mernik, Timotej 

Krajnc in Anej Šilak. V goste so 

povabili tudi otroško folklorno 

skupino Markovci. Ker je njiho-

va mentorica Darinka Žnidarič 

včasih plesala pri folklorni sku-

pini PD Ruda Sever iz Gorišni-

ce, so slavljencem in številnim 

gostom zaplesali tudi oni. Pa to 

še zdaleč ni vse, saj so jim zape-

le tudi Predice iz TD Polenšak, 

navdušil jih je tudi harmoni-

gnon, ki je bil letos prvič: 

1000 evrov.

Ormož – največ za 
Ormoško poletje in 
martinovanje

V letu 2015 je v občini Or-

mož za izvedbo pustnega kar-

nevala bilo namenjeno 5.250 

evrov, za eno največjih priredi-

tev – Ormoško poletje – 29.288 

evrov in za prav tako uveljavlje-

no martinovanje 22.261 evrov.

Sicer pa je bilo v osmih letih 

(od vključno 2007 do vključno 

2014) za pustni karneval iz or-

moškega proračuna nakazano 

35.439 evrov, za festival Or-

moško poletje (od leta 2005 

do 2014) pa 318.761 evrov. V 

sklopu Ormoškega poletja se 

del sredstev namenja za sofi-

nanciranje prireditve OFAK (v 

organizaciji Kluba ormoških 

študentov), za ormoški noč-

ni ulični tek, ki ga organizira 

Atletski klub Ormož, ipd. Mar-

tinovanje bo letos 23., občina 

ga finančno podpira od leta 

2010, tako da je bilo od 2010 do 

2014 zanj namenjenih 136.244 

evrov. Ob tem občina finančno 

podpira tudi dejavnost TIC-a, 

ki je aktivno vključen v vse ve-

čje prireditve.

Občina Ormož ima v okviru 

proračuna vsako leto planirana 

tudi sredstva na proračunski 

postavki za pokroviteljstva in 

v sklopu kmetijskega dela pro-

računa še postavko, iz katere 

se sofinancirajo prireditve, ki 

so občinskega pomena (Salon 

vin Jeruzalem, Dobrote slo-

venskih kmetij, Razstava ma-

lih pasemskih živali, Srečanje 

upokojencev občine Ormož, 

Regijsko tekmovanje oračev 

Podravja itd.). V letu 2015 je 

za ta namen planiranih 15.505 

evrov. V obdobju zadnjih deset 

let (od 2005 do 2014) je bilo za 

prireditve iz omenjene postav-

ke porabljenih 158.836 evrov.

Slovenska Bistrica 
– največ za Podobe 
bistriških domačij

Za organizacijo prireditev v 

Slovenski Bistrici sta zadolžena 

predvsem Zavod za kulturo in 

Razvojno-informacijski center. 

Med večje slovenjebistriške 

prireditve se prištevajo pustna 

povorka, kramarski sejem, po-

letne glasbene in gledališke 

prireditve v Bistriškem gradu, 

Podobe bistriških domačij in 

decembrsko Praznično grajsko 

mesto. 

Zavod za kulturo je lani za 

izvedene dejavnosti prejel 

61.500, letos pa 51.500 evrov. 

RIC je za redno dejavnost pre-

jel 13.332 evrov (letos 20.000 

evrov) in jih delno porabil tudi 

za kritje stroškov pri soorgani-

zaciji prireditev ter za druge 

dejavnosti. Ob tem je občina 

lani za sofinanciranje priredi-

tev namenila nekaj manj kot 

25.000 evrov (enako letos). 

Gre za prireditve, ki pripomo-

rejo k promociji turizma in se 

izvajajo na območju občine. 

Prav tako pa občina financira 

tradicionalno prireditev Po-

dobe bistriških domačij, za 

katere je lani in letos nameni-

la po 15.000 evrov. Konkretne 

finančne podatke smo uspeli 

pridobiti zgolj za prireditve v 

okviru RIC. Tako sta občina 

Slovenska Bistrica in RIC lani 

za različne prireditve porabila 

32.766 evrov, od tega največ 

(21.250 evrov), za decembrsko 

dogajanje.

Lenart
Občina Lenart je v letošnjem 

polletju namenila 7.295 evrov 

za več kulturnih prireditev. Za 

približno osemdeset prireditev, 

ki se zvrstijo skozi vse leto, je v 

zadnjih osmih letih namenila 

281.336 evrov, in sicer leta 2007 

55.387 evrov, leta 2008 85.871 

evrov, leta 2009 31.745 evrov, 

leta 2010 29.394 evrov, leta 

2011 29.864 evrov, leta 2012 

24.980 evrov, leta 2013 15.132 

evrov in leta 2014 8.963 evrov.
Majda Goznik, Mojca 
Vtič, Monika Levanič

ne skupine Mladi lükari je v 

slavnostnem nagovoru opo-

zorila Nežka Lubej, zunanja 

strokovna sodelavka JSKD. Če-

stitkam ob jubileju mladih fol-

kloristov so se pridružili tudi 

ravnatelj OŠ Dornava Iztok 

Hrastar, dornavski župan Raj-

ko Janžekovič, Marija Belšak, 

farni župnik in še kdo. Svoje 

občutke ob 30-letnici vodenja 

otroške folklorne skupine je 

čustveno strnila tudi njihova 

mentorica Darinka Žnidarič 

ter se ob tej priložnosti iskreno 

zahvalila vsem dosedanjim čla-

nom otroške folklorne skupine 

in tudi tistim, ki so njihovo de-

lovanje omogočali.

Ob jubileju so v preddverju 

dornavske dvorane pripravili 

zanimivo razstavo različnih 

predmetov, ki so jih folkloristi 

uporabljali pri svojih postavi-

tvah in jo je uredila aranžerska 

skupina TED Lükari.

-OM
Foto: šolski arhiv

Na prireditvi ob 30-letnici so zaplesali in zapeli tudi slavljenci, člani FS Mladi lükari iz OŠ Dornava.

Foto: Črtomir Goznik

Brez sofinanciranja ugasnila 
Monodrama in SKUP

Pomemben organizator ptujskega festivalskega do-
gajanja je tudi Mestno gledališče Ptuj. Doslej je organi-
ziralo osem festivalov monodrame in sedem festivalov 
SKUP (Slovenski festival komornega gledališča). Festi-
val monodrame so zaradi pomanjkanja javne podpore 
nehali pripravljati leta 2010, Skup pa 2012. Za izvedbo 
festivala monodrame so morali zagotoviti okrog 25.000 
evrov, za Skup okrog 35.000 evrov, pri čemer bi prvi fe-
stival potreboval 10.000 evrov javnega denarja, drugi 
pa najmanj 15.000 evrov oz. 40 odstotkov teh sredstev, 
da bi ga z dodatkom lastnega in sponzorskega denarja 
lahko izvedli. Kot je povedal direktor Peter Srpčič, gre za 
izrazito umetniška festivala, ki ne bi mogla preživeti na 
trgu, zato je nujno proračunsko sofinanciranje. Dokler 
ne bo sistemskega denarja, festivalov monodrame in 
Skup ne bodo organizirali. Prvič letos pa so izvedli pole-
tni gledališki festival Zvezde pod zvezdami, ki bo postal 
tradicionalen, ker želijo tudi sami prispevati v živahnejši 
poletni utrip mesta. Trudili se bodo za še več brezplač-
nih predstav, kot je bila letos Najstarejša obrt; njihov cilj 
je celo, da bi bil nekoč ta poletni festival v celoti brez-
plačen. Pokazalo se je, da je prav festivalsko dogajanje 
tisto, ki oživlja mesto, privablja ljudi v mesto in je hkrati 
podpora turistični dejavnosti, je še povedal Srpčič.

karski orkester Modrasi, nekaj 

članov otroške folklorne sku-

pine Mladi lükari je iz ljudskih 

glasbil izvabilo zanimive zvoke, 

zaplesali so tudi Kopjaši, ki de-

lujejo v okviru FS Mladi lukari, 

z nekaj aktualnimi folklornimi 

koreografijami pa so se pred-

stavili tudi slavljenci.

Na izreden pomen ohranja-

nja folklorne tradicije in na 

30-letni jubilej otroške folklor-

Foto: Črtomir Goznik
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EU sredstev do konca leta 

2015 (v manjšem deležu še v 

začetku leta 2016). Pri tem pa 

je treba upoštevati, da je za-

dnjih 5 % sredstev Evropske 

komisije zadržanih do potr-

ditve zaključnega poročila o 

izvajanju programskega ob-

dobja 2007–2013, ki ga mora 

Slovenija v Bruselj posredova-

ti do 31. 3. 2017. Tako Sloveni-

ja doslej na cilju Konvergen-

ca ni izgubila sredstev.“

Javno naročilo za geofizi-

kalne raziskave je MO Ptuj 

oddala edinemu ponudniku, 

podjetju Gearh iz Maribora. 

Pogodbena vrednost skle-

njenega posla znaša 36.500 

evrov. »Z geofizikalnimi raz-

iskavami bomo na neinvazi-

ven način pridobili podatke 

o arheoloških objektih, ki se 

nahajajo pod današnjo povr-

šino. Na ta način odstiramo 

vpogled v materialno zapu-

ščino daljne preteklosti brez 

fizičnega posega v arheološke 

kulturne plasti, rezultate lah-

ko takoj uporabimo za načr-

tovanje prostorske ureditve 

in arheoloških izkopavanj. Z 

geofizikalnimi raziskavami 

pridobimo zanesljive infor-

macije o globini in debelini 

arheoloških kulturnih plasti. 

Treba je poudariti, da podatki, 

pridobljeni z geofizikalnimi 

raziskavami, niso enakovre-

dni rezultatom arheoloških 

izkopavanj in jih zato ne mo-

rejo zamenjati. Ob ugodnih 

vremenskih razmerah bodo 

meritve trajale najmanj 35 de-

lovnih dni. Terenskemu delu 

sledi obdelava rezultatov, za 

katere upamo, da bodo v pre-

liminarni obliki na voljo že 

mesec dni po zaključku teren-

skega dela.

V nadaljevanju bo mogo-

če določiti vrste in vsebine 

arheoloških najdišč, izdelati 

tloris nekdanje Petovione in 

srednjeveških ostalin, urediti 

travnate površine z rekreacij-

sko-sprehajalnimi potmi in 

predstaviti arheološke spome-

nike, bodisi na mestu najdbe 

bodisi z napisnimi tablami in 

fotografskim gradivom,« so 

povedali na MO Ptuj in dodali, 

da se bo arheološki park Pa-

norama razvijal postopoma, 

se vključil v življenje mesta in 

postal priložnost za celovito 

ureditev ptujske arheološke 

dediščine. »Namen je, da Pa-

norama postane privlačna 

sprehajalna točka in turistična 

destinacija,« še pravijo v ptuj-

ski Mestni hiši.
MZ

Ptuj � Za geofizikalne raziskave na Panorami 36.500 evrov

Ali odkrivajo srčiko 
rimske Poetovione?
Mestna občina (MO) Ptuj je pred dnevi na Panorami pričela geofizikalne 
raziskave, ki so potreben korak do ureditve območja v arheološki park z 
rekreacijskimi potmi. Izhodišče za ureditev Panorame je dokument Ma-
rije Lubšina Tušek Smernice za ureditev griča Panorama iz leta 2007.

Foto: Črtomir Goznik

Slovenija � Služba vlade: država teh sredstev še ni dokončno izgubila

Skoraj 63 milijonov evrov evropskih 
sredstev manj za projekte
Slovenija je imela v obdobju 2007–2013 iz evropskih skladov v osnovi na voljo 4,1 milijarde evrov. S pomočjo evropskega 
denarja je bilo sofinanciranih več kot 5.000 projektov, ki so bili razpršeni po celotni državi. Seveda pa pri izvedbi vseh pro-
jektov ni šlo vse gladko. Evropski revizorji so namreč v kar nekaj primerih ugotovili nekatere nepravilnosti.

Kronologija nekaterih postopkov Evropske 
komisije proti Sloveniji

Zaradi kršenja evropske zakonodaje se je Evropska komisija že večkrat odločila za 
tožbo proti Sloveniji. V nadaljevanju predstavljamo kronologijo nekaterih postopkov 
Evropske komisije proti Sloveniji:

leta 2008 je Slovenija prejela uradni opomin zaradi sistema vinjet, in sicer zara-
di nepravičnega obravnavanja tujih državljanov, ki slovenske avtoceste uporabljajo le 
občasno, saj da so ti zaradi nesorazmernih cestnin za tranzit ali kratkotrajno uporabo 
avtocest v slabšem položaju kot Slovenci. Komisija je postopek ustavila, potem ko je 
Slovenija spremenila cene vinjet;

leta 2010 je Evropska komisija vložila tožbo zaradi nespoštovanja okoljske zako-
nodaje v povezavi s kakovostjo zraka. Sodišče je komisiji sicer pritrdilo, ker pa je bila 
pravna podlaga za tožbo slabo pripravljena, se je odločitev sodišča nanašala le na 
neizpolnjevanje mejnih vrednosti za kakovost zraka v preteklosti;

leta 2011 je Evropska komisija sprožila tožbo, ker slovenski predpisi o dopolnilnem 
zdravstvenem zavarovanju niso bili skladni z evropskim pravnim redom. Sodišče se je 
sicer strinjalo, da Slovenija ni izpolnila obveznosti iz direktiv s področja neživljenjskega 
zavarovanja, ni pa kršila pravil o prostem pretoku kapitala in svobodnem opravljanju 
storitev. Slovenija jo je odnesla z zahtevo po ukrepih za odpravo očitanih kršitev;

maja 2012 je Evropska komisija vložila tožbo zaradi zamujenega roka za prenos 
evropskih telekomunikacijskih predpisov v nacionalno zakonodajo. Slovenija je ome-
njene predpise v zakonodajo prenesla novembra 2012;

oktobra 2012 je Evropska komisija zahtevala finančno kazen (10.287,36 evra 
dnevne kazni za vsako od dveh direktiv) za Slovenijo, ker v svojo zakonodajo še ni v 
celoti prenesla evropskih direktiv o plinu in električni energiji. To je Slovenija storila 
januarja 2014;

januarja 2013 je Slovenija dobila nov opomin Evropske komisije zaradi slabe kako-
vosti zraka. Komisija jo je pozvala, naj nujno odpravi težave. Vlada je že sprejela odlo-
ke o načrtih kakovosti zraka na območjih Zasavja ter občin Murska Sobota, Maribor, 
Celje, Kranj in Novo mesto, programe podrobnih ukrepov za večino najbolj ogroženih 
območij ter spremembe uredbe o kakovosti zunanjega zraka;

februarja 2013 je Evropska komisija vložila tožbo proti Sloveniji, ker je še ni obvesti-
la o nacionalnih ukrepih za prenos direktive o interoperabilnosti železniškega sistema. 
Julija pa je sodišče EU presodilo, da Slovenija v več točkah ne spoštuje evropske zako-
nodaje na področju železniškega prevoza. Nekatere očitke komisije pa je zavrnilo. Ker 
sta komisija in Slovenija s svojimi predlogi uspeli samo deloma, je sodišče sklenilo, da 
vsaka nosi svoje stroške;

januarja 2014 je Evropska komisija vložila tožbo proti Sloveniji zaradi kršenja 
evropske zakonodaje o odpadkih v primeru dveh nezakonitih odlagališč z nevarnimi 
odpadki (Stara cinkarna v središču Celja ter odlagališče v bližnjem Bukovžlaku). Julija 
pa je sodišče EU pritrdilo komisiji v omenjeni tožbi. Sloveniji grozi denarna kazen okrog 
10.000 evrov;

februarja 2015 je Evropska komisija znova sprožila tožbo zaradi neustreznih po-
stopkov izdajanja okoljskih dovoljenj velikim industrijskim obratom. Komisija je za Slo-
venijo zahtevala dnevno denarno kazen v višini 9009 evrov, dokler ne bodo obveznosti 
izpolnjene, in pavšalno kazen v višini 1,6 milijona evrov;

marca 2015 je Evropska komisija proti Sloveniji vložila tožbo, ker še ni odstranila 
zelo lahko vnetljivih odpadnih pnevmatik v Lovrencu na Dravskem polju;

aprila 2015 je Evropska komisija sprožila tožbo zaradi nespoštovanja evropske 
okoljske zakonodaje (v svojo zakonodajo ni prenesla evropskih predpisov za recikli-
ranje odpadne električne in elektronske opreme). Predlagala je denarno kazen 8.408 
evrov na dan do sprejetja zakonodaje. Slovenija je za poleti napovedala sprejetje nove 
uredbe za urejanje tega področja.

Vir: STA

Foto: Črtomir Goznik

Kot so pojasnili pri Službi 

Vlade RS za razvoj in evrop-

sko kohezijsko politiko, je Slo-

venija na podlagi revizijskih 

ugotovitev za celotno izvaja-

nje programskega obdobja 

2007–2013, od 1. 1. 2007 do 

prvega četrtletja letos skupaj 

izgubila 62,9 milijona evrov 

(oziroma posamezni projekti 

so bili financirani iz evropskih 

sredstev v manjšem deležu od 

predvidenega). S službe vlade 

pa pri tem še opozarjajo, da 

to ne pomeni, da je Slovenija 

ta sredstva dokončno izgubila: 

„Posamezni projekti so sicer 

res bili financirani iz evropskih 

sredstev v manjšem deležu, kot 

bi lahko bili, so pa bili po drugi 

strani angažirani dodatni, re-

zervni projekti na podlagi tako 

imenovanih dodatnih pravic 

porabe v višini 384 milijonov 

evrov (EU del), ki bodo zago-

tovili maksimalno koriščenje 

Najpogostejši 
vzrok za vračanje je 
kršenje zakonodaje

Osnovno pravilo je, da upra-

vičenci sredstva vračajo ob 

ugotovljenih napakah oziroma 

nepravilnostih skrbnikov po-

godb na resorjih in nadzornih 

organov, to je bodisi kontrol 

bodisi nadzornih (EU in SLO) 

organov. Zanimalo nas je, ka-

teri so najpogostejši vzroki za 

vračanje evropskih sredstev. Po 

ugotovitvah službe vlade se veli-

ka večina ugotovljenih in poro-

čanih nepravilnosti nanaša na 

kršenje zakonodaje s področja 

javnega naročanja, zakonodaje s 

področja državnih pomoči, po-

godbenih obveznosti s pogod-

be o sofinanciranju, upraviče-

nosti izdatkov in drugo: neupo-

števanje določil javnega razpisa 

oziroma pogodbe o sofinanci-

ranju, nespoštovanje navodil za 

izvajanje, navajanje neresničnih 

podatkov, neobstoj blaga oziro-

ma opravljene storitve ipd.
Monika Levanič



prvega dela sta v 36. minuti 
izpeljala Matjašič in Glavica, 
strel slednjega nekoliko s stra-
ni pa je Mitrovič odbil.

Prečka Cveka
Zgodba se je ponovila v 2. 

polčasu, ko so Zavrčani po 
desetih minutah igre izve-

dli prvi resni pritisk. Prav v 
60. minuti je sledila najlepša 
priložnost za domačine na 
tekmi: po podaji s strani je 
Lovro Cvek sam sprejel žogo 
na kakšnih 16 metrih, naredil 
korak ali dva in streljal, žoga 
pa se je od prečke odbila v 
polje … Sledila sta še poskusa 
Roka Zorka z nogo in Patri-

Nogomet
V Slovenji vasi in Rogoz-
nici zmagi domačinov
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1. SNL, 5. krog: 
Gorica – Zavrč, 
torek, 11. avgusta, ob 
17.30 v Novi Gorici

Proti Gorici iščejo prvo 
zmago sploh

Prvoligaši bodo med tednom že odigrali srečanje 5. kroga. 
Najbolj zanimiva tekma se obeta v Mariboru, kjer bodo v sredo 
ob 19.15 gostovali Celjani.

Zavrčane čaka za njih daleč najtežje gostovanje v Novi Gori-
ci. Z njimi imajo med vsemi prvoligaši daleč najslabšo statisti-
ko, saj so na dosedanjih osmih medsebojnih srečanjih zabele-
žili šest porazov in dva remija. A trend je kljub temu pozitiven, 
saj so bili v prvi sezoni v 1. ligi štirikrat poraženi, v drugi pa so 
ob dveh porazih zabeležili že dva remija. Če bo šlo tako naprej, 
sledi morda tudi že prva zmaga …

»Čaka nas nova težka tekma, saj je Gorica v zaletu v dobri 
seriji treh zaporednih zmag. Gledali smo njihovo tekmo s Krko 
v Novem mestu, kjer so zmagali 1:2, gre za res dobro ekipo,« 
je ocenil trener Zavrča Ivica Solomun, ki ima resne težave z 
vratarji: »Poškodovana sta že dva naša vratarja: Dreven ima 
težave z Ahilovo tetivo, Picak s stegensko mišico. To je težava 
– morda bomo morali pripeljati še kakšnega vratarja.«

Zaenkrat najbolje funkcionira završka obrambna vrsta, ki je 
med vsemi prvoligaši doslej prejela najmanj zadetkov, le 3 (to-
liko kot Olimpija in Krka). Eden od stebrov te obrambe je Davor 
Rogač, ki je pred tekmo z Gorico povedal: »Po porazu s Krko je 
morda celo boljše, da je naslednja tekma že tako hitro, saj smo 
misli morali hitro usmeriti v prihajajočo tekmo. V tekmo gremo 
zelo motivirani, da operemo grenki okus poraza s Krko.«

ka Tuđana z glavo, nato pa …
šok. Novomeščani so izvajali 
prosti strel kakšnih 30 metrov 
od gola, 21-letni Leo Ejup je 
močno sprožil z levico in 
zadel zgornji kot gola – 0:1. 
»Tekmo smo izgubili iz enega 
samega strela, pri katerem bi 
moral biti naš vratar bolje po-
stavljen, saj je bil opozorjen 
na takšne proste strele Ejupa. 
Kljub temu ne moremo vse 
krivice sedaj naprtiti njemu, 
saj gre za mladega vratarja, 

krivda za poraz je tudi v slabi 
realizaciji,« je po tekmi pove-
dal domači trener. Do zaključ-
ka tekme so sledili jalovi po-
skusi domačinov za izenače-
nje, gostje so si po tekmi dali 
duška s slavjem … »Manjkalo 
nam je predvsem kanček sre-
če,« je z igrišča razočaran od-
hajal Jure Matjašič, Solomun 
pa je kar obsedel na trenerski 
klopi in ni mogel verjeti, kaj 
se je pravkar zgodilo …

Jože Mohorič

Nogometaši Zavrča tudi 
v osmi zaporedni tekmi na 
domačem igrišču (šest še 
v lanski sezoni) niso uspeli 
vknjižiti zmage; po štirih po-
razih in treh remijih je Krka v 
petek pred 400 gledalci vzela 
ves izkupiček. Zadnja domača 
zmaga sega v 20. marec, ko je 
padlo Radomlje (1:0). Čeprav 
se je po preteklem krogu, ko 
so v Velenju zabili tri gole, 
zdelo, da so našli napadalno 
formulo, je tokrat realizacija 
povsem odpovedala.

Menjava Batrovič – 
Zorko

Trener Ivica Solomun je 
poskušal z novincem v ekipi, 
21-letnim napadalcem Velj-
kom Batrovičem. »Vsi so 
pričakovali, da bo igral Zor-
ko, nihče pa še ni videl igrati 
Batrovića. Želeli smo njihove 
nekoliko počasnejše obramb-
ne igralce presenetiti s tremi 

hitrimi igralci. Ideja je bila 
po mojem mnenju dobra, 
a na žalost nismo realizirali 
nekaj priložnosti,« je pojasnil 
Solomun, ki ima tudi težave z 
vratarji (poškodbi Picaka in 
Drevena).

Kljub vsemu so Zavrčani 
solidno odprli tekmo in imeli 
več žogo v svoji posesti. Tako 
so npr. v 1. polčasu imeli šest 
strelov iz kota, gostje le dva. 
Po začetnem otipavanju so se 
prvič opogumili v 13. minuti, 
ko je Cvek poskusil s strelom 
od daleč. Sledili so še neuspe-
šni poskusi Matjašiča, Pihlerja 
in Batrovića. Najlepšo akcijo 

Foto: Črtomir Goznik

Nogometaši Zavrča proti Krki enostavno niso našli načina, kako žogo potisniti v mrežo. Na fotografiji 
je Veljko Batrović, ki je v petek odigral prvo tekmo v dresu Zavrča.

REZULTATI 4. KROGA:
Zavrč – Krka 0:1 (0:0); strelec: Ejup (76.);
Celje – Gorica 2:3 (1:1); strelci: De Sousa (5.), Jogan (74./a.g.); 

Eleke (19.), Džuždanović (69.), Nunič (92.);
Luka Koper – Maribor 2:1 (0:0); strelci: Štromajer (47.), Galešić 

(86.); Vršič (49.);
Domžale – Rudar 0:2 (0:1); strelca: Prašnikar (26.), Krcić (83.); 

rdeči karton: Horić (75./Domžale);
Krško – Olimpija 0:2 (0:1); strelca: Alves (38.), Šporar (63.).

1. GORICA 4 3 0 1 8:8 9
2. MARIBOR 4 2 1 1 7:4 7
3. OLIMPIJA  4 2 1 1 6:3 7
4. KRKA 4 2 1 1 4:3 7
5. DOMŽALE 4 2 0 2 5:5 6
6. KRŠKO 4 2 0 2 3:6 6
7. ZAVRČ 4 1 2 1 4:3 5
8. KOPER 4 1 1 2 5:6 4
9. RUDAR VELENJE 4 1 0 3 4:6 3
10. CELJE 4 0 2 2 4:6 2

Nogomet � 1. SNL, 4. krog

Krka – nič kriva, nič dolžna – vzela ponujeno

Zasluženo ali ne – tri točke s Krko
Andrej Katrevec, trener Krke: »Nogomet je zares nepredvi-

dljiva igra: nekaj srečanj smo odigrali veliko boljše kot v Zavrču, 
pa nismo uspeli vzeti popolnega izkupička, tokrat nismo bili na 
pričakovanem nivoju, pa smo vzeli vse tri točke. V defenzivi je 
še bilo zadovoljivo, v ofenzivi nikakor, z malo sreče in z odlično 
potezo Ejupa pa se nam je izšlo. Zasluženo ali ne, vsekakor 
smo zelo zadovoljni.«

Ivica Solomun, trener Zavrča: »Tokrat enostavno nismo 
uspeli doseči zadetka, čeprav smo imeli kar nekaj priložnosti 
in polpriložnosti, iz katerih bi enostavno morali zadeti. Igrali 
smo pred domačimi gledalci, morali bi pokazati še več pritiska 
in kvalitete, a ni šlo. V vsem je dobro vsaj to, da prihajamo v 
priložnosti, realizacijo pa bomo vsekakor morali popraviti. Ne 
smemo doma zapraviti štirih ali petih priložnosti, enostavno je 
treba zabiti in si olajšati tekmo.«

Davor Rogač, Zavrč: »Za nas je to zares boleč poraz, še po-
sebej zato, ker smo prve tri kroge odigral dobro. Upali smo, da 
se bomo z novo zmago priključili vrhu, še posebej bi to bilo 
pomembno zaradi samozavesti na začetku prvenstva. Tekme 
sploh nismo odigrali slabo, več smo imeli žogo v svoji posesti, 
več strelov na gol in priložnosti od tekmeca … Ko smo vse zgre-
šili, je prišla kazen iz prostega strela.«

Zavrč – Krka 0:1 
(0:0)

STRELEC: 0:1 Ejup (76.).
ZAVRČ: Kovačić, Cvek, Rogač, 

Polić, Glavica, Matjašič (od 72. 
Tuđan), Antić, Datković, Pihler, 
Novoselec (od 60. Kokorović), 
Batrović (od 59. Zorko). Trener: 
Ivica Solomun.

KRKA: Mitrović, Vučkić, Fuček 
(od 87. Gliha), Mojstrovič, Ejup, 
Dežmar, Marotti, Welbeck-Ma-
seko, Perić (od 87. Potokar), Ka-
strevec, Dangubić (od 68. Marja-
nović). Trener: Andrej Kastrevec.

RUMENI KARTONI: Novose-
lec, Datković; Welbeck-Maseko.

Že po štirih odigranih krogih ni več neporaženih ekip (lani so Dom-
žale prvič klonile šele v 11. krogu), saj sta prva poraza doživela Zavrč 
in Maribor. Znova so bili zelo uspešni gostje, ki so na petih srečanjih 
slavili kar štirikrat.

Krog je bil poln presenečenj, največje so pripravili Koprčani, ki so 
ugnali Maribor. Ta je bil na Bonifiki boljši tekmec, imel je več prilo-
žnosti, a Koper je vendarle vknjižil prvo zmago v sezoni. Podobnega 
dosežka – prve zmage – so se presenetljivo veselili tudi Velenjčani. 
Po treh zaporednih porazih so slavili v gosteh, znova pa se je med 
strelce vpisal Luka Prašnikar (tretji gol v sezoni, podobno kot Amel 
Džuzdanovič iz Gorice).

Tretje presenečenje kroga so pripravili Goričani, ki pod taktirko 
Mirana Srebrniča znova navdušujejo. Primorci so bili tokrat boljši 
tekmec od Celjanov, pri katerih se še kako pozna odsotnost – prizna-
li to ali ne – Benjamina Verbiča. Odločilni gol na srečanju je v sodni-
kovem podaljšku zabil … Marko Nunić (vstopil v 80. minuti). Nekda-
nji igralec Aluminija v Zavrču ni zadovoljil odgovornih, med tednom 
pa je prestopil v Novo Gorico. Na prvenec je čakal le deset minut …

Največ gledalcev – preko 2000 – se je znova zbralo v Krškem, 
kjer Posavci zaenkrat enostavno dihajo s svojim klubom. Novinci so 
v prvih dveh srečanjih na domačem igrišču ugnali Celje in Koper, 
tokrat so morali po srečanju stisniti roko Ljubljančanom …

JM

Nogomet � 1. SNL

V Zavrču odslovljen, v Gorici 
že zabija



Aluminij – TKK 
Tolmin 1:0 (0:0)

STRELEC: 1:0 Kozar (60.).
ALUMINIJ: Lipovac, Topolo-

vec, Čeh, Damiš, Turkalj, Petrovič 
(od 89. Vindiš), Bizjak, Vrbanec, 
Kozar, Škoflek, Kastratović (od 
87. Kurež). Trener: Damijan Ro-
mih.

TKK TOLMIN: Baloh, Mrak (od 
66. Perše), Codromaz, Zornik, 
Šuligoj, Rakušček (od 83. Kra-
gelj), Kavčič, Kanalec, Kadrija, 
De. Sokanović, Da. Sokanović. 
Trener: David Kanalec.

»Prva je najtežja,« so pred 
tekmo zatrjevali iz tabora 
Aluminija, kjer so se v zadnjih 
dneh srečevali s poškodbo re-
zervnega vratarja Luke Jan-
žekoviča (rezervni je bil na 
tekmi kar trener vratarjev To-
maž Murko), za Dejana Kr-
ljanovića pa so zaman čakali 
na vse potrebne dokumente 
iz tujine za registracijo.

Na uradni tekmi so se pr-
vič predstavili trije novinci: 
centralna branilca Mateo 
Damiš in Vedran Turkalj 
ter napadalec Jovan Ka-
stratović. »Obramba je bila 
dokaj suverena, dobila je vse 
ključne dvoboje, v napadu 
pa smo imeli precej dobrih 
situacij, a jih nismo izkoristi-
li. Upam, da to ni pokazatelj 
slabe realizacije, igralci se 
morajo sprostiti,« je o tem 
povedal Romih. V sredino je 
trener postavil zelo mlado 
zvezno vrsto v sestavi Ma-
tic Vrbanec (18 let), Dejan 
Petrovič (17), Alen Kozar 
(20) in Lovro Bizjak (21). V 
1. polčasu so najnevarnejšo 
akcijo Kidričani izpeljali v 20. 
minuti, ko so duhovito izpe-
ljali prosti strel: Vrbanec je 
mimo živega zidu poslal žogo 
do Kastratovića, ta jo je pove-
del proti golu, a mu je gostu-
joči vrata s skokom pod noge 
preprečil dosego zadetka. Pri 
domačinih sta v prvem delu 
poskušala s streli še Kastrato-
vić (7., 41. in 42. min) in Biz-
jak (12.), pri gostih pa je bil 
tik pred polčasom nevaren 
Codromaz (Lipovac branil).

V 2. delu so v 50. minuti 
prvi zapretili gostje: iz pro-
stega strela na robu kazen-
skega prostora je močno uda-
ril Dejan Sokanovič, Lipovac 
pa je žogo odbil v kot. Od 
tega trenutka dalje so Kidri-
čani nanizali nekaj lepih ak-
cij, izmed katerih je izstopal 
prodor in strel Vrbanca v 52. 
minuti, a se je žoga od prečke 
odbila na golovo črto in nato 
v polje … V 60. minuti pa ven-
darle gol in vodstvo domači-
nov: Škoflek je z boka žogo 
po tleh podal v sredino, kjer 
jo je Alen Kozar s kakšnih 
15 metrov brez oklevanja na-
tančno udaril in zadel v pol-
no – 1:0. Gostje so morali od 
tega trenutka dalje več tvega-
ti, a za to niso bili kaznovani, 
predvsem Bizjak se je nekaj-
krat znašel v lepih situacijah 
za dosego zadetka. V zadnjih 
minutah tekme je bilo v do-
mači vrsti nekaj nervoze, a 
je obramba vzdržala vse po-
skuse Tolmincev. »Do dose-
ženega zadetka smo povsem 
kontrolirali potek srečanja, 
nato pa zaradi neizkušenosti 

nekoliko popustili. Predvsem 
nismo več uspeli zadržati 
žoge v svoji posesti,« je ta del 
videl Romih.

Jože Mohorič

Šenčur – Drava Ptuj 
1:1 (1:0)

STRELCA: 1:0 Beganović (41. 
iz 11. m), 1:1 Monjac (78.).

ŠENČUR: Žlebnik, Zukanović, 
Schwarzmann, Burkeljca (od 66. 
Okorn), Beganović, Markič, Jogić, 
Kokalj, Mlakar (od 83. Jurišić), 
Cesar, Eržen. Trener: Branko Pa-
vlin.

DRAVA PTUJ: Ajlec, Roškar, 
Lonzarič, Rešek (od 73. Tisaj), 
Perger, Romih (od 30. N. Čeh), A. 
Čeh, Horvat, Lavrinc (od 54. Ša-
lamun), Kidrič, Monjac. Trener: 
Franc Fridl.

Šenčur je bila prva posto-
janka nogometašev Drave 
po povratku v 2. ligo. Modri 
so pred kakšnimi 200 gledal-
ci pokazali bistveno boljšo 
predstavo v drugem polčasu, 
ko so lovili domačine.

V prvem polčasu je bila 

igra zelo trda in enakovre-
dna. Na obeh straneh ni bilo 
izrazitih priložnosti, le posa-
mezni poizkusi z razdalje, ki 
pa niso bili preveč nevarni za 
nobenega vratarja. Še najne-
varnejši strel je s kakšnih 20 
metrov sprožil Aleš Čeh, a je 
za malo zgrešil cilj. Po pol ure 
tekme v veliki vročini je za-
radi zdravstvenih težav igro 
pri Ptujčanih zapustil Romih, 
zamenjal ga je Nastja Čeh. V 

končnici je Šenčur povedel, 
saj je Rešek nespretno posre-
doval v gneči v kazenskem 
prostoru in nad Jogićem na-
redil prekršek za 11-metrov-
ko. Realiziral jo je Beganović 
– 1:0. Zaostanek pa je dal 
impulz Dravi, saj je takoj po 
zadetku dobro zaključil akci-
jo Lavrinc, a je zadel zunanji 
del vratnice.

Po odmoru so gostje pre-
vzeli vajeti igre v svoje noge 

in so si ustvarjali številne 
polpriložnosti, a brez kon-
kretnih zaključnih strelov. 
Novinci v ligi so napadali v 
valovih, medtem ko se je Šen-
čur organizirano branil in je 
bil nevaren iz protinapadov. 
Domačini so se nekajkrat 
znašli v situaciji dva na ene-
ga ali tri na dva, vendar so 
zaključke akcij slabo izpeljali. 
V 54. minuti je Lavrinca za-
menjal mladi Šalamun, ki je 
zelo poživil igro in je bil tudi 
glavni kreator akcije za izena-
čenje. Lepo je žogo podal do 
Monjaca, ta pa je s strelom 
iz 16 metrov po tleh stresel 
»malo mrežico« – 1:1. Zade-
tek je dal Ptujčanom še doda-
tnega zaleta, kar je lep dokaz 
dobre fizične pripravljenosti. 
V končnici so domačini še na-
prej poizkušali s protinapadi, 
medtem ko so gostje imeli še 
tri lepe situacije za zadetek, 
vendar sta bila Aleš Čeh in 
Tisaj premalo natančna ali 
odločna v zaključku, medtem 
ko je strel Nastje Čeha s šest-
najstih metrov domači vratar 
Žlebnik s skrajnimi napori 
ulovil.

Varovanci Francija Fridla 
so predvsem v 2. polčasu 
pokazali dobro predstavo, 
na kateri lahko gradijo svojo 
igro v prihodnjih krogih. S 
popolno premočjo v nada-
ljevanju so v Šenčurju celo 
zapravili lepo priložnost, da 
bi z zahtevnega uvodnega go-
stovanja odnesli vse tri točke.

David Breznik
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Novosti v 2. ligi – žoga in spletni prenosi
Nogometaši v 2. ligi bodo tekme v novi sezoni igrali z novo 

žogo Nike Ordem 3, kakršno med drugim uporabljajo v angleški 
Premier League, španski Ligi BBVA, italijanski Serie A in še kje.

Novost je tudi ta, da bo na spletni strani Nogometne zveze 
Slovenije v vsakem krogu potekal prenos enega izmed srečanj (v 
1. krogu med Zarico in Triglavom).

2. SNL
REZULTATI 1. KROGA:
Aluminij – TKK Tolmin 1:0 

(0:0);
Šenčur – Drava Ptuj 1:1 (1:0);
Farmtech Veržej – Kalcer Ra-

domlje 2:2 (0:0); strelci: 1:0 
Kavaš (48.), 1:1 Kosec (61.), 1:2 
Kumer (88.), 2:2 Trstenjak (90.); 
rdeči karton: Pelcl (Veržej/43.);

Zarica Kranj – Triglav Kranj 
2:2 (1:1); strelci: 1:0 Božičić 
(10.), 1:1 Borenović (36.), 2:1 
Robnik (69.), 2:2 Mlakar (72.); 

Roltek Dob – Ankaran 1:2 

(0:0); strelci: 1:0 Lunder 
(74.), 1:1 Mate (78.), 1:2 Reja 
(88.); rdeči kartoni: Kunstelj 
(Dob/90.); Badžim (38.), Rudo-
nja (76.), Zemljak (90.) – vsi An-
karan.
1. ANKARAN 1 1 0 0 2:1 3
2. ALUMINIJ 1 1 0 0 1:0 3
3. ZARICA KRANJ 1 0 1 0 2:2 1
4. K. RADOMLJE 1 0 1 0 2:2 1
5. TRIGLAV KRANJ 1 0 1 0 2:2 1
6. FARM. VERŽEJ 1 0 1 0 2:2 1
7. DRAVA PTUJ 1 0 1 0 1:1 1
8. ŠENČUR 1 0 1 0 1:1 1
9. ROLTEK DOB 1 0 0 1 1:2 0
10. TKK TOLMIN 1 0 0 1 0:1 0

Damijan Romih, trener 
Aluminija: »Najprej bi svo-
jim fantom čestital za prika-
zano. Mislim, da je zmaga 
'čista kot solza', saj smo 
imeli bistveno več strelov 
na gol od tekmeca. Imeli 
smo precej lepih situacij za 
dosego zadetka, gostje pa 
so se odločili predvsem za 
protinapade. Kljub vsemu 
je najpomembnejše, da 
smo zmagali.«

Dejan Petrovič, Alumi-
nij: »Srečanje je bilo napeto 
do konca, čeprav smo imeli 
pobudo praktično vseh 90 
minut. Z boljšo realizacijo bi 
lahko tekmo odločili že prej. 
Pred prvo tekmo v začetni 
postavi članske ekipe sem 
imel sem precejšnjo tremo, 
a je bila to zame dragocena 
izkušnja za nadaljnjo karie-
ro.«

David Kanalec, trener 
Tolmina: »Aluminij je zaslu-
ženo zmagal, saj je bil bolj-
ši tekmec. Za nas poraz ni 
nobena tragedija, saj smo 
zelo pozno formirali ekipo. 
Fantje so imeli dober pri-
stop, boljšo formo in igro pa 
pričakujem v nadaljevanju 
sezone.«

Franc Fridl, trener Dra-
ve: »Po tekmi nisem najbolj 
zadovoljen, saj smo bili 
bližje zmagi od gostiteljev. 
Prav tako nisem zadovoljen 
s tem, da se nam mora na 
tekmi zgoditi neka situaci-
ja, v tem primeru zadetek, 
da začnemo igrati. Tako v 
prvem polčasu nismo bili 
pravi, po odmoru smo zai-
grali bistveno bolje in vztraj-
no iskali pot do zadetka. To 
nam je tudi uspelo, saj smo 
bili veliko bolj odločni v dvo-
bojih, več smo se gibali in 
si ustvarili kar nekaj lepih 
situacij za zadetek, tako 
da bi na koncu lahko tudi 
zmagali.«

Foto: Črtomir Goznik

Nogometaši Aluminija (na fotografiji Dejan Petrovič) so prvenstvo odprli z zmago proti Tolminu.

Nogomet � 2. slovenska liga

Boljša druga polčasa prinesla Aluminiju zmago, Dravi pa točko

Z devetim krogom se bo v to-
rek zaključilo 25. člansko držav-
no prvenstvo, ki od prejšnjega 
ponedeljka poteka v hotelu Ro-
škar v Hajdošah. Ali bomo dobili 
novega, petnajstega prvaka ali 
bo ta naslov pripadel kateremu 
od štirih dosedanjih, bo odvisno 
od zadnjih dveh krogov.

8. krog je postregel s pravim 
presenečenjem na prvi šahov-
nici, ko si je najboljši mladinec 
ŠD Ptuj David Murko z izrednimi 
predstavami zagotovil dvoboj s 
prvim nosilcem VM Aleksan-
drom Beljavskim. Pa tudi sicer 
so bila srečanja 8. kroga izredno 
zanimiva predvsem v borbi za 
najvišja mesta, saj so kar štirje 
šahisti po 7. krogu zaostajali 
le pol točke za vodilnim. Prav 
zato organizatorji vabijo ljubite-
lje šaha, da si ogledajo torkove 
dvoboje zadnjega kroga v živo od 
14.00 naprej. »Zagotovo boste 
uživali v zanimivih dvobojih, za 
katere bodo prav gotovo poskr-
beli tudi ostali člani domačega 
društva,« so zapisali v sporočilu 
za javnost.

Vrstni red po 7. krogu: 
1. Aleksander Beljavski (ŠD 

Ptuj) 6 točk, 2. Marko Tratar 
(ŠK Branik Maribor), 3. Domen 
Krumpačnik (Celjski ŠK), 4. Tim 
Janželj (ŠK Ig), 5. David Murko 
(ŠD Ptuj) – vsi po 5,5 točke ... 9. 

Andraž Šuta (ŠD Ptuj) 4,5 toč-
ke ... 11. Caterina Leonardi (ŠK 
Komenda) 4,5 ... 18. Klemen 
Janžekovič (ŠD Ptuj) 4 točke …

Prvenstvo EU: 
Odlična igra treh 
mladih Ptujčanov

Na prvenstvu Evropske unije, 
ki poteka v avstrijskem Cmure-

ku, odlično nastopajo trije mladi 
Ptujčani, vsak v svoji kategoriji.

Pravo presenečenje je v 3. 
krogu pripravila najmlajša, 
10-letna Nika Kralj, ki je prema-
gala prvega nosilca, domačina 
Simona Grafa. Zmago je dose-
gla tudi v naslednjem krogu pro-
ti vrstnici iz Slovenije, 7. nosilki 
Vesni Mihelič. Nato je sledil po-
raz proti 2. nosilcu iz Slovaške in 
s 3,5 točkami je po petih krogih 

na visokem 5. mestu. Enako šte-
vilo točk je dosegel tudi 11-letni 
Tadej Murko, ki nastopa v abso-
lutni konkurenci do 18 let in je 
trenutno prav tako na 5. mestu. 
Naj Pivec je v konkurenci do 12 
let zabeležil eno zmago, tri re-
mije in en poraz, kar ga uvršča 
na 11. mesto z 2,5 točkami. 
Prvenstvo se bo zaključilo 13. 
avgusta.

Silva Razlag

Šah � Člansko DP in prvenstvo EU

Državni prvak bo znan šele po zadnjem krogu

Foto: Črtomir Goznik

Največje presenečenje dosedanjega poteka DP predstavlja David Murko (ŠD Ptuj). 



Trener Zoran Krajnc s 
svojima varovankama Tama-
ro Zidanšek in Pio Čuk 
nadaljuje čudovit niz nepre-
maganosti na turnirjih, ki so 
ga pred dvema mesecema 
začeli na turnirju v Banjaluki. 
Takrat je Tamara slavila med 
posameznicami in s serijo 
petih zmag osvojila turnir. 
V nadaljevanju je Tamara na 
dveh turnirjih v gruzijskem 
Telaviju zabeležila naslednji 
dve turnirski zmagi (10 posa-
mičnih zmag), niz pa se je na-
daljeval v Trbižu v Italiji, kjer 
je bil prav tako na sporedu 
profesionalni članski turnir z 
nagradnim skladom 10 tisoč 
dolarjev. A tokrat ni slavila 

Tamara, ampak je štafetno 
palico med posameznicami 
prevzela Pia, med dvojicami 
pa sta jo Tamara in Pia držali 
skupaj!

17-letna Tamara Zidan-
šek (492. na WTA) je v Ita-
liji uspešno preskočila prva 
dva kroga in s tem niz zmag 
povečala na 17. Konec temu 
je prišel v četrtfinalu, ko ji 
je nasproti stala 3. nosilka, 
domačinka Anna Giulia 
Remondina (456.). Izku-
šena 26-letnica (leta 2011 
že 219. igralka sveta) je po 
vodstvu Tamare 6:4, 2:2 na-
nizala sedem zaporednih 
iger in prišla pri vodstvu 0:3 
v odločilnem nizu na rob 

zmage. Tamara se je pobrala 
in niz odpeljala v tie break, 
kjer pa so odločile Italijan-
kine izkušnje. Remondina 
je tako preprečila polfinal-
ni dvoboj Zidanšek – Čuk, 
a v nadaljevanju ni mogla 
preprečiti slavja Pie Čuk 
(702.). Ta je bila v polfinalu 
po izgubljenem prvem nizu 
boljša tekmica in je dosegla 
eno svojih lepših zmag v 
karieri. Nadgradila jo je še 
v sobotnem velikem finalu, 
ko je z odlično igro strla še 
1. nosilko Georgio Brescio 
(399.). V dvoboju 19-letnic 
je daljšo potegnila Slovenka, 
ki Italijanki ni dopuščala ve-
liko možnosti. Odločilen je 
bil odličen izkoristek break 
priložnosti (6 od 8, Brescia 
3 od 6).

Pia je tako po vsega šestih 
mesecih treningov z Zora-
nom Krajncem začela pobi-
rati sadove tega dela in se 
zasluženo veseli prve zmage 
na profesionalnih turnirjih.

Piko na i zares neverjetni 
seriji sta Tamara in Pia sku-
paj postavili med dvojicami, 
kjer sta se prav tako prebili 
do končnega zmagoslavja. Na 
poti do naslova sta ugnali dve 
prvopostavljeni italijanski 
dvojici: v polfinalu sta prema-
gali Anno Giulio Remondino 

in Camilio Scalo (1.), v finalu 
pa še Giorgio Marchetti in 
Mario Masini (2.). Skupaj sta 
v dveh dvobojih izgubili le 
deset iger …

»Gremo dalje …,« je v krat-
kem sporočilu zapisal Zoran 
Krajnc. Ta teden se mini eki-
pa seli v Romunijo, kjer je na 
sporedu nov 10-tisočdolarski 
turnir.

V Italiji je nastopila tudi 
Nina Potočnik (960.), a 
jo je v 1. krogu ugnala 21-le-
tna Italijanka Camilla Scala 
(996.).

Jože Mohorič

Maja Bedrač piše zgodo-
vino ptujske atletike, saj je 
v nižjih starostnih kategori-
jah dosegla številne domače 
in v zadnjem obdobju tudi 
mednarodne uspehe. Med 
slednje sodi 3. mesto na sve-
tovnem prvenstvu za mlajše 
mladince v Caliju in prvo me-
sto na olimpijskem festivalu 
evropske mladine v Tbilisiju 
v skoku v daljino. Ob osvo-
jenih medaljah je letos 15-le-
tnica postavila nov osebni 
rekord 627 cm in je pod vod-
stvom svojega trenerja v AK 
Ptuj Aleša Bezjaka naredila 
lep napredek.

»Živčna sem bila po 
skoku ...«

Na svetovnem prven-
stvu za mlajše mladinke 
si bila v skoku v daljino 
tretja. Kakšen je sedaj po-
gled na ta uspeh po pribli-
žno mesecu dni?

M. Bedrač: »Še vedno sem 
zelo vesela, da sem dosegla 
tako velik uspeh. Tretje me-
sto na svetu v skoku v dalji-
no v moji starostni skupini 
dokazuje, da sodim v sam 
svetovni vrh in to je moj naj-
večji uspeh. V Caliju je bilo 
na ogromnem stadionu vsaj 
10 tisoč gledalcev, vzdušje 
je bilo odlično. Bila je super 
tekma in iztekla se je po mo-
jih željah.«

V Caliju je šlo za igro 
živcev, saj ti je uspel naj-

daljši skok 622 centime-
trov prav v zadnjem po-
izkusu. Kaj si razmišljala 
pred zadnjim skokom?

M. Bedrač: »Moj trener 
Aleš Bezjak mi je pred za-
dnjim poizkusom rekel, da 
naj skočim 622 centimetrov. 
Jaz sem v tem skoku zares šla 
na vse ali nič in uspelo mi je 
zares skočiti 622 centime-
trov (smeh). Pred tem odlo-
čilnim skokom nisem bila 
niti malo živčna, saj nisem 
imela kaj izgubiti. Živčna 
sem bila po skoku, ko sva s 
trenerjem čakala na skoke še 

treh tekmovalk. Izteklo se je 
tako, da sem se lahko veselila 
3. mesta.«

Kakšna je Kolumbija, 
kako je bilo organizirano 
tekmovanje?

M. Bedrač: »Same Kolum-
bije in Calija si žal zaradi pro-
grama tekmovanja nisem mo-
gla kaj prida ogledati. Kar se 
pa tiče tekmovanja, pa lahko 
rečem, da je bilo zelo dobro 
organizirano in za nas tek-
movalce je bilo tako na ogre-
valnem kot tudi na glavnem 
stadionu vse odlično pripra-
vljeno.«

Sledil je nastop na olim-
pijskem festivalu evrop-
ske mladine. Na svečani 
otvoritvi tekmovanja v 
Tbilisiju si bila na stadi-
onu nosilka slovenske 
zastave. Kakšen je bil ta 
občutek?

M. Bedrač: »Otvoritev in 
tudi zaključek tekmovanja v 
Tbilisiju sta bila zares čudovi-
ta. Zame je bila čast nositi slo-
vensko zastavo na otvoritvi 
tekmovanja, kar mi zelo veli-
ko pomeni. Ob vstopu na sta-
dionu je bil zame neverjeten 
občutek in energija me je kar 

ponesla, saj me je bilo pred 
prihodom kar malo strah. Na 
koncu se je vse v redu izteklo 
in to je bil zame nepozaben 
trenutek.«

V težkih razmerah 
čez 6 metrov

V Gruziji si upravičila 
vlogo prve favoritinje in 
zmagala na novem veli-
kem tekmovanju. Kako je 
bilo na tekmovališču?

M: Bedrač: »Ne glede na 
to, da sem bila favoritinja, 
pritiska nisem čutila. Tudi 
tekmovanje v Tbilisiju je bilo 
zelo dobro organizirano, edi-
na stvar, ki nas je tekmovalke 
ovirala, je bila visoka tempe-
ratura, saj je bilo več kot 40 
stopinj Celzija. Glede na do-
sežene rezultate smo bile v 
finalu vse nastopajoče precej 
skupaj in le meni je uspelo 
v težkih razmerah preskoči-
ti šest metrov. Z najdaljšim 
skokom sem zadovoljna, saj 
mi je ne glede na ne preveč 
dober rezultat prinesel prvo 
mesto. Občutki po zmagi so 
bili zame fenomenalni.«

Kakšen je splošen vtis o 
igrah in Tbilisiju?

M: Bedrač: »Olimpijski fe-
stival evropske mladine je bil 
zelo dobro organiziran. Naša 
reprezentanca in vodstvo sta 
prebivala v olimpijski vasi in 
v njej sem se družila z različ-
nimi športniki. Posebnost je 
bila tudi v tem, da sta bila vas 

in tudi okolica stadiona zelo 
varovana. Tbilisija si posebej 
nisem ogledala, ampak sem 
ga videla na poti na tekmova-
lišče in mi je bil kot urejeno 
mesto kar všeč. Všeč so mi 
bili tudi ljudje, ki so bili zelo 
prijazni. Bila sem preseneče-
na tudi nad njihovim dobrim 
znanjem angleškega jezika.«

V tej sezoni si naredila 
kar lep rezultatski napre-
dek – vse do rekordne 
znamke 627 centimetrov?

M. Bedrač: »Že v prvem 
delu sezone sem odlično 
skakala v dvorani, kjer sem 
dosegla rezultat 616 centime-
trov. S tem sem že zelo zgodaj 
izpolnila normi za svetovno 
prvenstvo za mlajše mladin-
ce in za EYOF (European 
Youth Olimpic Festival). Po-
tem je prišla sezona na pro-
stem, ki najprej ni kazala na 
rezultat 627 centimetrov, a 
mi je z dobrim in načrtnim 
delom na treningih to uspe-
lo. Sedaj celo mislim, da sem 
bila sposobna že v tej sezoni 
skočiti še kakšnih deset cm 
več. Upam, da mi bo tako 
dolg skok uspel v prihodnji 
sezoni.«

Sta osvojeni medalji ve-
lika vzpodbuda za naprej?

M. Bedrač: »Vsekakor, 
saj sem z njima dokazala, da 
sem konkurenčna vsem naj-
boljšim skakalkam v daljino 
v moji starostni kategoriji na 
svetu. To mi bo dalo še doda-
tnega elana za nadaljnje še 
bolj zavzeto treniranje.«

Kakšne so tvoje atletske 
sanje?

M: Bedrač: »Da bi enkrat 
nastopila na olimpijskih 
igrah.«

David Breznik
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Gulbis previsoka ovira za Blaža
Konec tedna so bile na sporedu kvalifikacije za turnir se-

rije ATP1000 v Montrealu. V Kanadi se je mudil tudi Blaž 
Rola (121.).

24-letni Ptujčan je v 1. krogu kvalifikacij igral proti Ernestu 
Gulbisu (87.), lani že 10. igralcem sveta. Letos je Latvijec si-
cer v slabši formi, a je še vedno spoštovanja vreden tekmec. 
Blaž je bil v 1. nizu povsem enakovreden tekmec dve leti 
starejšemu Gulbisu, a ni uspel izkoristiti svojih priložnosti. 
Rola je enkrat odvzel servis (6 priložnosti), Gulbis dvakrat 
(5 priložnosti). O izenačenosti 1. niza dovolj govori podatek 
o osvojenih točkah, 37:40, v korist Latvijca. Drugi niz je bil 
bolj enostranski, saj si Blaž ni priigral nobene priložnosti za 
break, čeprav je Gulbis v celotnem dvoboju zadel manj kot 
50 % prvih servisov (47).

Tenis � Članski ITF-turnir v Trbižu

Že četrtič zapored pobrali 
vse, kar se je dalo

Atletika � Maja Bedrač (AK Ptuj)

»Moje sanje – nastopiti na olimpijskih igrah«

Pia Čuk in Tamara Zidanšek sta se s trenerjem Zoranom Krajncem veselili dvojne zmage v Trbižu. 

Foto: Črtomir Goznik

Maja Bedrač: »Sezona na prostem najprej ni kazala na rezultat 627 centimetrov, a mi je z dobrim in 
načrtnim delom na treningih to uspelo.«

Trbiž (Italija), 10 tisoč dolarjev, rezultati:
posameznice: 
1. krog: Zidanšek (5.) – Fossa Fuergo (Italija) 6:2, 6:3; Čuk (8.) 

– Szymczuch (Poljska) 6:1, 6:3; Potočnik – Scala (Italija) 2:6, 4:6;
2. krog: Zidanšek (5.) – Fusinato (Italija) 6:3, 6:2; Čuk (8.) – 

Thiem (Nemčija) 6:4, 6:1;
četrtfinale: Zidanšek (5.) – Remondina (Italija, 3.) 6:4, 2:6, 

6:7(4); Čuk (8.) – Stefanini (Italija) 6:2, 1:0 prek.;
polfinale: Čuk (8.) – Remondina (Italija, 3.) 5:7, 6:3, 6:3;
finale: Čuk (8.) – Brescia (Italija, 1.) 6:4, 6:3.
Dvojice:
polfinale: Čuk/Zidanšek (4.) – Remondina/Scala (Italija, 1.) 

6:2, 6:3;
finale: Čuk/Zidanšek (4.) – Marchetti/Masini (Italija, 2.) 6:1, 

6:4.



V Slovenji vasi je v soboto 
in nedeljo potekal tradicio-
nalni turnir v spomin na vse 
preminule člane ŠD Slovenja 
vas. Klub iz občine Hajdina 
letos praznuje 40-letnico de-
lovanja.

Domačini so ob tej prilo-
žnosti na turnir privabili šest 
ekip, ki so bile v predtekmo-
vanju razdeljene v dve skupi-
ni, sledila sta dvoboja za 3. in 
1. mesto. Največ so prikazali 
domačini (2. liga MNZ Ptuj), 
ki so zabeležili tri zmage. Še 
posebej so bili veseli final-
ne zmage proti ekipi Tržca, 
ki nastopa kar dve ligi višje, 
v Superligi. Po zaključku je 
sledila slavnostna podelitev 
pokalov, ki jih je najboljšim 
predal Karl Svenšek.

Turnirska zmaga je morda 
že prva napoved dobre sezo-
ne varovancev trenerja Aleša 
Gerečnika, ki imajo veliko 
podporo v predsedniku Ma-
tevžu Pleteršku in vseh 
ostalih, ki delajo v klubu. »V 
prvi vrsti smo veseli, da je 
turnir lepo uspel. Vedno je 
lepo osvojiti prvo mesto, a 
ostajamo skromni. Če pa se 

nam bo ponudila možnost za 
uvrstitev pri vrhu, jo bomo 
vsekakor poskušali zgrabiti 
z obema rokama,« je po tur-
nirju povedal predsednik ŠD 
Slovenja vas Matevž Pleter-
šek.

Športno društvo Rogoznica 
je v soboto organiziralo 1. me-
morial Aleša Cajnka. Gre za 
memorial, ki je posvečen po-
kojnemu dolgoletnemu no-
gometašu NK Rogoznica in 
kasnejšemu članu upravnega 
odbora kluba, ki je letos mar-
ca umrl v prometni nesreči.

Na turnirju v športnem 
parku v Rogoznici so nastopi-
le ekipe Podvincev, Grajene, 
Dogoš in Rogoznice. Kljub 
veliki vročini si je memorial 
čez dan ogledalo precej gle-
dalcev, ki so videli zanimive 
nogometne predstave. Za-
ključek turnirja si je ogledal 
tudi ptujski župan Miran Sen-
čar. V prvi polfinalni tekmi 
je Rogoznica visoko, s 4:1, 
premagala Podvince, v drugi 
pa so igralci Grajene bili s 
3:1 boljši od ekipe Dogoš. V 
tekmi za 3. mesto so Podvin-
čani z 1:0 premagali Dogoše. 
Sledil je finale, v katerem je 
Rogoznica z 1:0 ugnala Gra-
jeno. Za zmago domačih je s 

pravim evrogolom – strelom 
neposredno iz kota – poskr-
bel Bojan Kukovec. Po kon-

čanih obračunih je sledila 
proglasitev, na kateri so prve 
tri ekipe prejele pokale, zma-

govalna ekipa Rogoznice pa 

še prehodni pokal.
David Breznik

Rezultati:
skupina A: Hajdoše – Mako-

le 2:0, Slovenja vas – Makole 
4:1, Slovenja vas – Hajdoše 
4:0;

skupina B: Skorba – Tržec 

1:2, Leskovec – Skorba 0:1, 
Tržec – Leskovec 1:0;

tekma za 3. mesto: Hajdoše 
– Leskovec 3:0 (b. b.);

tekma za 1. mesto: Slove-
nja vas – Tržec 2:1.

JM
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Športne novičke

Konjeniški šport � 
Izjemen mednarodni uspeh 
Jožeta Sagaja

Že vrsto let naš najuspešnejši kasaški 
voznik Jože Sagaj mlajši (KK Ljutomer) 
je minuli teden zablestel na mednarodni 
konjeniški sceni. Najprej je na kasaških 
dirkah v avstrijskem Badnu dosegel do-
slej največji mednarodni uspeh z dvema 
prvima in enim tretjim mestom. Zmagal 
je s konjema Uma Combo (1:18,5) in 
Rey Alar (1:19,6), z Rikijem Wayem Alar-
jem pa je bil tretji (1:18,1).

Sagaj se je dva dni kasneje izkazal še 
v italijanski Ferrari z osvojenim prvim in 
drugim mestom. Kobila Sabina OZ WF je 

bila najhitrejša (1:18,1), žrebec Roady 
del Sile pa je bil drugi (1:16,9).

Nogomet � Prijateljska 
tekma

AVTO RAJH LJUTOMER – SREDI-
ŠČE OB DRAVI 2:1 (2:0)

STRELCI: 1:0 Lotrič (4.), 2:0 Bogdan 
(23.), 2:1 Majč (62.).

AR LJUTOMER: Fajfar, Bertalanič, Kri-
stl, Rakovec, Markovič, Bogdan, Kramar, 
Munda, Podgorelec, Lotrič, Lebar. Igrali 
so še: Lorenčič, Oletič, Mihalič, Mlinarič, 
Lah. Trener: Mario Hošpel.

SREDIŠČE OB DRAVI: Panič, No-
vak, Borko, Sakelšek, Govedič, Lesjak, 
Cimerman, Zadravec, Majč, Ivanuša, 
Klajnčar. Trener: Aleš Lesjak.

Čeprav brez igralca za menjavo se je 
ekipa iz ptujske super lige dobro upira-
la sicer nepopolnim Ljutomerčanom (3. 
SNL). Svoje je opravila tudi neznosna 
vročina, zato prave igre niti ni bilo, vsi 
trije zadetki pa so bili doseženi zgolj za-
radi nepazljivosti obrambnih vrst.

Denis Kramar na Slovaško
Denis Kramar je v času priprav na 

novo sezono vadil skupaj z nogometaši 
Ljutomera in odigral tudi nekaj prijatelj-
skih tekem, zadnjo minulo soboto proti 
ekipi Središča ob Dravi. Dobil je namreč 
ponudbo iz Slovaške od novinca tam-
kajšnje prve lige Zemplina Mic holovce 
in je že odpotoval na podpis pogodbe k 
novemu delodajalcu. V minuli sezoni je 
Kramar nastopal v avstralski prvi ligi.

NŠ

Nogomet � Turnir v Slovenji vasi

Domačini boljši tudi od superligaša

Nogomet � Memorial Aleša Cajnka v Rogoznici

V domačo vitrino dva pokala

Planine Pokljuke (Lipanca, Uskovnica 
in Zajamniki) – izlet za družine

22. in 23. avgust
Tokrat se podajamo na planoto Pokljuka in njene pašne 

planine, kjer se bomo naužili čudovitih razgledov na Triglav 
in Bohinjsko jezero, kislega mleka, prekrasnih visokogorskih 
pašnih planin, neokrnjene narave in še in še … Program iz-
leta in tempo hoje je prilagojen družinam z malimi otroki.

Prvi dan v soboto se bomo odpravili na planino Lipanca, 
na kateri je znamenita in ena najbolj obiskanih planinskih 
koč v Sloveniji, Blejska koča na Lipanci, 1630 m nadmor-
ske višine. Od izhodišča do koče je 45 minut hoje (za otro-
ke nekaj več). Če se bo kdo želel povzpeti še na razgledni 
Lipanski vrh, 1945 m, bomo z manjšimi otroki počakali na 
koči. Po vrnitvi na izhodišče se zapeljemo čez Rudno polje 
mimo znanega stadiona za biatlon do parkirišča »Na Raz-
potju«, od koder nas čaka še 20 min (cca. 30–40 minut 
otroške) hoje do planinske koče na Uskovnici, kjer bomo 
pričakali večer in prespali v tri- in štiriposteljnih sobah. 
Koča nudi možnost toplih obrokov in zajtrka.

Naslednje jutro se bomo odpravili čez slikovito planino 
Uskovnica, kjer se pasejo krave in konji, nazaj do avtomo-
bilov ter se zapeljali v smeri planine Zajamniki, ki je najbolj 
znana planina v Julijskih Alpah, imenovana razgledni bal-
kon Pokljuke. Po planini se bomo podali peš.

Če nam bosta čas in volja dopuščala, se bomo ob vra-
čanju s Pokljuke ob njenem vznožju podali še v Pokljuško 
sotesko, ki nas ne bo pustila ravnodušnih s slikovito igro 
narave, ki jo je izdolbla voda. Pot je zelo atraktivna, a hkra-
ti varno speljana.

Prvi dan v soboto se zberemo ob 6.45 na parkirišču pred 
banko in Mercatorjevo trgovino na Bregu. Prevoz je v lastni 
režiji z osebnimi avtomobili. Vrnitev je predvidena v nedeljo 
okrog 19. ure. Prispevek za izlet znaša 17 EUR za odrasle 
in 14 EUR za otroke (vključno s prenočiščem), za nečla-
ne PZS pa 27 EUR (odrasli) in 24 EUR (otroci).

Prijava na izlet in plačilo je možno najkasneje do tor-
ka, 18. 8., (zaradi organizacije prenočišča) v času uradnih 
ur ob torkih med 14. in 16. uro ter ob petkih med 17. in 
19. uro na Planinskem društvu Ptuj ali na TRR društva št. 
04202-0000493764 pri NKBM. Ob prijavi, prosim, nave-
dite kontaktno številko, na katero ste dosegljivi. Prijave na 
izlet so možne za člane Planinske zveze Slovenije s plača-
no planinsko članarino za leto 2015.

Več informacij na št. 041/465-173 ali tadejaradek@yahoo.
com pri vodji izleta. Izlet vodi Tadeja Radek, vodnica PZS.

Planinski kotiček

Nogomet � 1. SNL
PARI 5. KROGA – TOREK ob 17.30: Gorica – Zavrč; SREDA 

ob 17.30: Rudar – Krško, Krka – Domžale, Olimpija – Luka 
Koper; SREDA ob 19.15: Maribor – Celje.

23. MEMORIAL JANEZA PETROVIČA
Nogometni klub Podvinci v nedeljo, 16. 8., na nogome-

tnem igrišču v Podvincih organizira 23., tradicionalni turnir v 
spomin na Janeza Petroviča. Ob 14.30 bo otvoritev turnirja, 
sledile ji bodo tekme Podvinci – Dornava (ob 15. uri), Dorna-
va – Grajena (ob 16.30 ) in Podvinci – Grajena (ob 18.15).

Šah � V Hajdošah zaključek DP
Šahovska zveza Slovenije in Šahovsko društvo Ptuj sta od 

3. avgusta do 11. avgusta v hotelu Roškar v Skorbi organizi-
rala 25. člansko državno prvenstvo. V torek, 11. avgusta, bo 
ob 14. uri na sporedu zadnji krog tekmovanja, sledila pa mu 
bo uradna razglasitev rezultatov.

Kolesarski maraton po cestah petih 
občin

V tradicionalno vsakoletno prireditev Slovenija kolesari, ki 
poteka pod okriljem OKS, KZS in TZS, se je pred enajstimi 
leti vključilo tudi turistično društvo Vurberk z organizacijo Ve-
likošmarenskega kolesarskega maratona.

V nedeljo, 16. avgusta, dan po praznični soboti bo že enaj-
sti, ko bo na Vurberku tudi tradicionalno farno žegnanje, saj 
je vurberška cerkev posvečena Mariji. Start ob 10. uri in cilj 
bosta pri domu krajanov na Vurberku. Udeležencem bosta 
na voljo dve trasi, dolgi 33 in 47 km, ki potekata po cestah 
kar petih občin. Start bo v občini Duplek, kolesarji pa bodo 
del poti prekolesarili še po občinah Lenart, Trnovska vas in 
Destrnik ter MO Ptuj. Startnina je 15 evrov, sprejemali jo 
bodo od 8.00 dalje pri stojnicah ob domu krajanov. Vsak 
udeleženec bo prejel spominsko majico, napitke ob progi, 
bon s popustom za kopanje v termah Ptuj, ob prihodu na cilj 
pa še medaljo in topli obrok. Poleg tega bodo organizatorji, 
letos je ob domačem društvo soorganizator še Kolesarsko 
društvo Visoki obrati, podelili tudi pokale najštevilčnejši eki-
pi, družini ter najmlajšemu in najstarejšemu udeležencu.

David Breznik, Janez Toplak

Športni napovednik

Foto: Črtomir Goznik

Nogometaši Slovenje vasi so na domačem turnirju v finalu presenetljivo, a povsem zasluženo ugnali 
ekipo Tržca.

Foto: Črtomir Goznik

Na turnirju v Rogoznici so med štirimi nastopajočimi ekipami slavili domačini.



Jubilejnega, 20. taborskega 
teka v sklopu 59. praznika 
občine Ljutomer se je udele-
žilo okoli 200 atletov iz vse 
Slovenije. Največ uspeha so 
poželi tekmovalci iz Podravja 
in Pomurja.

Pri članih je na 8,5 kilome-
tra zmagal Dejan Preindl 
(PB Bratonci) pred Aljažem 
Novakom(AK Ormož) in 
Stanislavom Kraljem (ŠD 
Matick Novo mesto). Med 
članicama je že drugič za-
povrstjo slavila Katja Baša 
Tkalec (PB Bratonci), druga 
je bila Andreja Gorčan (VZ 
M. Sobota), tretja pa Vanja 
Hotko (Ptuj). V konkuren-
ci rekreativcev sta bila na 3 
km dolgi progi najhitrejša 
Franc in Laura Pajtler (ŠD 
Berkovci), zmagovalci med 
mlajšimi udeleženci pa so 

bili: dečki: Niko Bratuša 
(Podgorci), David Mulec 
(Razkrižje), Gal Plohl (Cer-
kvenjak), Niko Forjan (M. 
Sobota) in Maj Janža (AK 
Panvita); deklice: Pia Je-
šovnik (ŠD Hura Ljutomer), 

Zala Janža (AK Panvita), 
Ana Eva Marinič (OŠ Ivana 
Cankarja Ljutomer), Laura 
Vrbančič (Judo klub Ljuto-
mer) in Sanja Marzido všek 
(Poljčane).

NŠ

Kolesarska sekcija športne-

ga društva Radenci je pripra-

vila jubilejni, 20. rekreativni 

kolesarski maraton Po Prle-

kiji. Na tri težavnostne tek-
movalne proge – 20, 45 in 68 
kilometrov – se je podalo 535 
kolesarjev. 

Dogajanje s startom in 
ciljem se je odvijalo pred 
kopališčem Bioterme Mala 
Nedelja, udeležencem ma-
ratona pa je po tekmi bila 
omogočena brezplačna osve-
žitev v tamkajšnjih bazenih. 
Najstarejša udeleženca ko-
lesarskega maratona sta bila 
Wilhelm Siegfried (rojen 
1929) od Svetega Tomaža in 
Jožica Petelinšek (rojena 
1933) iz Maribora, ki sta že 
vrsto let udeleženca tovrstne 
prireditve. Največ nasto-
pajočih (31) je bilo članov 
kolesarske sekcije Tondach 
Boreci.

NŠ

Grand Munchen, pred kate-
rim so se bohotili Audijevi 
lepotci, ni šlo brez spominov 
na njegove izjemne proste 
strele, saj je veljal za enega iz-
med najboljših izvajalcev na 
svetu. »To je zgodovina, toda 
na treningu jim še pokažem, 
kako se streže tej stvari,« je 
z nasmehom dejal Siniša in 
dodal: »Pozdravite mi Marka 
Simeunoviča!«

Nemci so zopet fantastič-
no združili biznis in šport. 
Vse na turnirju je bilo na vr-

hunskem nivoju, od klubov, 
igralcev do ponudbe in udo-
bja tako za nastopajoče kot 
gledalce. Nič čudnega, da so 
Bavarci v dveh dneh samo 
od vstopnic in prodaje (hra-
na, pijača, razni nogometni 
spominki, dresi) zaslužili več 
kot dvajset milijonov evrov. 
Iz tega vidika je bil Bayernov 
nakup Brazilca Dauglasa Co-
ste, za katerega so plačali 30 
milijonov evrov, »mala mali-
ca« ...

Nani F. Matjašič
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Foto: FNM

Štirje veliki trenerji iz Münchna: Guardiloa, Mihaljovič, Benitez in Pochettino

Foto: FNM

FC Bayern – zmagovalci turnirja

Foto: FNM

Turnir si je ogledalo tudi vodstvo ptujskega ženskega nogometnega kluba ŽNK MSM Ptuj.

Četrti Audi cup v Münch-
nu je postregel z izjemno 
klubsko zasedbo, saj so na 
njem zaigrali sami evropski 
velikani in rekorderji v osva-
janju najprestižnejše lovori-
ke, sanjske Lige prvakov: ob 
domačinu Bayernu, ki je pet-
krat osvojil ta naslov, še re-
korder z desetimi lovorikami 
Real iz Madrida, sedemkratni 
zmagovalec Milano in Totten-
ham, ki je dvakrat osvojil Ligo 
Evropa. Nogometna smetana 
... Najprepričljivejši je bil 
Bayern, ki je premagal dva 
evropska velikana, najprej 
Milano s 3:0, nato pa v veli-
kem finalu še Real iz Madrida 
z 1:0.

Varovanci trenerja Guardi-
ole so v areni Alianz dejansko 
pokazali največ in zasluženo 
že tretjič osvojili prestižni 
pokal, ki ga podarja avtomo-

bilski gigant Audi. Za trenerja 
Bayerna »Pepa« je bila to že 
tretja lovorika, saj jo je leta 
2011 osvojil tudi z Barcelo-
no. Na podelitvi nagrad je 
bil izjemno zadovoljen in se 
je iskreno veselil: »Igrali smo 
na najvišji ravni. Premagati 
Madrid in zmagati na tem tur-
nirju je velika stvar. To je več 
kot super za nas. V obeh tek-
mah so moji igralci prikazali 
nekaj super idej in moram 
biti zadovoljen,« je dejal Pep 
Guardiola.

Na turnirju se je najbolj 
izkazal Bayernov napadalec, 
Brazilec Douglas Costa, saj 
je blestel na obeh srečanjih. 
»Dobro smo odigrali cel tur-
nir in zasluženo osvojili Au-
dijevo lovoriko. Igrali smo 
proti velikim ekipam, zato je 
ta zmaga za nas še kako po-
membna. Tudi sam se zelo 

dobro počutim v novem oko-
lju in mislim, da smo se teme-
ljito pripravili na novo sezo-
no. Sanjski začetek zame, ni 
kaj,« se je po zmagi razgovoril 
najboljši igralec turnirja.

Modrić: »Poškodba, 
to je že mimo«

Čeprav je Real v bavarsko 
prestolnico prišel brez prve-
ga zvezdnika Christiana Ro-
nalda in Francoza Karima 
Benzemaja, oboževalci in 
gledalci so ju zelo pogrešali, 
je še vedno vzbujal strahospo-
štovanje vseh prisotnih. Nov 
strateg belega baleta Rafel 
Benitez pa je najbolj hvalil 
Hrvata Luko Modriča, ki bo 
tudi v novi sezoni glavni mo-
tor Realove igre. Luka, ki je na 
poškodbo že pozabil, je pove-
dal: »Odlično se počutim, 100 

% sem pripravljen. Poškodba, 
to je že mimo. Z novim trener-
jem so prišle nove naloge in 
zadolžitve, toda to je povsem 
normalno. Vzdušje je zopet na 
visokem nivoju, ko se pridru-
žita še Ronaldo in Benzema, 
bomo zopet tisti pravi. Turnir 
v Münchnu? Zares je vse na 
najvišjem nivoju. Super je in 
zabavno,« se je nasmejal Luka 
po tekmi s svojimi nekdanjimi 
kolegi, ekipo Tottenhama, in 
odhitel v klubski avtobus, ki 
ga je že čakal.

Razpoložen pa je bil tudi 
nekdanji dečko »zlate jugo-
slovanske mlade generaci-
je« Siniša Mihajlovič, ki je 
sedaj na klopi italijanskega 
velikana Milana. »Veliki tur-
nir, sama velika imena, ugle-
dni nasprotniki. Nismo še v 
pravi formi. Toda pokazali 
bomo, da se lahko kosamo z 
največjimi,« je pred turnir-
jem dejal Mihajlovič. Tudi na 
tiskovni konferenci, ki je bila 
v prestižnem hotelu Westin 

Nogomet � Reportaža iz Münchna

Bayernu tretjič prestižni Audi cup

Atletika � Taborski tek

Več kot 200 tekačev in pohodnikov
Kolesarstvo 

Po Prlekiji vozilo 535 kolesarjev

Foto: FNM

Razkošna otvoritvena slovesnost v areni Alianz
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Okvirni plan dela ostaja vsa 

leta enak, prilagajajo ga vre-

menskih razmeram in skupi-

ni. Letošnjega so krojili dež, 

veter in temperature, ki so se 

spustile do 8 stopinj Celzija. 

Od pohodov so tako realizirali 

le večerni pohod do vzletišča 

zmajarjev, ogled partizanske 

bolnice Jesen ter pohod do Čr-

nega jezera. Udeležencem se je 

v ponedeljek zvečer pridružil 

lovec Alojz Gostenčnik ter s 

pomočjo številnih nagačenih 

živali in slikovnega gradiva 

predstavil živalstvo Pohorja, 

v torek popoldan pa Marjan 

Škvorc, ki je za mlade izpeljal 

že tradicionalen kviz po vzoru 

Malih sivih celic. Med tednom 

Ormož � Končan počitniški tabor na Pohorju

Veseli teden pri Jakcu
V času od 27. julija do 1. avgusta je na RTC Trije kralji potekal 17. 
otroški počitniški tabor. Udeležilo se ga je 27 otrok in štiri spre-
mljevalke, organizirala ga je medobčinska LAS Ormož, Središče 
ob Dravi in Sveti Tomaž ob sodelovanju z RKS OZ Ormož, podprli 
pa tudi Zdravstveni dom Ormož, Lekarna Ormož in kmetija Meško 
iz Velike Nedelje.

Prireditev na Gorci je pote-

kala v okviru mednarodnega 

projekta DE Park, ki ga izvajajo 

na območju turistične cone Ha-

loze–Zagorje, zato so projekt 

predstavili na tiskovni konfe-

renci v prostorih prenovljene-

ga etnološkega muzeja, nekda-

nje viničarije na Gorci. Župan 

občine Podlehnik Marko Mau-
čič je poudaril, da so akcijo za 

prenovo nekdanje viničarije na 

Gorci začeli že leta 2007. Po ne-

kaj neuspelih prijavah za prido-

bitev sredstev iz EU jim je lani 

le uspelo in za prenovo etno-

loškega muzeja so pridobili 

60.000 evrov. V okviru projekta 

so v sodelovanju s turističnim 

društvom Podlehnik do sedaj 

porabili okoli 40.000 evrov za 

vsa gradbena in obrtniška dela. 

V zgornjih prostorih so uredili 

kmečko izbo s črno kuhinjo, v 

nekdanjem prostoru za prešo 

pa multimedijski center, v ka-

terem naj bi že jeseni sprejeli 

prve goste, ki jim bodo prek 

video projekcije predstavili vse 

lepote Haloz in občine Podleh-

nik. V kletnih prostorih pa so 

uredili haloško vinsko klet z 

degustacijskim prostorom, kjer 

bodo obiskovalci lahko pristna 

haloška vina poskušali in jih 

po želji tudi kupili. Da je pro-

jekt DE park pomemben tudi 

za Hrvaško občino Bednja, je 

zatrdil načelnik te občine Mir-
ko Bistrovič, ki je poudaril, 

da sloni njihov sklop projektov 

predvsem na varovanju kultur-

ne in arhitekturne dediščine. 

Načelnik občine Cestica Mirko 
Korotaj pa je dodal, da se v tej 

hrvaški občini veselijo pred-

vsem ponovnega tesnejšega 

sodelovanja med obmejnimi 

občinami Hrvaške in Slovenije.

Ob zvokih godcev so tik ob 

etnološkem muzeju opravili že 

10. postavitev haloškega klopot-

ca. To »težaško« delo sta brezhib-

no opravila Stanko Prevolšek in 

Zvonko Mlakar, ker še ni bilo ve-

tra, pa je klopotec ročno zagnal 

sam župan Marko Maučič.

Gorca pri Podlehniku � Deseta postavitev haloškega klopotca

Ob prenovljeni viničariji zapel haloški klopotec
Minulo soboto so ob prenovljenem etnološkem muzeju na Gorci člani turističnega društva Podlehnik v sodelovanju z občino Podlehnik pripravili že 
deseto tradicionalno postavitev haloškega klopotca.

Foto: M. Ozmec

Kljub izjemni vročini so se na prireditvi turističnega društva in občine Podlehnik na Gorci zbrali šte-
vilni domačini in gostje iz Slovenije in Hrvaške.

Cesta Zgornja Ščavnica–Na-

sova–Črnci, ki je bila v zelo 

slabem stanju in so jo iz leta 

v leto krpali, je sedaj končno 

sanirana. Pred dobrima dve-

ma tednoma so namreč 650 

metrov dolg cestni odsek na 

novo preplastili.„Naložba je 

bila s 33.777 evri financira-

na iz ZFO, ostalo so lastna 

sredstva,“ je pojasnil občinski 

tajnik Viktor Kapl, dela pa je 

kot najugodnejši ponudnik iz-

vajalo Cestno podjetje Murska 

Sobota. Na razpis za omenjeni 

projekt je prispelo šest po-

nudb, razlika med najcenejšo 

in najdražjo ponudbo pa je 

znašala 38.575 evrov.

Odprli pa so tudi moderni-

zirano 2,2 km dolgo cesto v 

Frolehu. Dela je izvajalo podje-

tje Komunala Slovenske gori-

ce. Na razpis za omenjeni pro-

jekt so prispele štiri ponudbe, 

ena izmed njih (najcenejša) je 

bila nepravilna in v postopku 

ocenjevanja izločena. Razlika 

med najdražjo in najcenejšo 

pravilno ponudbo je znašala 

več kot 25.000 evrov. „V ceni 

185.377,55 evrov izvajalca Ko-

munala Slov. gorice je zajeta 

še modernizacija ceste Zg. 

Ščavnica–Nasova, ki smo jo 

modernizirali sočasno v dolži-

ni 220 m. Ta cesta je bila prej 

makadamska,“ je pojasnil Kapl 

ter še dodal, da je bila tudi ce-

sta v Frolehu sofinancirana iz 

državnih virov po ZFO.
Monika Levanič

Sveta Ana v Slov. goricah � Zaključili sanacijo lokalnih cest

Modernizirali cestna odseka v vrednosti 240.000 evrov
Ančani in Ančanke so v sklopu občinskega praznika odprli cesto v Frolehu v vrednosti 185.000 evrov. V investicijo je sicer zajeta 
tudi modernizacija 220 m dolgega cestnega odseka Zg. Ščavnica–Nasova. Bogatejši pa so še za eno pridobitev: v teh dneh so na-
mreč zaključili sanacijo lokalne ceste Zgornja Ščavnica–Naso va–Črnci.

Po spremembi ponudbe najugodnejša 
Komunala Slovenske gorice
Izvajalec LC v Frolehu
Skala, Drago Kerec, s. p.* 176094,19¹ €
Komunala Slov. gorice, d.o.o. - 
sprememba ponudbe 185377,55² €
SGP Pomgrad, d. d. 190103,28 €
Podjetje za gozdne gradnje in 
hortikulturo, d. o. o. 207244,88 €
Komunala Slovenske gorice, d. o. o. 210656,30 €

Vir: Občina Sveta Ana

¹Ponudba je bila nepravilna in je bila v postopku ocenjevana 
izločena.

²V ceno je zajeta tudi modernizacija ceste Zgornja Ščavnica-Na-
sova

Foto: arhiv občine

Tako je župan Silvo Slaček prerezal slavnostni trak in odprl 2,2 
km dolgo cesto v Frolehu.

Foto: M. Ozmec

Ker vetra ni bilo od nikoder, je klopotec ročno zagnal podlehniški župan Marko Maučič.

Podelili so tudi letošnja pri-

znanja za najlepše urejene hiše 

in poslovne prostore v občini 

Podlehnik. Za najlepšo ureje-

no hišo so priznanja prejeli 

Stojan Kojc in Marija Murko 

iz Dežnega 5, Jože Vindiš in 

Metka Drevenšek iz Stanoši-

ne 23 ter Edi Toplak in Marija 

Zakelšek iz Zakla 38. Priznanje 

za najlepše urejen poslovni 

objekt je prejelo podjetje KMG 

iz Podlehnika, za najlepše ure-

jeno kmetijo Viktor Bigec in 

Marija Habjanič iz Stanošine 

20, za najlepše ohranjeno 

kulturno dediščino pa Lizika 

Arnuš iz Podlehnika 91. Celo-

tno prireditev so popestrile 

ljudske pevke iz Jablovca, sku-

pina Trstenke iz Podlehnika, 

glasbena skupina Kulturnega 

društva Franceta Prešerna iz 

Vidma pri Ptuju, skupina Stari 

fosili iz hrvaške Bednje, ljudski 

godci Haloški veseljaki iz TD 

Podlehnik, s starodobnimi vo-

zili pa še Bolfenško društvo lju-

biteljev stare tehnike iz Trno-

vske vasi. V zabavnem delu pa 

so pripravili še družabne igre 

v vleki vrvi, skakanju v vrečah, 

žaganju drv ter metanju kro-

gov na tarčo.

M. Ozmec
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V stoperški šoli in cerkvi bivajo 
netopirji

»Za organizacijo tabora smo se v društvu odloči-
li, ker študentje čutimo potrebo po razširitvi znanja, 
saj med študijem pogrešamo več terenskega dela,« 
je povedal Šparl. In zakaj so prvi tabor izvedli rav-
no v Stopercah? »Smo štajersko društvo in prav je, 
da delujemo tukaj. Ob tem so Haloze izredno slabo 
raziskane. Vse skupine so bile s svojim delom zado-
voljne, saj so vse našle neko vrsto, ki je niso pričako-
vale. Eno izmed presenečenj je bilo tudi to, da smo v 
šoli, kjer smo bivali, odkrili veliko kolonijo netopirjev, 
enako v sosednji cerkvi,« je odgovoril vodja tabora 
Luka Šparl, ki je zelo zadovoljen z izvedbo prvega ta-
bora, a je priznal, da ga je organizacija stala veliko 
živcev.

Društvo študentov naravo-

slovja  združuje študente Fa-

kultete za naravoslovje in ma-

tematiko Univerze v Mariboru, 

pa tudi druge posameznike z 

ljubeznijo do biologije in eko-

logije ter varstva narave. V želji 

po novem znanju in širjenju za-

vesti in pripadnosti svoji stroki 

so med 4. in 9. avgustom orga-

nizirali prvi biološko-ekološki 

raziskovalni tabor, za katerega 

si želijo, da postane tradiciona-

len. Raziskovali so na različnih 

področjih biologije in ekologi-

je (glive, ptiči, botanika, pajki, 

metulji, plazilci in dvoživke).

Strah pred pajki je 
neupravičen

In kaj so skupine odkrile? 

»Člani skupine gliv so v štirih 

dneh odkrile več kot 100 vrst 

gliv. Našli smo tudi takšne, ki 

so uvrščene na rdeči seznam 

in teh smo bili najbolj veseli. 

Vsi udeleženci pa smo si četrti 

dan tabora napolnili košare s 

kulinaričnimi gobami in poka-

zali, da te sedaj rastejo. V naših 

košarah so bile lisičke ter osem 

vrst gobanov oziroma jurčkov. 

Ta trenutek jih najdemo na 

toploljubnih območjih na goz-

dnem robu, kjer je več vlage 

kot v gozdu,« je povedal Šparl.

Davorin Horvat, profesor 

biologije in kemije, je bil men-

tor skupine za pajke. »Glede 

na to, da za to območje velja, 

da tukaj ni toliko pajkov, smo 

našli kar nekaj družin. Najbolj 

specifični, ki se sedaj pojavlja, 

je malo večji osasti pajek, ki 

smo ga tudi odkrili,« je pove-

dal Horvat, ki bo pridobljeno 

znanje jeseni delil tudi z osnov-

nošolci, pri katerih bo skušal 

vzbuditi zanimanje za pajke in 

odpraviti strahove pred njimi. 

»Strah pred pajki je po mojem 

mnenju tako prisoten, ker se v 

začetku razvoja otroka preko 

pravljic in risank vzbuja strah 

pred temi organizmi, čeprav so 

pajki izredno koristni. Drži, da 

so lahko strupeni, vendar ni na 

tem območju nobenega izmed 

teh 750 vrst pajkov, ki bi bil za 

človeka smrten,« je še dodal 

Horvat.

Študentje potrdili 
obstoj modrasa

Skupina za botaniko je na 

območju Haloz prav tako za-

znala več rastlin, ki so na se-

znamu ogroženih, med njimi 

avrikelj, divji klinček, vodna 

perunika … Na drugi strani pa 

so zasledili tudi več invazivnih 

vrst, ki izpodrivajo avtohtone. 

Tako so opazili japonski dre-

snik, ambrozijo …

Raziskovala je tudi skupine 

za dvoživke in plazilce. Kot je 

povedal član skupine Jernej 

Javornik, so na tem območju 

najpogostejše zelene žabe, 

urhi, pozidna kuščarica in ze-

lenec. »Zanimivo je to, da smo 

potrdili prisotnost modrasa na 

Donački gori. Skušali smo najti 

tudi živorodno kuščarico, ki je 

nekdaj bivala na Medvedcah, 

vendar pa je ta zaradi izgradnje 

zadrževalnika izgubila svoj ži-

vljenjski prostor in tudi mi je 

nismo našli,« je še povedal Ja-

vornik.

Študentje bodo tudi nasle-

dnje leto organizirali tabor, 

vendar ta ne bo v Stopercah 

zaradi motivacijskega vidika, 

je povedal Luka Šparl. Sicer 

pa bodo mentorji skupin po 

tem taboru pripravili poročila 

in jih nato zbrali v zborniku, 

izsledke pa bo med drugim 

uporabil tudi Las Haloze za pri-

pravo strategije v novi finančni 

perspektivi.
Mojca Vtič

Majšperk � Prvi biološko-ekološki raziskovalni tabor, študentje z ugotovitvami zadovoljni

Haloze - prostor številnim ogroženim 
rastlinam, glivam in živalim
Minuli teden je v Stopercah 35 študentov naravoslovnih smeri z univerz v Mariboru, Ljubljani in Kopru 
prečesavalo gozdove, travnike in potoke ter beležilo pestrost živalskih, rastlinskih vrst na tem območju 
ter gliv. »Čeprav domačini menijo, da so zaradi oddaljenosti in nerazvitosti kraja prikrajšani, to vsaj na 
področju narave ne drži. Tukaj smo našli rastlinske vrste, ki jih drugje ni,« je povedal Luka Šparl, vodja in 
glavni organizator tabora, ki ga je organiziralo Društvo študentov naravoslovja.

Foto: mv

Foto: Črtomir Goznik

Ljubitelje pohodništva, narave in vina je v soboto spremljala tudi pesem MoPZ KD Grajena, prav tako 
pa tudi sedanja vinska kraljica Urška Polanec in četrta ptujska vinska kraljica Monika Rebernišek, 
ki je tudi povezovala prireditev ob postavitvi klopotca z vinogradniškimi igrami.

Foto: MBV

so spremljevalke organizirale 

različne ustvarjalne delavnice, 

družabne igre v manjših sku-

pinah, zdravstveno preventiv-

ne dejavnosti, če je dopuščalo 

vreme, športne dejavnosti na 

prostem, če ne, pa so koristili 

prostor za fitnes in bovling. 

Seveda so tudi letos udeleženci 

sami pripravili kulturni večer, 

na katerem so predstavili svoje 

skrite talente – vsekakor je bilo 

v skupini veliko odličnih pev-

cev in igralcev.

Dobra volja, razigranost in 

pozitivne misli udeležencev 

ter gostoljubnost in prijaznost 

osebja v hotelu Jakec so pripo-

mogli k temu, da je teden sku-

pnega bivanja na Pohorju kar 

prehitro minil.
Maja Botolin Vaupotič

„V tem trenutku vse kaže na 

novo dobro vinsko letino, če-

prav smo vinogradniki še malo 

previdni v napovedih, saj še ne 

vemo, kaj bo naredila ta vro-

čina v vinogradih, ker se vse 

dogaja veliko prej kot lani,“ je 

povedal znani vinogradnik in 

vinar Andrej Polanec, ki je v so-

boto pridno dokumentiral po-

stavitev klopotca velikana na 

šolskem posestvu Biotehniške 

šole Ptuj na Grajenščaku in po-

skrbel za nemoten potek vino-

gradniških iger, ki so prav tako 

že tradicionalne spremljevalke 

tradicije, ki so jo pričeli že leta 

2002. V tem času so se glavni-

ma organizatorjema, Društvu 

vinogradnikov in sadjarjev 

Osrednje Slovenske gorice in 

KGZS – Zavodu Ptuj, pridružili 

tudi v PD Ptuj. Na Grajenščaku 

se namreč ob postavitvi klo-

potca srečujejo tudi pohodni-

ki, udeleženci pohoda Pot klo-

potčevanja. Janez Vertič, vodja 

pohoda, je bil zadovoljen, da 

se jim vsako leto pridružujejo 

novi pohodniki. Vse skupaj pa 

se je začelo že leta 2000, ko je 

bil pohod še del praznovanja 

ob prazniku MO Ptuj, Društvo 

vinogradnikov in sadjarjev 

Osrednje Slovenske gorice se 

je pridružilo leta 2009, letos pa 

so prišli še člani DU Grajena. 

Zbrane je letos prvič pozdravil 

tudi novi ptujski župan Miran 

Senčar.

V izjemno vročem opoldne-

vu so se pri postavitvi klopotca 

trudili Franci Lovrenčič, Bo-

štjan Berghaus, Miran Herga, 

Ivan Kocmut, Zoran Šuligoj in 

Franc Lacko. Šlo je kot nama-

zano. Za pijačo je skrbel Rudi 

Potrč, za pesem pa člani MoPZ 

KD Grajena. Spodbujali sta jih 

tudi peta (sedanja) in četrta 

ptujska vinska kraljica Urška 

Polanec in Monika Rebernišek. 

Šaljive in družabne vinogra-

dniške igre so letos privabile 

Grajenščak � Postavili slovenjegoriški klopotec

Za zdaj kaže na dobro vinsko letino
Na šolskem posestvu Biotehniške šole na Grajenščaku so v soboto, 8. avgusta, že tradicionalno postavili klopotec, ki bo varo-
val novo vinsko leto pred pernatimi in drugimi škodljivci. Največ klopotcev se na vinogradniških območjih postavi ob velikem 
šmarnu ali pa na jakobovo

pet ekip. Predsednik Društva 

vinogradnikov in sadjarjev 

Osrednje Slovenske gorice An-

drej Rebernišek in vodja iger 

Andrej Polanec sta podelila 

priznanje za prvo mesto eki-

pi vinogradnikov in sadjarjev 

Osrednje Slovenske gorice, ki 

sta jo sestavljala Zoran Šuligoj 

in Franci Lovrenčič, druga je 

bila ekipa Mlada Razbojnika 

(Miran Herga, ki je tudi aktu-

alni kletar društva, tekmoval je 

s sinom Maticem), tretja pa je 

bila ekipa MoPZ KD Grajena, 

za katero sta tekmovala Janko 

Veršič in Janez Kokol. Prizna-

nje za sodelovanje sta prejeli 

tudi ekipi Pikčaste kraljice 

(Urška Polanec in Monika Re-

bernišek) ter najmlajša ekipa s 

tekmovalcema Janom Reberni-

škom in Maticem Berghausom.

Veselo druženje ljubiteljev 

tradicije in vinogradništva ter 

vinarstva je trajalo pozno v 

noč.
MG

Foto: Črtomir Goznik

Na Grajenščaku klopotec tradicionalno postavljajo že od leta 
2002.



stalo pomembno, da humus v 
tleh povečujemo tudi tako, da 
rastline posejemo samo zato, 
da jih potem ponovno zako-
pljemo v tla, zato torej izraz 
zeleno gnojenje, zeleni podor.

Neprezimne 
rastline za zeleni 
podor

Poznamo veliko rastlin , 
ki jih lahko uporabimo v ta 
namen, zagotovo bom kate-
ro izpustila. Vsaka ima svoje 
prednosti, pa tudi slabosti.

Bela gorjušica in oljna red-
kev sta križnici, ki ju sama 
zelo priporočam. Njuna edi-
na slabost je v tem, da na-
stanejo težave, če imamo v 
kolobarju veliko križnic (ka-
pusnic). Rastline za zeleni 
podor so seveda ravno tako 
člen v kolobarju, po setvi teh 
dveh križnic na isto mesto ne 
smejo priti zelje in njegovi 
sorodniki. Obe rastlini imata 
močne, globoke korenine, ki 
odlično prerahljajo zbito, tež-
ko, grudasto zemljo. Zato sta 
enkratni pionirski rastlini, ki 
ju posejemo povsod, kjer de-
lamo nove gredice. Ko zemljo 
na novo prekopljemo, preor-
jemo, je namreč zelo zbita, 
struktura pa slaba. Setev bele 
gorjušice (ali oljne redkve) bo 
sicer vzela dva meseca, a vre-
dno je počakati. Obe rastlini 
imata močan negativen vpliv 
tudi na talne škodljivce, kot 
so ogorčice in celo strune. 
Zato setev priporočam tudi v 
rastlinjakih, kjer ju lahko seje-
mo še konec oktobra. Odlični 
predhodnici vseh korenovk in 
gomoljnic, pa tudi plodovk 
sta. Zastirka iz zelenih delov 
bele gorjušice pa varuje pose-
vek tudi pred polži. Še nekaj 
svetujem: obe rastlini naj za-
cvetita, saj sta tudi primerna 
čebelja paša, vendar ju v tla 
zadelajte ali vsaj pokosite pred 

koncem cvetenja, da ne bosta 
naredili semena. Drugače sta 
lahko tudi zoprn plevel. Ob 
pozni setvi (september) ju 
lahko pustimo tudi premrzni-
ti, suhe dela potem spomladi 
lažje zadelamo v tla.

Zelo zanimiva rastlina za 
zeleni podor spomladi ali jese-
ni je tudi ajda. S svojimi kore-
ninskimi izločki namreč uniči 
del semenske banke plevelov, 
ki jo imamo v zemlji. Njena 
največja prednost pa je ravno 
v tem, da ni v sorodu z dru-
gimi vrtninami, zato je lahko 
del katerega koli kolobarja, 
naredi veliko mase, pomaga 
v boju proti plevelom, njeno 
seme pa ni zelo drago. Nikar 
pa je ne pustite semeniti, saj 
je kot plevel med vrtninami 
moteča. Tudi kaljenje vrtnin 
namreč lahko onemogoča, če 
raste med njimi.

Ena izmed najlepših rastlin 
je tudi facelija. Ravno tako 
ima negativen vpliv na talne 
škodljivce, naredi veliko mase, 
ki je krhka in v tleh hitro raz-
pada, ima globoke korenine, 
ki rahljajo zemljo, in ni v so-
rodu z nobeno vrtnino. Njen 
lepi modri cvet je tudi lep 
okras na vrtu ali njivi in kra-
sna čebelja paša. Ima le eno 
slabost: modra barva cvetov 
je zelo privlačna tudi za trip-
se oz. resarje, pa tudi pršice. 
Zato je spomladi ne sejemo. 
V jeseni pa ti škodljivci ne 
predstavljajo več večje težave.

Kot rastline za zeleni podor 
lahko sejemo tudi mnoge eno-
letne detelje, kot sta na primer 
lepo dišeči aleksandrijska ali 
perzijska detelja. Pazite: dete-
lje so v sorodu s stročnicami, 
zato na isto mesto ne sejemo 
fi žola in njegovega sorodstva 
vsaj dve leti. Za deteljami sa-
dimo kapusnice ali krompir, 
saj le-te odlično izkoristijo du-
šik, ki ga detelje pustijo v tleh.

Danes lahko dobimo pri 
nas tudi seme gizotije, zanimi-
ve, tudi lepe rastline, ki naredi 
veliko mase. Za zeleni podor 
na primer v Nemčiji upora-
bljajo tudi špinačo (pazite na 
kolobar, saj je v sorodstvu z 
blitvo in rdečo peso), v Veliki 
Britaniji sejejo pogosto tudi 
grašice, ki jih uvrščamo med 
metuljnice.

Prezimne rastline
Najbolj znane so seveda 

prezimne metuljnice: črna in 
bela detelja, nokota, medena 
detelja, inkarnatka in lucerna. 
Sejemo jih od konca junija 
naprej pa vse do sredine sep-
tembra. Kasneje ne naredijo 
več veliko koristi. Ob zgo-
dnjih setvah jih kosimo, po-
košeno maso pa uporabljamo 
kot zastirko okoli sosednjih 

Najpogostejše so velike, 
temne lise na dnu plodov pa-
radižnika, rjave do sivo rjave 
na dnu ali ob straneh plodov 
paprike. Redkeje, a letos se 
pojavljajo tudi težave s črnimi 
robovi solate. To je posledica 
tega, da rastlina enkrat vodo 
ima, drugič je pa nima. Samo 
dan prepozno namočiti je 
dovolj, da se pojavijo črni ro-
bovi. Zato je potrebno redno 
namakanje, brez počitka. Tudi 
če je napoved dežja za nasle-
dnji dan, je treba namočiti. 
Oddahnemo si šele, ko prične 
deževati.

Še nekaj sem letos videla 
že na dveh mestih, kar se si-
cer dogaja še redkeje. Tudi na 
glavah zelja se pozna pomanj-
kanje padavin. V glavi se po-
javljajo črni listi, ponekod kar 
nekaj plasti, drugod samo list 
ali dva. Tudi to je posledica 
letošnjega vremena, ko je en-
krat suša, potem pa kar nekaj 
časa dežuje. Poglejte tudi ko-
renček , ki je v vročini dozo-
rel. Če poka, ga raje čim prej 
izkopljite.

Upam, da zdaj že vsi veste, 
da je čebula primerna za iz-
kop. Čim prej mora iz zemlje. 
Ker se napoveduje še nekaj 
dni suhega vremena, jo za dva 
do tri dni pustite sušiti kar na 
vrtu na soncu.

Rastline za zeleni 
podor

Zeleno gnojenje pomeni, 
da v tla zakopljemo čim več 
rastlinske mase. Na vrtu, pa 
tudi na njivah pridelujemo ra-
stline zato, da jih potem pore-
žemo, poberemo, skratka ve-
lik del mase odnesemo z vrta. 
Mnoge vrtnine so znane, da 
zemlji odvzamejo veliko hu-

musa (na primer kapusnice), 
ker pa največji del rastline po-
tem odnesemo z vrta, je v tleh 
humusa veliko manj. Nekoč 
se je na vrtu gnojilo izključno 
s hlevskim gnojem, zanj pa je 
bilo značilno tudi, da je bilo v 
njem veliko nastilja, slame, li-
stja, ki se v zemlji razgrajujejo 
počasi, zato povečevanje hu-
musa ni bilo vprašljivo. Danes 
pa ta gnoj ne vsebuje več veli-
ko  organske mase, mnogi ne 
znajo pravilno narediti kom-
posta, mnogi zanj niti nimajo 
časa ali pa prostora. Kompost 
je namreč odličen vir trajnega 
humusa v tleh, saj je v njem 
veliko rastlinske mase. Neka-
teri so si še poenostavili delo 
in vrt raje gnojijo kar s ku-
pljenimi organskimi gnojili, 
ki jim pogosto rečemo briketi. 
Tudi za njih je značilno, da v 
tleh ne ostaja veliko trajnega 
humusa.

V novejšem času je torej po-
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Moje cvetje � Miša Pušenjak, specialistka za zelenjadarstvo in okrasne rastline

Še vedno je vroče
Čeprav smo že dobro vstopili v avgust, vročina ne pojenja. Zato je namakanje še vedno nujno, če ne želite imeti 
fi zioloških motenj, torej napak na pridelku, ki jih ne povzročajo bolezni, ampak samo vročina. 

vrtnin. Spomladi, v aprilu, 
pa rastline zadelamo v tla. Za 
njimi se bodo odlično počuti-
le kapusnice, pa tudi plodov-
ke ali sladka koruza. Še ena 
prednost metuljnic za zeleni 
podor: poleg tega, da ravno 
tako zelo prerahljajo in oživijo 
prst, povečajo humus v tleh in 
za sabo pustijo veliko dušika 
za naslednjo vrtnino. Če jih 
posejemo v juliju, mednje po-
sejemo  še prezimne sorte ra-
diča, najpogosteje je to verona 
ali tržaški solatnik. Spomladi 
se bomo sladkali z rozetami ali 
glavicami radiča, ki v detelji 
odlično prezimi.

Poleg metuljnic lahko za 
zeleni podor uporabimo tudi 
ogrščice, repice, pa tudi prezi-
mne grašice.

V rastlinjaku, pa tudi na 
prostem se mi zdi uporabna 
tudi setev žit. Ker imamo na 
primer plodovke na vrtu zelo 
dolgo, v rastlinjaku pa še dalj, 
je težko pravočasno posejati 
že opisane rastline. Žita lahko 

uspešno sejemo še v novem-
bru. Do pomladi bodo nare-
dila veliko mase, predvsem pa 
bodo neporabljena hranila za-
držala v setveni plasti zemlje, 
spomladi jih pa najkasneje v 
aprilu pokopljemo; takrat že 
naredijo veliko mase, v kateri 
je tudi nekaj hranil za nasle-
dnjo vrtnino.

Še nekaj navodil 
za konec

Rastline za zeleni podor 
so zelo koristno dopolnilno 
organskim gnojilom na vrtu. 
Pazite samo na to, da jih v 
kolobarju uvrščate tako, da za 
njimi ne bodo rasle njihove 
sorodnice. Zanje vam bo zelo 
hvaležen ves podzemni živi 
svet, pa tudi mnoge žuželke, 
ki v jeseni ne najdejo več veli-
ko hrane zase. Na prvem me-
stu so to seveda čebele, vendar 
tudi mnoge druge koristne 
žuželke, kot so muhe trepe-
tavke in tenčičarice, živijo od 
cvetnega prahu in medičine.

Finančne spodbude tudi iz 
občinskih proračunov

Občine lahko namenijo del 
svojega proračunskega de-
narja za ohranjanje in razvoj 
kmetijske proizvodnje, vzdr-
ževanje kulturne krajine, živalim 
in okolju prijaznega kmetovanja, 
spodbujanje sonaravnega kme-
tovanja – trajnostnega razvoja 
kmetijstva, povečanje lokalne 

oskrbe s kmetijskimi in gozdarskimi proizvodi, spodbujanje ra-
zvoja različnih dejavnosti na kmetijah in podeželju, dvig strokov-
nega znanja, ozaveščanja in motiviranja prebivalstva za vključe-
vanje v razvojne programe podeželja, skrb za razvoj socialnega 
kapitala in podobno.

Za uresničevanje teh ciljev se sredstva usmerjajo preko 
sektorskih pravil za državne pomoči, denar pa zagotavlja v 
občinskih proračunih. Pri tem morajo občine upoštevati veljaven 
evropski pravni red in nacionalno zakonodajo. Za dodeljevanje 
fi nančnih spodbud morajo kot izhodiščno pravno podlago pripra-
viti občinske pravilnike ter jih posredovati Ministrstvu za kmetij-
stvo, gozdarstvo in prehrano (MKGP) in Ministrstvu za fi nance 
(MF), ki sta upravljavca državnih pomoči.

Po podatkih spletne strani Ministrstva za fi nance je bilo konec 
junija priglašenih veljavnih pomoči s strani 55 občin za ohranja-
nje in razvoj kmetijstva, gozdarstva in podeželja, od tega tudi 
štirih mestnih občin (Kranj, Ljubljana Novo mesto in Velenje). 
Večina od teh se nanaša na programsko obdobje 2014 oz. 2015 
do 2020. Po potrditvi priglasitve državnih pomoči lahko občine 
začnejo postopek izvedbe javnih razpisov (običajno objavijo en 
razpis letno).

Vsaka občina se sama odloči katere ukrepe bo izvajala in 
vrste pomoči opredeli že v pravilniku. 

Informacije o aktualnih razpisih lahko dobite na občinah, 
običajno pa so objavljeni tudi v uradnem listu ali lokalnih 
medijih oz. na krajevno običajen način. Za pomoč pri izpol-
njevanju vlog se lahko obrnete tudi na kmetijsko svetovalno 
službo.

KGZS

KGZS obvešča

Vir: splet

Foto: Miša Pušenjak

Bela gorjušica je odlična pionirska rastlina – odlična za zeleni 
podor.

Foto: Miša Pušenjak

Facelija je lepa, a tudi koristna na vrtu.



Kar nekaj časa so številni 
mediji ugibali o tem, kateri 
bo naslednji singel z zadnje-
ga zelo uspešnega albuma 
1989 popularne ameriške 
glasbenice Taylor Swift. 
Pevka je pred dnevi na Twit-
terju tem ugibanjem naredila 
konec, saj je objavila, da bo 
naslednji singel z nove plošče 
skladba z naslovom Wildest 
Dreams. Naj spomnimo, da 
je Taylor z omenjenega albu-
ma že osvajala vrhove svetov-
nih glasbenih lestvic s sklad-
bami Shake It off , Blank Spa-
ce, Style in Bad Blood.

���

Prva uradno izdana skladba 
zasedbe One Direction, ki je 
bila objavljena, potem ko je 

skupino zapustil Zayn Malik, 
je že postavila nov Spotify 
rekord po številu poslušanj. 
Skladba z naslovom Drag Me 
Down je že prvi dan izida 31. 
julija zabeležila več kot 4,75 
milijona predvajanj. Doseda-
nji rekord (4,26 mio) je bil v 
lasti skladbe See You Again, 
ki jo je Whiz Khalifa objavil 
17. aprila. Skladba Drag Me 
Down se je medtem že pre-
bila na 1. mesto v naslednjih 
državah: Argentina, Brazili-
ja, Kanada, Češka, Ekvador, 
Francija, Madžarska, Irska, 
Italija, Malezija, Peru, Fili-
pini, Poljska, Portugalska in 

ZDA.
���

Svetovno znani hiphop 
glasbenik in producent Dr. 
Dre je pred dnevi v svoji ra-
dijski oddaji Dr. Dre's Th e 
Pharmacy objavil, da se po 
15 letih vrača na svetovno 
glasbeno sceno. Eden izmed 
najbogatejših glasbenikov na 
svetu je potrdil, da bo kmalu 
izdal nov studijski album z 
naslovom Campton: A So-
undtrack. Na njem se bodo 
kot gostje pojavili Ice Cube, 
Kendrick Lamar, Eminem 
in ameriška raperska legen-
da Snoop Dogg. Inspiraci-
jo za novi album je črpal iz 
biografskega fi lma Straight 
Outta Compton, ki govori o 
njegovi bivši zasedbi N.W.A.

���
Priljubljene stvari iz 90. 

v zadnjem času doživljajo 
pravo malo renesanso (X-Fi-
les, Twin Peaks), zato lahko 
verjetno tudi na glasbenem 
področju pričakujemo kaj 
podobnega. Med najresnej-
šimi kandidati iz tistega ob-
dobja za ponovno vrnitev na 
glasbene odre je zagotovo za-
sedba Spice Girls. Članica te 
zasedbe Mel B, ki je trenutno 
žirantka v showu America's 
Got Talent, je v televizijski 
oddaji Today povedala, da 
res obstaja možnost, da se 
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S svetovne glasbene scene

Foto: splet

Taylor Swift

1. UMMER'S GONNA HURTS SUMMTHTHIS S – MAROON 5ARRROOON 5T
22. EA ITYRREAALI – LOST FREQUENCIES featat.  tST FREQUENCYY
JANIECK DEVYK DK VY
3. BLACK MAGICMCK M – LITLLE MI– LITLLE MIXC
4. SHINEE YEARS & YEARS– Y S &E
5. SHUT UP & DANCEUP &U NCE – WALK THE MOONMOOOOK TE
6. MARVIN GAYEN GAYVIN  – CHARLIE PUT feat. MEGHAN featt. MM– CHARLIE PUE
TRAINOORR
7. PHOTOGRAFHOGRAFHGRA  – ED SHEERANN
8. COME AND GET ITE A D GEAND – JOHN NEEWMWMAANT
9. WAITING FOR LOVEING OR G FO – AVICIIE
10. WANT TO WANT MENT T WATO W – JASON DERULON DDERRULE
11. CHERLEADERERL DRLEAD  – OMI (FELIX JAEHN)JJAEHNN)

Z  Vami na frekvencah bo Janko Bezjak

Vsako nedeljo na Radiu Ptuj

S svetovne glasbene scene članice te skupine ponovno 
zberejo. Naslednje leto bo za 
to legendarno britansko de-
kliško zasedbo jubilejno, saj 
bo minilo natanko 20 let od 
njihovih začetkov.

���
V Muzeju voščenih lutk 

Madame Tussauds v Los 
Angelesu so 4. avgusta pred-
stavili  novo skulpturo. To-
krat je ta posebna čast do-
letela priljubljeno ameriško 
pevko Nicki Minaj (roj. 
Onika Tanya Maraj). Zani-
mivo je, da so novo voščeno 
lutko predstavili točno eno 
leto po izdaji njenega video-
spota za skladbo Anaconda. 

Omenjeni videospot bo letos 
po številu nominacij med 
glavnimi favoriti za nagrade 
MTV VMA.

���
Slavni ameriški rocker 

Lenny Kravitz, ki je dobro 
znan po uspešnicah, kot so 
Are You Gonna Go My Way, 
American Woman in števil-
nih drugih, se je podal tudi 
v fotografske vode. Lenny se 
je zahvaljujoč svojemu očetu 
že v rani mladosti srečal s fo-
tografskim objektivom. Raz-
stava njegovih črno-belih fo-
tografi j je že na ogled v znani 
dunajski galeriji OstLicht.

Janko Bezjak

Neven Borak
Besede o avtorju

Rodil se je 27. februarja 1996 na Ptuju. 
Do četrtega razreda je obiskoval osnovno 
šolo v Zavrču, potem pa OŠ Ljudski vrt 
Ptuj, kjer je zaključil deveti razred kot zlati 
odličnjak, letos pa je končal četrti letnik ma-
riborske druge gimnazije. Študirati namera-
va v tujini.

Pisal je že od začetka osnovne šole, resneje pa se je s tem začel 
ukvarjati v sedmem razredu, ko je na državnem natečaju Osvojimo 
vesolje, ki ga je takrat razpisala Tehniška založba Slovenije, osvo-
jil 1. mesto s fantazijskim proznim delom Maj v vesolju. Pojavil 
se je še v časopisu Štajerski tednik in na Radiu Ptuj, objavljal pa 
je v šolskih literarnih glasilih in v literarni reviji Mentor (rubrika 
Najstnik). Nase je opozoril tudi z zmago v okviru festivala Štunf, 
sodeloval je tudi na 15. Pesniški olimpijadi.

O objavljeni liriki
Literarno ustvarjanje Nevena Boraka smo že lahko brali na stra-

neh našega časopisa. Predstavil se je kot pripovednik, zdaj ga pred-
stavljamo kot pesnika.

Tudi v njegovi poeziji gre za izpoved subjekta, ki je nekako ločen 
od drugih, njegova resnica biva onkraj, resnice drugih ravno tako. 
Ta ločenost, ki naj bi jo sicer navidezno spajal parameter, imenovan 
narava, je na nekaterih mestih v pesmih tako ostro izpisana, da kar 
zaboli. Tu tudi tiči vzrok, zakaj je prisotno kontrastiranje, nekakšni 
grenko-sladki, vroče-mrzli občutki, ki se razraščajo v pesmi in skozi 
njo. Notranjo pokrajino subjekta določa hrepenenje, zunanja po-
krajina, pokrajina kolektiva torej, pa je pogosto spoznanje hladnega 
in surovega.

Ob mestoma žuborečih ritmičnih tokovih moramo biti pozorni 
še na metaforo, ki je včasih drzna, spet drugič zasije s prefi njeno 
jasnino. Pesmi, ki nas silijo k razmišljanju, odpirajo pa tudi resna 
vprašanja o tem, kaj pravzaprav eno, posamezno človeško bitje da-
nes za človeštvo sploh še pomeni.

David Bedrač

PREBUJENJE
Oblaki se trgajo in bogovi padajo ljudem na glavo.
Preko od dvoma naježene kože veje veter,
ko prvič vidimo lastno lepoto.
Očesno zrklo je očiščeno prahu, ko se zazira v luno,
in v nekaterih prvič vre nemir,
ki prede življenje.

BOJ
Most se drgne ob divji tok reke.
Boj za skromen kos resničnosti se odvija pod nogami pešcev.
Valovi butajo ob nasip,
se krešejo ob mrzlih ploskvah ladje,
medtem ko jih na polovice reže ostri premec.
Kepe vode padajo na kovino,
da bi zasedle svoje mesto.
Zrak pritiska na človeštvo,
kakor da bi ga želel zmleti v prst, po kateri hodi,
vendar se vsak, iz navadne snovi spacan človek posebej,
koničasto uperja proti nebu.
Narave ni, samo posamezna bitja,
ki se borijo za svoj skromni kos resničnosti.
 
ČLOVEŠTVO SEBI
Dolbemo pod skorjo samih sebe.
Iz sebe praskamo človeštvo in ga kalupimo v papir.
Pregibamo se v tisoče gub in se kot ladje splavimo v potok za hišo.
Hvalnice samim sebi se kot kamni pogrezajo v mehke travnike.
Okus gnijočega listja v jesenskem zraku se topi v slini,
medtem ko lačno strmimo v mrtvi odsev na platnu.
Porušene sanje živimo zaviti v polivinil in si ne upamo dihati.
Zunaj je cvetni prah.
Moje solze redči dež, na ledu zamrznejo kot reliefi  ljudi.
Bojim se, da kazijo krhko lepoto.
Bolje bi bilo, če bi se nekega jutra vsi zmešali v tèžko megló.
Tisto jutro bi bila rosa krvava,
vendar bi vselej poslej nad morjem plavala nevidna roka za-
vesti.

OBSTOJ
Sem mar parazit?
Ne morem si kaj, da ne bi goltal sveta,
da ne bi iz njega oblikoval samega sebe.
Iz drobovij mrtvih bitij tkem tenko pajčevino svoje zavesti.
Niti mojih misli se pletejo nad naravo,
ovijajo se okoli obstoja, s katerim se hranim.
Iz narave sem in ona je iz mene.
Ko čutim, mislim in ljubim, jo oblačim v lepoto.
V obstoju, ki ga ne obdaja zavest, vre apatija.
Če nisem parazit, mi preostane le še ničevost,
moj obstoj razblinjen in niti pretrgane.
Iz strahu neprestano izbiram življenje.
Iz strahu narava neprestano tke mojo zavest.

 
ČRNILO
Na papir teče neskončna zaloga črnila.
Vpija se v njegove pore in teče po mikroskopskih kanalih.
Nič pomenljivega ne oblikuje, le odtis namena.
V črnilu nisem jaz, jaz sem telo.
V črnilu nisem jaz, jaz sem duh.
Črnilo je žig, ki mi zagotavlja, da obstajam zunaj svojih ne-
štetih jazov.
Črnilo je žig, ki mi zagotavlja, da ste tudi vi jazi.
Kakor rad bi plaval v morju takega črnila:
gotovost bi me brezimnega posrkala vase.

PRETIHO
Nebo zadoni z apokaliptičnimi rogovi.
Ob bobnič mi pritiska sedativ z odgovori.
V resnici pritiskajo od znotraj.
Še nihče ni slišal za rogove iz neba.
Vpije le hrepeneči kompas v meni.
Na zunanjo stran pritiska nekaj zunanjega.
Želim si, da bi se nekaj zgodilo z nebom.
Da bi mi rogovi predrli bobnič.
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Pripravila: Alenka 
Šmigoc VinkoKaj bomo danes jedli

Sestavine: 5 dag mesnate slanine, 1/2 kg krompirja, 20 dag mladih čebulic, 2 korenčka, 30 dag 
jogurta, 1/2 l mleka, 2 jajci, 2 šopka drobnjaka, 6 žlic bešamel omake, sol, poper, 6 dag nariba-
nega trdega sira (na primer ementalca).
Jogurt, mleko in jajca zmešamo z metlico za sneg. V mešanico vmešamo drobno nasekljan drob-
njak in bešamel omako. Solimo in popramo. Primešamo na drobne kocke narezano slanino ter 
olupljen, na tanke rezine narezan krompir, na obročke narezano čebulo in grobo nastrgan koren-
ček. Vse skupaj zlijemo v namaščen model za narastke oziroma nepregorno stekleno posodo. 
Narastek potresemo s sirom in ga 50–60 minut pečemo v pečici, ki smo jo segreli na 180 stopinj. 
(Bešamel omaka: V kozici stalimo žlico masla, dodamo enako količino moke in mešamo, da po-
stane zmes gladka (ne sme se obarva�). Med mešanjem počasi dolivamo toplo mleko. Po okusu 
solimo in popopramo (obojega ščepec) ter začnimo z muškatnim oreščkom. Približno 5 minut 
mešamo na šibkem ognju.)

Krompirjev narastek

Sestavine: 2 dl sladke smetane, 8 žlic sira maskarpone, 1 žica sladkorja v prahu, 1 ali 2 vrečici 
vanilijinega sladkorja v prahu, 1 vrečica rumovega sladkorja, 3 čajne žličke ječmenove meša-
nice (v trgovini jo najdete pod imenom sippy), 2 dl vode, 8 otroških piškotov; za okras 8 jagod 
ali 2 nektarini.
Ječmeno mešanico dobro premešamo s tremi žlicami hladne vode in dolijemo še toliko hladne 
vode, da dobimo 2 dl napitka. Osladkamo z rumovim sladkorjem. (Če sladico pripravljate za od-
rasle, ga lahko nadomes�te z 1-2 žlicama ruma.) Piškote nalomimo v skodelice (koščki približno 
2 cm) in jih prelijemo z ječmenovim napitkom, da jih namočimo. Smetani dodamo sladkor v 
prahu in vanilijin sladkor v prahu. Stepemo jo do točke, da je še vedno tekoča, ne čvrsta. Takrat 
vmešamo maskarpone. Kremo razporedimo čez namočene piškote in jo okrasimo s svežimi ja-
godami ali na kocke narezanimi nektarinami (ali kakim drugim sadjem), lahko pa potresemo še 
s čokoladnimi mrvicami.

Otroški tiramisu v skodelici

TOREK SREDA ČETRTEK PETEK SOBOTA NEDELJA PONEDELJEK

krompirjev narastek, 
kumarična solata, 
sadje

ocvrte klobase, 
riž, mešana solata, 
skutna krema

brodet s polento, 
skutni zavitek

testenine z 
drobtinami, endivija 
v solati, (otroški) 
tiramisu v skodelici

testenine z gobami, 
mešana solata, 
bananina rulada

pleskavice na žaru, 
kajmak, mešana zele-
njava, lepinje, slado-
ledno-sadna kupa

kumarice v omaki, 
pire krompir, 
piščančji fingersi, 
breskov kompot

Pod drobnogledom ZPS �  Test varnostnih zapor za stopnice

Vse varnostne zapore za najmlajše niso varne
Potrošniške organizacije so pred časom pod drobnogled postavile varnostne zapore za stopnice, ki jih starši pogosto uporabijo, da malčkom 
omejijo dostop do stopnišča. Testirali so najbolje prodajane modele in ugotavljali, kako praktični so za namestitev pri uporabi in kako zane-
sljivi v funkciji zapore.

Foto: splet

testu so 500-krat zaprli in odprli 

vrata (standard zahteva le 300 po-

novitev) in tako preverjali učinko-

vitost zapiral. Vsi modeli se pri tem 

niso najbolje izkazali.

Razmiki med deli zapore
Razmiki so problematični pred-

vsem pri zaporah v obliki ograje iz 

palic. Z lutko so preverjali, ali bi se 

otrok manjše rasti lahko zrinil med 

elementi ograje ali splazil pod njo. 

Če bi se zagozdil v odprtini, so po-

sledice lahko usodne, opozarjajo na 

ZPS in dodajajo, da niso pomembni 

le razmiki med palicami, ampak tudi 

razdalje okvirja vrat do tal in zidu.

Test mehanske sile 
so vse zapore dobro 
prestale

Odpornost zapore na mehanske 

sile, kot so tresenje, potiskanje in 

vlečenje, je ključnega pomena za 

varnost. Otroci se radi obešajo na 

ograjo, med igro se vanjo zaletava-

jo. Preizkusi, ki jih predpisuje stan-

dard, so zelo zahtevni, saj mora za-

pora brez poškodb prestati 10.000 

sunkov, ki simulirajo obremenitve 

zaradi potiskanja in vlečenja. Tr-

dnost zapore smo preverjali tudi z 

10-kilogramsko utežjo, s katero smo, 

kot zahteva standard, večkrat udarili 

ob rob zapore, nato pa preizkus po-

novili še s 25-kilogramsko težjo.

Vse niso varne
Pri izdelkih, ki se uvrščajo med 

varnostno opremo za otroke, na 

ZPS niso pričakovali varnostnih 

pomanjkljivosti, a so rezultati ne-

koliko razočarali. Glede na namen 

izdelkov bi morali izpolnjevati vse 

zahteve varnostnih standardov, a jih 

vsi ne.
MV (Vir: ZPS)

Za varnost je zelo 
pomembna višina 
zapore

Kot poudarjajo na ZPS, se zapo-

re precej razlikujejo po širini, ki jo 

dosegajo – nekateri modeli so bolj, 

drugi manj raztegljivi, na kar mora-

jo biti potrošniki pozorni, ko iščejo 

primerno varovalo za svoje potrebe, 

torej da bo le-to ustrezalo mestu na-

mestitve.

Za varnost pa je zelo pomembna 

višina zapore. Po evropskem stan-

dardu naj bi ta znašala 65 cm, kar 

zagotavlja varnost otrokom, ki po vi-

šini ne presegajo 85 cm. Kot so pou-

darili na ZPS, so tej zahtevo ustrezali 

vsi testirani vzorci, a hkrati poudar-

jajo, da so danes mnogi otroci višji, 

kar pomeni, da bi se morale zahteve 

standardov spremeniti, meje bi se 

morale zvišati. Včasih oblika zapo-

re omogoča, da otrok stopi na njen 

spodnji rob in se dvigne nad tla; v 

teh primerih je za varnost pomemb-

na razdalja med spodnjim in zgor-

njim robom zapore.

Vsakodnevna uporaba in 
zapirala

Zaporo pri vsakodnevni uporabi 

na tak ali drugačen način nič koli-

kokrat odpiramo in zapiramo, zato 

mora ohraniti enako raven varnosti 

tudi po daljšem času uporabe. Na 

Preverjali so še, ali so izdelane 

tako, da jih otrok s silo, ki jo pre-

more, ne more odpreti. Jih lahko 

prepleza? Obstaja nevarnost, da 

se splazi pod zaporo, se zrine sko-

zi ograjico, se lahko zagozdi med 

njenimi palicami? Kako varno je 

`zaklepanje´? Kako čvrsta je pritr-

ditev?

Kot ugotavljajo na ZPS, so stopni-

ce pogosto vzrok za hude poškod-

be otrok, med najbolj izpostavljeni-

mi so malčki, ki še ne znajo hoditi. 

Ob uporabi varnostne zapore, ki 

preprečuje dostop do stopnišča, so 

lahko starši mirnejši. Rezultati testi-

ranja, ki so ga izvedle evropske po-

trošniške organizacije, razkrivajo, 

kakšne so njihove prednosti, hkrati 

pa opozarjajo na pomanjkljivosti.

Z uporabo varnostne zapore v 

obliki manjših vrat lahko otroku 

omejimo gibanje in ga obvarujemo 

pred nič kaj nedolžnimi padci. Za-

poro lahko namestimo tik pred sto-

pnice oziroma na vrh stopnic, ko-

ristna pa je tudi na prehodih med 

prostori, ki nimajo vrat ali le-teh ne 

želimo zapreti. Starši jih pogosto 

namestijo tudi med dnevni prostor 

in kuhinjo, kjer otroci radi posega-

jo k štedilniku ali k predalniku z 

noži, če seveda nimamo namešče-

ne posebne zaščite. Tako zvedave-

mu otroku določimo, kje se lahko 

varno giblje in varno igra, in si olaj-

šamo nadzor, so izpostavili v ZPS.
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Sestavil: Tadej Šink, horarni astrolog

Velja za teden od 11. do 17. avgusta 2015
1 znak – slabo, 2 znaka – dobro, 3 znaki – odlično

Od torka do torka

Tadejev znakoskop
Sudoku � Sudoku

Izpolnite prazne kvadratke s številkami od 1 do 9. Pazite: vsaka 
številka se lahko v isti vodoravni ali navpični vrstici ter v istem 
manjšem kvadratu pojavi le enkrat.

 Ljubezen Posel Denar Zdravje
Oven �� ☺☺☺ € ���

Bik �� ☺ €€ ��

Dvojcka ��� ☺☺☺ € ���

Rak �� ☺☺ €€€ �

Lev ��� ☺ €€ �

Devica � ☺☺ € ���

Tehtnica �� ☺☺☺ €€ �

Škorpijon � ☺ €€€ ���

Strelec ��� ☺☺ € ���

Kozorog �� ☺☺☺ € ��

Vodnar � ☺☺ €€€ ���

Ribi ��� ☺☺ € �

Vam je kakšna fotografija 
posebej uspela? Se vam zdi, 
da bi bila zanimiva tudi dru-
gim bralcem? Pošljite nam jo, 
pa bomo izbrali najzanimivej-
šo. Naš elektronski naslov: 
nabiralnik@radio-tednik.si. 
Fotografija naj bo v formatu 
»jpg« in dovolj velika za objavo 
v časopisu (vsaj 300 kB - raje 
več). Pripišite še avtorja foto-
grafije in opišite, kdaj in kje je 
fotografija nastala. Veselo na 
delo!

»V teh vročih, poletnih dneh 
se prav prilega tekoča osveži-
tev, še posebej, če je postrež-
ba ta prava,« je ob današnji 
fotografiji tedna, ki jo je posnel 
v Janežovcih, pripisal Miro Ko-
kol iz Ptuja.

Foto: Miro Kokol

Torek, 11. avgust
15:00 Kidričevo, pred kopališčem: III. poletni dejavni dnevi za 

otroke, urejanje mini golf igrišča, barvanje, priprava igri-
šča za igro, ob 20.00 Kino pod zvezdami pred športno 
dvorano

Sreda, 12. avgust
15:00 Kidričevo, pred kopališčem: 3. poletni dejavni dnevi za 

otroke, mlade in starše, športna in kreativna dejavnost, 
ob 20.00 Kino pod zvezdami pred športno dvorano, v 
četrtek, 5. skupinski izlet v Terme Čatež

Četrtek, 13. avgust
13:00 Dornava, Čušekova domačija: prikaz priprav na lukarski 

praznik in tiskovna konferenca ob 14. uri
16:00 Ptuj, CID: Poletne delavnice Evropske prostovoljne službe

Petek, 14. avgust
9:00 Cirkovce, njiva Intek pri plinski postaji: regijsko tekmova-

nje oračev Podravja 2015, KGZ Slovenije, demonstracija 
kmetijske mehanizacije, kulturni program, oranje župa-
nov s konjsko vprego, oranje s traktorji starodobniki, do 
17.00

9:00 Kog: Dnevi turizma na Kogu 2015, kegljanje, DU Zarja 
Kog

9:00   Zavrč: 19. občinski praznik, razstava pripomočkov za 
uspešno čebelarjenje, dan odprtih vrat PGD Zavrč, ob 
18.00 društveni večer

18:30 Kog, Košarkina klet: Dnevi turizma na Kogu, V babičini 
kuhinji ob vinu in glasbi, vinsko kulinarično doživetje, ob 
20.00 nočni turnir ŠD Kog

21:30 Ptuj, Slovenski trg: Terasafest KPŠ, Drumlessness, 23.00 
linEAR trio

Mestni kino Ptuj
Četrtek, 13. avgust: 19:00 Pleme.
Petek, 14., sobota, 15., in nedelja, 16. avgust: 17:00 Minioni; 

18:50 Razuzdanka; 21:00 Pleme.

Prireditvenik 

Foto tedna � Bralci fotografirajo
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Vidi se …
… da se poetovionski sej-

mi prilagajajo sodobnim 

razmeram; na nedavnem 

Ožboltovem smo z orod-

jem, ki je bilo včasih le v 

domeni moških, opazili 

tudi mlado meščanko, 

znana (nekdaj naša) no-

vinarka pa se je očitno od-

ločila, da bo po poetovion-

skih ulicah pometala tudi 

v penzionu.

Govori se …
… da odkar se je vrteška 

uprava preselila iz stavbe 

v Prešernovi, gre tam vse 

narobe, še strop bi se skoraj 

porušil. Torej je čisto ne-

upravičeno obreganje ob 

večno ravnateljico, saj ni 

podpirala samo treh voga-

lov, ampak tudi strop!

… da smo nedavno od 

uniformiranega strokov-

njaka slišali zelo koristen 

in inteligenten nasvet, kaj 

Foto: Tajno društvo PGC

Iskrice
***

»Bolečina mora biti – kakor ljubezen – nema: ne 

izrekajte je, trpite in upajte!« Luis Cernuda

***
»Želje in ljubezen so krila za velika dela.« Johann 
Wolfgang von Goethe

***
»Kadar ne ljubimo preveč, ne ljubimo dovolj.« Roger 
de Rabutin, Comte de Bussy

***
»Navada dela vse, tudi ljubezen.« Luc de Clapier

***
»Naj vam bo v čast, da bolj ljubite kot pa ste 

ljubljeni.« Friedrich Nietzsche

***
»Težave so potrkale na vrata ... vendar so zaslišale 

smeh in pobegnile!« Benjamin Franklin

***
»Zaradi viharjev poženejo hrasti globlje korenine.« 
George Herbert

***
»Murphyjevi zakoni ne delujejo, če jih želiš 

demonstrirati.« Grafit

***
»Nobena težava ni taka, da je ne bi mogli rešiti 

skupaj, le malo pa je takih, ki jih lahko rešimo 

sami.« Lyndon B. Johnson

… da bi bilo še boljše, če 

otroku okrog vratu obesite 

mobitel. Ker če se že kdaj 

zgodi, da pozabite torbico, 

brez mobitela pa se res ne 

storiti, da ne pozabimo 

otroka v avtomobilu. Na 

zadnji sedež shranite svojo 

torbico, in ko jo boste ob 

postanku vzeli iz avtomo-

bila, boste opazili, da ima-

te s sabo otroka. Ker torbi-

ce seveda človek ne pozabi, 

otroka pa lahko kar mimo-

grede.

da živeti. Edina težava je, 

da ne boste mogli telefoni-

rati med vožnjo.

… da bi prelubi skregani 

Slovenci radi ohranili več 

kot polovico Piranskega 

zaliva, v Portorožu pa pe-

tičnim Hrvatom pod ceno 

prodajamo hotele s petimi 

zvezdicami.

… da je diktatura vča-

sih tudi dobra reč; delavci 

slovenske industrije jekla 

imajo pod ruskim reži-

mom nadpovprečno plačo, 

dobijo regres, imajo pla-

čane prispevke in delovno 

zaščito, pa še z veseljem ho-

dijo na delo, kot nekoč pred 

osamosvojitvijo.

… da je baje tistih 200.000 

evrčkov nepojasnjenega 

izvora na računu JJ le po-

sledica obresti od dobre na-

ložbe na varnejšem koncu.

… da si bodo slovenski 

potrošniki počasi morali 

zamenjati proteze, kajti 

tudi v poetovionski me-

snopredelovalni gigant se 

vključuje jeklarska indu-

strija.

… da je bilo pri sv. Lo-

vrencu več obiskovalcev 

na pojedini kot na osrednji 

proslavi; zakaj neki naj bi 

zaostajali za Poetovionci.

… da so (od jeze) zeleni 

Šterntalčani že predlaga-

li, da bi v občinskem grbu 

liste kostanja zamenjali z 

listi buč.
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»Naša želja je prikazati sejem, 

kot ga je na filmski trak pred 

110 leti posnel prleški rojak Ka-

rol Grosman. Film Sejem v Lju-

tomeru je temeljil na ponudbi 

obrtnikov in trgovcev ter izde-

lovalcev domačih proizvodov. 

Zato smo letošnje razporeditev 

sejemskih prostorov poimeno-

vali po avenijah, kjer so svoje 

stojnice v osrednjem delu me-

stnega središča postavili obr-

tniki in podjetniki, izdelovalci 

domače in umetnostne obrti, 

pridelovalci sirov in vin ter 

domačih kulinaričnih dobrot. 

Bolšji sejem je dobil svojo loka-

cijo na Starem trgu, bižuterija 

pa na obrobju, kjer je nekoč bila 

ljutomerska tržnica,« je povedal 

direktor LTO Prlekija Andrej 

Vršič.

Menda so s postavitvijo bili 

zadovoljni tudi sejmarji, saj se 

Kot samostojni podjetnik 

jo je pričel opravljati pred 21 

leti s sedežem v Globoki pri 

Ljutomeru, leta 2011 pa se je 

podjetje s preoblikovanjem v 

Instalacije, d. o. o., preselilo v 

nove poslovne prostore na ob-

robju industrijske cone v Lju-

tomeru. Družinsko podjetje 

Sedmak zaposluje 12 delavcev, 

tudi oba Josipova sinova Mitja 

in Jožeta.

Leta 2014 so Sedmakovi 

uspešno vstopili na nemški 

trg, kjer opravljajo strokovna 

mehanska in varilska dela. Po-

slanstvo podjetja je nenehno 

razvijanje tehnoloških proce-

sov strojnih instalacij ter za-

gotavljanje kvalitetne, hitre in 

strokovne izvedbe del. Glavne 

njihove vrednote so strokov-

nost, odgovornost in inova-

tivnost. Imajo povsem jasno 

vizijo postati vodilno pomur-

sko podjetje v izvajanju kom-

pleksnih rešitev na področju 

celotnih strojnih instalacij.

Na slavnostni podelitvi, so 

številne zbrane nagovorili 

predsednik OOZ Ljutomer Da-

niel Zelko, županja občine Lju-

tomer Olga Karba in  predse-

dnik Obrtno-podjetniške zbor-

nice SlovenijeBranko Meh.
NŠ

Prlekija � Ljutomer v znamenju sejma

Prleški sejem tokrat 
nekoliko drugače
Tradicionalno, največjo gospodarsko-turistično prireditev v prleški prestolnici sta po tri-
desetletni organizaciji domačega turističnega društva letos  prevzeli Občina Ljutomer in 
Lokalna turistična organizacija (LTO) Prlekija ter minulo soboto uresničili napoved spre-
menjenega scenarija in dogajanje Prleškega sejma nekoliko vrnila v preteklost.

Ljutomer � Izbor obrtnika leta 2015

Priznanje za Josipa Sedmaka
V sklopu številnih prireditev ob 59. prazniku občine Ljutomer je Območna obrtno-podje-
tniška zbornica Ljutomer že petič zapovrstjo pripravila slavnostno razglasitev in pode-
litev naziva obrtnik leta 2015. Pripadel je 57-letnemu Josipu Sedmaku, nosilcu obrtne 
dejavnosti s področja vodovodnih in centralnih instalacij.

www.tednik.si                                                                  tednik@tednik.si

Foto: NŠ

Obrtnik leta 2015 Josip Sedmak (v sredini); prvi z leve Danijel Lamperger (direktor OZS), ob njem 
ljutomerska županja, prvi z desne Branko Meh, predsednik OZS, ob njem Daniel Zelko, predsednik 
OOZ Ljutomer

Informacije: � 02 74 94 530 � www.terme-ptuj.si � www.shr.si

Mega zabava z 
ansamblom

14.8.2015
možnost nočnega kopanja

 Prost 
vstop po 

19. uri

Raičeva ulica 6,  2250 Ptuj
Uporabna površina – 470,45 m2

Dvorišče – 442 m2, 10 parkirišč
Informacije: Radio-Tednik Ptuj, d.o.o., 
02/ 749 34 10

Prodamo ali damo v najem

�
Poraba energije za ogrevanje:
101,00 kWh/m2 na leto

Fo
to

: N
Š

jih tokrat v Ljutomer zgrnilo 

rekordnih 190 iz vseh koncev 

Slovenije in zagotovo so prišli 

na svoj račun, saj se je kljub iz-

jemno visokim temperaturam 

ozračja ves dan med sejemski-

mi stojnicami sprehodilo več 

tisoč obiskovalcev. Ob bogati 

gostinski ponudbi in zanimi-

vem spremljevalnem dogajanju 

so poseben program pripravili 

tudi za najmlajše z različnimi 

delavnicami in predstavami.

V kulturnem programu so na-

stopili Ljutomerski oktet, godba 

na pihala KD Ivana Kaučiča Lju-

tomer, folklorna skupina iz Male 

Nedelje in tamburaška skupina 

Mlade strune. Prve obiskovalce 

sejma so pred pričetkom sejma 

nagovorili županja občine Lju-

tomer Olga Karba, predsednik 

Turistične zveze Slovenije Peter 

Misja, predsednica Pomurske 

turistične zveze Barbara Kolenc 

ter predstavniki pobratenih ob-

čin Fulnek in Užice, kakor tudi 

vinska kraljica Slovenije Sandra 

Vučko.
NŠ
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Mali oglasi PO ZELO ugodnih cenah od-
kupujemo vse vrste hlodovine, 
možnost odkupa tudi na panju. 
Prodamo tudi drva za kurjavo. 
Aleksander Šket, s. p., Irje 3 d, 
3250 Rogaška Slatina, tel. 041 
785 318.

NESNICE rjave, grahaste, črne, 
pred nesnostjo. Perutninarstvo, 
Vzreja nesnic Tibaot, Babinci 
49, Ljutomer, tel. (02) 582 14 
01.

V DORNAVI oddamo v najem 
novejše dvosobno stanovanje v 
izmeri 47 m2, vse informacije 
na tel. št. 051 300 603.

STORITVE

PRODAJAMO razcepljena bukova 
drva vseh dimenzij in bukovo hlodo-
vino ter zelo kakovostne smrekove 
pelete, brezplačna dostava, ugodna 
cena. Horvat – drva, Moškanjci 1 d. 
Tel. 051 667 170.

NEPREMIČNINE

POSLOVNI prostor, 150 m2, oddam 
v najem, primeren za delavnico, skla-
dišče, trgovino z neživilskimi proizvo-
di. Ivan Kolarič, s. p., Rajšpova 14. 
Tel. 041 639 074. Številka energet-
ske izkaznice 2015-234-235-26212.
ODDAMO dvosobno opremljeno 
stanovanje na Ptuju. Informacije na 
telefon 041 576 150.

KMETIJSTVO

KUPIMO vse znamke traktorjev in vso 
kmetijsko mehanizacijo, lahko tudi 
slabše kakovosti ali nepopolne. Tele-
fon 041 923 197.
PRODAM jagenjčke. Tel. 041 842 
206.
PRODAM odojke, linije 44 in 54, v 
teži 25–30 kg. Cena 2,60 €/kg. Mo-
žnost dostave. 041 670 766, Ptuj.
PO UGODNI CENI prodajamo in 
dostavimo les za ostrešje in žagovino 
za piščančje in druge farme ter ka-
men škrilavec za oblaganje škarp in 
coklov. Mirko Hartman, Loška Gora 
15 b, Zreče, telefon 040 693 428.

  33  teden 10. do 16. avgust 2015 

Seznam vseh prodajaln Perutnine Ptuj d.d. na www.perutnina.si
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PRODAM koruzo, luščeno. Tel. 031 
482 628.
KUPIM traktor Ursus, IMT Zetor, De-
utz, Štore ali Univerzal in traktorske 
priključke. Tel. 041 235 349.

DOM-STANOVANJE

DELO

VOZNIKA C-, E-kategorije, koda 95, 
izkušnje v mednarodnem prometu, 
špedicija, smer EU, zaposlim. Lamot, 
Ulica svobode 13, 2204 Miklavž, tel. 
040 296 391.

RAZNO

INVALIDSKI skuter in voziček, oba 
nova, električna in primerna za sta-
rejše. ugodno prodam. Lahko dosta-
vim. 041 517 900.



Glede na statistične podat-
ke, ki so jih posredovali z Javne 
agencije RS za varnost prome-
ta, so tveganju za povzročitev 
nesreče pod vplivom alkohola 
posebej izpostavljeni mladi med 
24 in 34 letom, predvsem moški. 
Vsak dan zaradi vzrokov, ki na-
stanejo izključno zaradi alkoho-
la, v Sloveniji v bolnišnico sprej-
mejo deset oseb. Zaradi škodlji-
vih učinkov alkohola na zdravje 
in zaradi prometnih nezgod, ki 
jih povzročijo vozniki, ki so pod 
vplivom alkohola, pa vsako leto 
umre 725 oseb, še navajajo na 
NIJZ.

Po podatkih agencije za var-
nost prometa je pod vplivom 
alkohola kar vsak tretji povzroči-
telj nesreče s smrtnim izidom in 
vsak četrti povzročitelj nesreče, 
v kateri so udeleženi hudo tele-
sno poškodovani.

Vozniki, ki so pod vplivom 
alkohola, v prometu povzročajo 
nevarnost na različne načine, od 
prepočasne ali prehitre vožnje, 
lahko tudi agresivne in predr-
zne, do neuporabe ali napačne 
rabe smernih kazalcev, vožnje v 
rdečo luč ali ustavljanja pri zele-
ni luči.

Pri tem policija opozarja, da 

Zavod bo izvajal tri vrste 

usposabljanj: dvodnevni tečaj 

varnega dela z motorno žago, 

tridnevni tečaj varnega dela z 

motorno žago in enodnevni 

tečaj za varno delo s traktor-

jem. Usposabljanja se bodo v 

Podravju izvajala 10., 14., 17. in 

23. septembra ter 5. oktobra. 

»Posameznega tečaja se lahko 

udeleži 18 oseb. Če se bo na 

tečaje prijavilo več oseb, kot 

pa je prostih mest, jih bomo 

ohranili na seznamu, saj pred-

videvamo, da se bodo tovrstna 

usposabljanja izvajala tudi pri-

hodnje leto,« je povedal Darko 

Pristovnik z območne enote 

ZGS Maribor.

Udeleženci se na usposablja-

nje prijavijo pisno z vlogo in 

izjavo, ki jo posredujejo na kra-

jevne enote Zavoda za gozdove 

Slovenije; prijavijo se torej na 

krajevnih enotah Ptuj, Haloze 

oziroma Slovenska Bistrica, 

vloga in izjava pa sta dostopni 

na spletni strani Zavoda za goz-

dove Slovenije. Usposabljanja 

se lahko udeležijo le tisti, ki 

imajo ustrezno osebno varoval-

no opremo (najmanj gozdar-

ska zaščitna čelada, zaščitne 

rokavice, protivrezne hlače in 

ustrezna obutev) in lastno mo-

torno žago. Starost udeležen-

cev je najmanj 16 let. Prijave na 

zavodih že zbirajo, priporočlji-

vo pa je, da se na tečaj prijavite 

en mesec pred datumom izva-

janja.

Neznanje in 
neustrezna 
opremljenost 
glavna vzroka 
nesreč

Na nujnost uporabe zaščitne 

opreme in znanja varnega dela 

pri sečnji in spravilu lesa opo-

zarja naraščajoče število ne-

sreč. Lani se je pri sanacijskih 

delih v zasebnih gozdovih zgo-

dilo več kot 100 težjih nesreč, 

ki so zahtevale posredovanje 

pristojnih služb. Od 100 nesreč 

je bilo 18 smrtnih, tri smrtne 

nesreče so se zgodile pri profe-

sionalnih izvajalcih gozdarskih 

storitev. V letošnjem letu pa so 

bili zaposleni v zavodu sezna-

njeni z več kot 40 nezgodami 

pri delu v gozdu, od tega je bilo 

10 smrtnih med nepoklicnimi 

izvajalci del v gozdovih (lastni-

ki gozdov in njihovimi družin-

skimi člani).

In kaj je najpogostejši vzrok 

nesrečam? »Neznanje in neu-

strezna opremljenost sta glav-

na vzroka za nesreče pri delu 

v gozdovih, zato v ZGS posve-

čamo še posebno pozornost 

izobraževanjem lastnikov goz-

dov, ki sami opravljajo dela v 

gozdovih. V ZGS posvečamo še 

posebno pozornost izobraže-

vanju lastnikov gozdov, ki sami 

opravljajo dela v gozdovih. V 

Število nesreč, ki jih je evidentiral ZGS na podlagi lastnih 
virov (po letih). Sistemskega zbiranja teh podatkov ni.

Leto Število nezgod (zasebniki)
2008 32
2009 59
2010 30
2011 46
2012 59
2013 64
2014 več kot 100
2015 več kot 40

Vir: ZGS

Usposabljanje se izvaja v 

okviru programa razvoja pode-

želja in je namenjeno tako la-

stnikom kot tudi uporabnikom 

gozdov in osebam, ki se ukvar-

jajo z gozdarsko dejavnostjo 

ter potrebujejo znanje s podro-

Podravje � Nesreče pri delu v gozdu

Lani umrlo 18, letos že 10 oseb
Delo v gozdu sodi med najnevarnejša dela, o čemer govorijo številne nesreče, ki se (pre)pogosto končajo s smrtjo. Letos 
je zaradi nesreče pri delu v gozdu ugasnilo že deset življenj. Zavod za gozdove Slovenije z namenom, da bi se povečala 
varnost pri delu, prireja usposabljanje na področju gozdarstva za varno delo. Usposabljanje je za udeležence brezplačno, 
izvzeta sta prehrana in nezgodno zavarovanje.

Osebna kronika

Napoved vremena za Slovenijo

Rojstva: In-
grid Kozel, Tržec 
10 b, Videm pri 
Ptuju – deklica 

Lara; Tamara Kolarič, Puhova 
ul. 12, Ptuj – deček Gal; Re-
nata Viher, Lešnica 21, Ormož 
– deklica Ema; Anja Kostan-
jevec, Kicar 50 a, Ptuj – deček 
Žiga; Mojca Kolarič, Slovenski 
trg 11, Ptuj – deklica Anamarija; 
Nina Novakovič, Sp. Korena 3 a, 
Sp. Duplek – deček Luka; Nina 
Emeršič, Zg. Leskovec 5, Zg. 
Leskovec – deklica Tara; Sonja 
Habjanič, Zg. Hajdina 63, Hajdi-
na – deček Tadej; Petra Skubic, 
Češnjice pri Trebelnem 2, Tre-
belno – deklica Rebeka; Lucija 
Krajnc, Strejaci 14, Dornava – 
deklica Neža; Katarina Kovšek, 
Brezen 41, Vitanje – deček Žiga.

Umrli so: Elizabe-
ta Polak, roj. Habjanič, 
Starše 56, roj. 1925 
– umrla 29. julija 

2015; Majda Golc, roj. Kozel, 
Hrastovec 90, roj. 1965 – umr-
la 27. julija 2015; Bojan Vojsk, 
Zagojiči 6, roj. 1964 – umrl 31. 
julija 2015; Marija Erhatič, roj. 
Kancler, Pongrce 34, roj. 1951 
– umrla 2. avgusta 2015; Nada 
Zelenko, roj. Bezjak, Sakušak 
30, roj. 1923 – umrla 1. avgus-
ta 2015; Rozalija Gregurec, roj. 
Horvat, Zavrč 8, roj. 1921 – umr-
la 2. avgusta 2015; Ana Korez, 
roj. Bedenik, Čermožiše 93, roj. 
1921 – umrla 2. avgusta 2015; 
Ignac Pernek, Ptuj, Ormoška 
cesta 47, roj. 1964 – umrl 28. 
julija 2015; Franc Petek, Gra-
jena 2 a, roj. 1949 – umrl 29. 
julija 2015.

Poroke – Ptuj: 
Andrej Založnik in Sa-
bina Sakelšek, Mu-

retinci 13 a; Matej Domanjko, 
Mala vas 23, in Alenka Rožanc, 
Stojnci 49.

Poroka – Ormož: Janez 
Forštnarič in Angela Kekec, 
Kicar 44 a, Ptuj.

Danes bo pretežno jasno. Naj-
nižje jutranje temperature bodo 
od 11 do 18, ob morju okoli 21, 
najvišje dnevne od 29 do 35 sto-
pinj C.

Opozorilo
Predvsem na Primorskem in v 

večjih mestih bo velika toplotna 
obremenitev.

Obeti
V sredo in četrtek bo še naprej 

sončno in vroče. 

Vremenska slika
Nad srednjo Evropo je obmo-

čje enakomernega zračnega 
tlaka. Ob šibkih vzhodnih vetro-
vih se nad nami zadržuje topel in 
precej suh zrak.

Foto: Uroš Korbar

Slovenija � Alkohol še vedno vzrok prometnih nesreč

Vsak tretji povzročitelj smrtne 
prometne nesreče pijan
Čeprav se je v zadnjih letih delež nesreč, ki jih povzročijo vozniki pod vplivom 
alkohola, nekoliko zmanjšal, pa podatki kažejo, da še vedno več ko petina 
povzročiteljev nesreč s smrtnim izidom za volan ni sedla trezna.

lastniki gozdov in neprofesio-

nalnimi izvajalci del v gozdo-

vih ter povečanju njihove učin-

kovitosti pri delu v gozdu.

Brezplačno 
usposabljanje 
za nekaj več kot 
1100 oseb

Skupni strošek usposabljanj, 

ki jih bo zavod izvajal po celo-

tni državi, je 156.061 evrov, od 

tega je 80 % denarja evropske-

ga, petino je prispevala država. 

Na ministrstvu za kmetijstvo 

predvidevajo, da bo v okviru 

usposabljanja življenjsko po-

membne veščine pridobilo 

1140 udeležencev.

telo alkohol razgrajuje počasi. 

Če je na primer nekdo imel 

opolnoči 0,95 miligrama v li-

tru izdihanega zraka, ga bo ob 

7. uri zjutraj na poti v službo 

še vedno imel 0,48 miligrama 

in bo še vedno predstavljal 

nevarnost v prometu.

Tiste, ki za volanom niso 

trezni, lahko doleti globa od 

300 evrov pa vse do 1200 

evrov in 18 kazenskih točk s 

pridržanjem in odvzemom 

vozniškega dovoljenja, če ima-

jo več kot 0,52 miligrama alko-

hola v litru izdihanega zraka.
(sta)

čja varnega dela v gozdu. Cilj 

usposabljanja je, kot so poveda-

li na Zavodu za gozdove, v prvi 

vrsti povečanje varnosti pri 

delu v gozdu z motorno žago 

in traktorjem s poudarkom na 

zmanjšanju števila nezgod med 

letu 2014 smo izvedli 140 te-

čajev varnega dela v gozdu za 

3250 udeležencev, izdali več 

publikacij o varnem delu in la-

stnike gozdov opozarjali na ne-

varnosti pri delu prek medijev, 

na sejmih in demonstracijah. 

Te aktivnosti nadaljujemo tudi 

v letu 2015 v okviru uspešne 

kandidature na razpisu iz pro-

grama razvoja podeželja 2014–

2020 za izvedbo usposabljanj s 

področja varnega dela v gozdu 

za vse, ki dela v gozdu opravlja-

jo poklicno ali nepoklicno,« je 

povedal Andrej Breznikar z Za-

voda za gozdove Slovenije.
Mojca Vtič
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